
خریدار  مشــاور رئیس ســازمان بورس در امور 
ســهام عدالت از دو برابر شدن سود این سهام خبر 
داد و گفت: این موضوع در حال بررســی است که 
سود سهام عدالت در ۶ ماه دوم سال طی دو مرحله 

پرداخت شود.
 پیمان حدادی در نشست خبری با بیان اینکه ۳۱ 
استان و ۳۰ شرکت سرمایه گذاری استانی وجود 
دارد، اظهار کرد: پرتفوی اســتان تهران باید به دو 
شرکت ســرمایه گذاری تهران و البرز تقسیم و بر 
این اساس شرکت ســرمایه گذاری استانی البرز 
باید ثبت شود که متولی این امر سازمان خصوصی 
سازی است و شرکت ســرمایه گذاری استان البرز 

در مرحله ثبت قرار دارد.
وی ادامه داد: تاکنون ۲۸ اســتان ثبت شــده اند، 
کارهای ثبت شرکت سرمایه گذاری استان تهران 
درحال انجام اســت اما استان ســمنان علی رغم 
پیگیری هــای انجام شــده و نامه های ســازمان 
بورس به مدیران شــرکت و حتی به اســتانداری 
ســمنان، همکاری های لازم را انجام نداده است 
و به نظر می رســد باید از طریــق مراجع قضایی 
پیگیری شــود. همچنین مدارک شــرکت های 

قزوین و چهارمحــال بختیاری برای بازگشــایی 
نماد کامل نیست.

مشــاور رئیس ســازمان بــورس در امور ســهام 
عدالت با بیان اینکه به طور کلی نماد ۲۶ شــرکت 
ســرمایه گذاری اســتانی پس از ازادسازی سهام 
عدالت بازگشایی شــد، گفت: هیات مدیره هفت 
شرکت به دلیل عدم رعایت مصوبات شورای عالی 
بورس سلب صلاحیت شــده اند و به همین دلیل 
توکن آن ها در سامانه کدال غیرفعال شد و امکان 

بارگذاری اطلاعات مالی در کدال را ندارند.
حدادی در مورد دلایل بســته شــدن نمادهای 
شرکت های سرمایه گذاری اســتانی توضیح داد: 
روش حســابداری شرکت های ســرمایه گذاری 
استانی اشــتباه انجام شــده بود، به همین دلیل 
شــورای عالی بورس جدید در سال گذشته تاکید 
کرد که این مورد باید براســاس اســتانداردهای 

حسابداری صورت بگیرد.
وی بــا بیــان اینکــه نمادهــای شــرکت های 
ســرمایه گذاری اســتانی بازارگردان نداشتند، 
گفت: شــورای عالی بورس قبلا مصوب کرده بود 
صندوق توســعه بازار کار بازارگردانی این نمادها 

را انجام دهد اما منابعــی وجه نقد برای این منظور 
در اختیار این صندوق گذاشته نشد. از طرف دیگر 
شــورای عالی بورس در دولت قبل این صندوق را 
ملزم کرده بود قیمت این سهام را نزدیک به قیمت 
NAV نگه دارد درحالی که این موضوع در حیطه 
بازارگردان نیست و بازارگردان در راستای کمک 

به نقدشوندگی سهم فعالیت خواهد کرد.
مشــاور رئیس ســازمان بــورس در امور ســهام 
عدالت در ادامه در مورد آخریــن وضعیت انتقال 
ســهام عدالت متوفیان به وراث نیز توضیح داد: از 
۴۹ میلیون نفر مشمول ســهام عدالت حدود سه 
میلیون و ۵۰۰ هزار نفر فــوت کرده اند که در این 
میان برخی وارثین هم فوت شــده اند. برای انتقال 
ســهام این روش پیشنهاد شــده بود که وراث به 
صورت حضوری بــه دفاتر خدمــات الکترونیک 

مراجعه کنند که این روش بسیار زمان بر بود.

 راهکار دولت چیست؟
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    آگهی مناقصه عمومی
  سرویس -تعمیر و نگهداری پلهای مکانیزه سطح شهر و آسانسورهای ساختمانهای 

شهرداری و نگهداری موتورخانه و چیلر ساختمان شورای اسلامی شهر ملارد

 شهرداری ملارد در نظر دارد به استناد مجوز شماره 131/ ص ش /1401 تاریخ 1401/02/15 موضوع بند 1 مصوبه جلسه 57 مورخ 1401/01/30 شورای اسلامی شهر ملارد ، مناقصه 
عمومی با موضوع سرویس -تعمیر و نگهداری پلهای مکانیزه سطح شهر و آسانسورهای ساختمانهای شهرداری و نگهداری موتورخانه و چیلر ساختمان شورای اسلامی شهر ملارد را از طریق 

سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.
کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت و تحویل اسناد مناقصه تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام 

خواهد شد.
متقاضیان شرکت در مناقصه در صورت عدم عضویت در سامانه نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی ) به صورت بر خط( برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی 

اقدام لازم را بعمل آورند.
موضوع مناقصه: سرویس ، تعمیر و نگهداری پلهای مکانیزه سطح شهر و آسانسورهای ساختمانهای شهرداری و نگهداری موتورخانه و چیلر ساختمان شورای اسلامی شهر ملارد

مبلغ اعتبار : ســال اول مبلغ 5/176/517/779 ریال و سال دوم با افزایش20% مبلغ 6/211/821/335 ریال و سال سوم با افزایش20% مبلغ 7/454/185/602 ریال که مجموع 
اعتبار3سال مبلغ 18/842/524/716 ریال می باشد .

مدت انجام کار: 3سال 
مهلت خرید و دریافت اسناد مناقصه :

از تاریخ 1401/06/02 تا تاریخ 1401/06/09 ساعت 14:30 در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir   می باشد.
مهلت قبول و بارگذاری پیشنهادات:

از تاریخ 1401/06/09 تا تاریخ 1401/06/20 ساعت 14:30 در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir   می باشد.
  6( ســپرده شــرکت در مناقصه مبلغ 942/127/000 ریال می باشد که می بایست به صورت یکی از روشهای مشــروحه ذیل در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس

 www.setadiran.ir  بارگذاری و اصل رسید بانکی واریز وجه یا ضمانتنامه بانکی تا تاریخ 1401/06/20 ساعت 14:30 در پاکت لاک و مهر شده به دبیرخانه شهرداری واقع در بلوار 
رسول اکرم )ص( ، ساختمان مرکزی شهرداری ملارد تسلیم گردد.

الف( رسید بانکی واریز وجه مذکور به حساب شماره0105500896004 سپرده شرکت در مناقصه نزد بانک ملی شعبه ملارد کد2616
ب(ضمانتنامه بانکی به نفع شهرداری ملارد به حساب به شماره 0105500896004 نزد بانک ملی ایران شعبه ملارد کد 2616 

7( لازم بذکر است نفرات اول ، دوم و سوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب به نفع کارفرما ضبط خواهد شد.
8( لازم بذکر است سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مناقصه مندرج می باشد.

9( لازم بذکر است شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است .
10( هزینه درج آگهی به عهده برنده مناقصه است .

11( زمان بازگشایی پیشنهادها در ساعت 14:30 روز دوشنبه تاریخ 1401/06/21 در سالن جلسات ساختمان مرکزی شهرداری ملارد می باشد .

محمد بهمنی - شهردار ملارد

 نوبت دوم

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/06/02
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/06/09



رئیس مرکز پژوهش های مجلس:

اصلاح قوانین گمرکی نقش مهمی در تقویت دیپلماسی اقتصادی دارد

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار با رئیس جمهور و اعضای هیئت دولت:

مهمترین توفیق دولت احیاءامید و اعتماد مردم بود

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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 آرامش سیاسی، بزرگ ترین دستاورد تعامل
 یک ساله مجلس و دولت است

علی خضریان  یک ســال از روی کار آمدن دولت ســیزدهم گذشته 
است و بسیاری از ایده ها و اقدامات دولتمردان قابلیت ارزیابی پیدا کرده 
است. دولت آقای رئیسی در حالی روی کار آمد که کشور درگیر بحران 
ناشی از بیماری کرونا بود و وضعیت اجتماعی دچار یک بحران بزرگ در 
حوزه سلامت بود. لذا این دولت با تمام قوا، تلاش خود را برای مدیریت 
بحران کرونا و واکسیناســیون عمومی به کار گرفت و در این زمینه نیز 
موفق عمل کرد. این موفقیت علاوه بر حوزه ســلامت مردم، سبب شد 
امیدهای از دســت رفته ایرانیان در تعامل با دنیا برگردد و فضاســازی 
و القای حامیان ســازش پیرامون »ارتباط معاهدات استعماری با عدم 
دریافت واکسن« به کلی از بین برود. در واقع دولت جدید در اولین گام 
خود، بزرگترین اتفاق را که تغییر نگرش به انجام کارها و پیشــبرد امور 
بود رقم زد. در همین رابطه در روزهای ابتدایی حضور آقای رئیســی در 
رأس دولت جمهوری اسلامی ایران، کشور ما به عنوان عضو دائم پیمان 
شانگهای پذیرفته و مشخص شد که با دیپلماسی قوی و فعالانه می توان 
از زیر ســایه شوم چند کشــور محدود غربی خارج شــد و در جریانات 
منطقه ای و جهانی اثرگذار بود. سفرها و تعاملات منطقه ای آقای رئیس 

جمهور را نیز می توان در همین راستا تفسیر کرد.
در بعد داخلی نیز در یک ســال گذشــته آقای رئیســی با سفر به همه 
استان ها و اقصی نقاط کشــور و همچنین حضور سرزده در بین مردم و 
در مکان های مختلف، در عمل دولت مردمی را به منصه ظهور گذاشت. 
این ســفرها علاوه بر ایجاد دلگرمی از حضور رئیس جمهور برای مردم، 
اعتماد و امید به حل مشــکلات و تحقق وعده هــا را در دل مردم ایجاد 
می کند. اهمیت حفظ ایــن اعتماد، ضرورت حل مشــکلات و تحقق 
وعده ها را چند برابر می کند، زیرا در صورت عــدم پیگیری و نظارت بر 
نحوه عملکرد اســتان ها در راســتای تحقق قول های داده شده اعتماد 

مردم سلب می شود.
 در بعد هماهنگی بین دولت و مجلس، سال گذشــته رئیس جمهور و 
کابینه اش برخلاف رویه رئیس جمهور سابق با حضور پرتکرار در صحن 
و کمیســیون های مختلف مجلس، سعی در پاســخگویی به سوالات 
نمایندگان مردم و دفــاع از عملکرد خود داشــته اند و در مجموع باید 
گفت تعامل بین مجلس و دولت بسیار ســازنده و رو به جلو بوده است. 
در یک سال گذشته در کنار تعامل گســترده دولت و مجلس و تشکیل 
جلســات متعدد در ســطوح مختلف بین نمایندگان مجلس و مدیران 
ارشد دولت، شاهد همدلی این دو قوه برای حل مشکلات مردم بوده ایم. 
به حاشیه رفتن اختلافات سیاسی و ایجاد آرامش سیاسی و روانی برای 
پیشرفت کشور از بزرگترین دستاوردهای دولت و مجلس در یک سال 
گذشــته بوده اســت. البته طبعا در برخی موارد اختلافات کارشناسی 
بین دولت و مجلس بوده و هســت که تلاش برای حل این اختلافات در 

دستور کار هر دو قوه است.
در کارنامه یکساله دولت اقدامات مهمی نظیر حذف ارز ترجیحی وجود 
دارد که یکی از اقدامات زیرســاختی دولت در ســال جاری بود و باید 
گفت که دولت بخوبــی از پس آن برآمد. اغلب کارشناســان اقتصادی 
اذعان دارند، این ارز فســاد آور بود و حذف و هدایت منابع حاصل از آن 
می تواند آثاری مثبت به همراه داشته باشــد، اما باید توجه داشت برای 
حفظ این دستاورد ارزشمند و برای عدم تکرار چرخه شوم تورم - رانت 
ارز ترجیحی، دولت باید بســرعت و با قدرت کنترل تورم را وجهه همت 
خود قرار دهد؛ موضوعی که با تــلاش برای کنترل ترازنامه بانک ها آغاز 
شده اما کافی نیســت و دولت باید ناترازی های اساســی را که ماهیت 
بودجه ای دارند کنترل کند. عدم کنترل این ناترازی ها باعث ســرریز 
آنها به بانک ها و ناتراز کردن بانک ها شده اســت که خود محملی برای 
فساد بانک ها، کاهش قدرت تســهیلات دهی بانک به تولید، اشتغال و 
محرومیت زدایی شده است. اما گذشته از مسائل اقتصادی، شیوه عمل 
دولت در اطلاع رســانی عمومی و واریز یارانه های جایگزین به گونه ای 
بود که کوچکترین حاشــیه ای برای کشور ایجاد نشد. در صورتی که در 
نمونه مشابه در دولت قبل و در گران شدن بنزین دیدیم که شیوه غلط 

در اجرای یک سیاست چقدر می تواند آسیب زا باشد.
 تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار یکی از پروژه های مشترک دولت 
و مجلس در یک ســال گذشــته بوده اســت. مجلس با تصویب قانون 
تسهیل صدور برخی مجوزهای کســب و کار و جلسات متعدد نظارتی 
در کمیسیون های مختلف ســعی در شکستن انحصارات در حوزه های 
خدماتی و تولیدی داشته است. همچنین دولت و شخص رئیس جمهور 
نیز اهتمام ویژه ای برای اجرای این قانون و قوانین مرتبط داشــته اند، 
البته راه باقــی مانده برای تســهیل کامل صدور مجوزهای کســب و 
کار به نسبت راه طی شــده بسیار طولانی اســت. ذی نفعان انحصار با 
قدرت از قواعد انحصاری موجود دفــاع می کنند و حتی در مقابل قانون 
گردنکشــی می کنند. بنابراین دولت باید با قوت به راه خود ادامه دهد و 
در همین راستا لازم است، شدیدترین برخوردها با دستگاه های دولتی 

حافظ انحصار باشد.
 همچنین دولت در یک ســال گذشــته تحرکاتی مثبت در موضوعات 
اساســی نظیــر مدیریت بحــران آب، خــودرو، نظام ســلامت، رفع 
تحریم های ظالمانه، اصلاح نظام حقوق و دســتمزد، تســهیل تجارت 
منطقه ای و... داشته اســت که هرکدام در جای خود قابل نقد و ارزیابی 
اســت، البته باید اذعان داشــت که دولت در برخی موضوعات مســیر 
زیادی تا تحقق اهداف دارد. در مجموع در یک ســال گذشــته شاهد 
دولتی پرتحرک، دغدغه مند و مردمی بوده ایم که امید می رود با تقویت 
این روند و پیگیری جدی دولت بســیاری از مشکلات مزمن اقتصادی 

طی سال های آینده حل شوند.

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی در جمع خبرنگاران:
وه های عراقی مسیر دوری از خشونت   همه گر

را در پیش گیرند
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس شورای 
اسلامی با بیان اینکه امنیت در عراق به توسعه صلح و ثبات در منطقه ما 
کمک می کند، گفت: همه گروه های عراقی با تمســک بر روال قانونی 
مســیر دوری از خشــونت و گفت و گو را در پیش گیرند که این به نفع 

مردم عراق و خواسته مردم ایران است.
ابوالفضل عمویی در جمع خبرنگاران درخصوص تحولات اخیر کشور 
عراق گفت: برای ما تحولات اخیر در عراق از دو جهت مهم و حســاس 
است، اول اینکه عراق کشور مهمی برای جمهوری اسلامی ایران است 
و ما این کشور را به عنوان همسایه و هم کیش خود می دانیم لذا امنیت 
عراق بر امنیت کل منطقه تاثیر دارد، از این جهت صلح و ثبات در عراق 

یکی از خواسته های ایران است.
وی افزود: موضوع دوم ایام خاص اربعین است، بسیاری از زائران ایرانی 
و شــیفتگان اهل بیت )ع( از کشورهای شــرقی عراق از مسیر ایران به 
عتبات سفر می کنند که در این بازه ناامن شدن این کشور و بسته شدن 
مرزها نگرانی ویژه ای ایجاد کرده است. انتظار داریم هر چه سریعتر و با 
شکل گیری یک روند قانونی در عراق، صلح و ثبات به این کشور برگردد. 
امنیت در عراق به توســعه صلح و ثبات در منطقه مــا کمک می کند.

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس در پایان 
گفت: جمهوری اســلامی ایران با همه طرف هــای عراقی ارتباط دارد 
اما دخالتی در تحولات این کشور ندارد. ما تاکید داریم همه گروه های 
عراقی با تمسک بر روال قانونی مســیر دوری از خشونت و گفتگو را در 

پیش گیرند که این به نفع مردم عراق و خواسته مردم ایران است.

یادداشت

تریبون

خریدار  رئیس مرکز پژوهش های مجلس 
گفت: اصــلاح قوانین امــور گمرکی نقش 
مهم و تأثیر گذاری در بهبود فضای کســب 
و کار، مبارزه با قاچاق و تقویت دیپلماســی 

اقتصادی دارد.
 به نقل از روابط عمومی مرکز پژوهش های 
مجلس شورای اسلامی، توافقنامه همکاری 
مشــترک گمرک جمهوری اسلامی ایران 
و مرکــز پژوهش ها در راســتای توافقنامه 
منعقده این مرکز بــا وزارت امور اقتصادی و 
دارایی از سوی بابک نگاهداری رئیس مرکز 
پژوهش هــای مجلس و علیرضا مقدســی 
رئیس کل گمرک جمهوری اسلامی ایران 

امضا شد.
بابک نگاهداری در این جلســه که با حضور 
جمعی از معاونین و مدیران دو طرف برگزار 
شد، رویکرد مرکز پژوهش های مجلس در 
دوره جدید فعالیت را تعامل با ســازمان ها و 
مراکز دانشگاهی دانســت و گفت: از مسیر 
همکاری با نهادهای و مراکز علمی مختلف 
کشــور به دنبال تقویت کار کارشناســی و 
پژوهشــی به منظور ارتقای توان تقنینی و 

نظارتی مجلس شورای اسلامی هستیم.
وی همکاری در زمینه کار کارشناســی در 

خصوص لایحه اصلاح قانون امور گمرکی را 
از اولویت های همکاری مرکز پژوهش های 
مجلس و گمــرک برشــمرد و تاکید کرد: 
اصــلاح قوانین امــور گمرکــی نقش مهم 
و تأثیر گــذاری در بهبود فضای کســب و 
کار، مبارزه با قاچاق و تقویت دیپلماســی 

اقتصادی دارد.
رئیس مرکز پژوهش های مجلس با اشــاره 
بــه اقدامــات و گزارش های ایــن مرکز در 
خصــوص برنامه هفتــم توســعه، تصریح 
کرد: یکی از اولویت های پیش بینی شــده 
در برنامــه هفتــم توســعه بازنمایی نقش 
جمهوری اسلامی ایران در نظام بین المللی 
اســت که بــرای دســتیابی به ایــن مهم 
دیپلماســی اقتصادی نقش مهمی را دارد 
که لازمه تقویت ایــن موضوع، رویکردهای 

تحولی در گمرک است.
نگاهداری در پایان تاکید کــرد: توافقنامه 
همکاری مرکــز پژوهش هــای مجلس و 
گمرک جمهوری اسلامی ایران در دو حوزه 
تقنینی و نظارتی، به تحــول امور گمرکی و 
تأثیــر آن در دیپلماســی تجــاری خواهد 

انجامید.
علیرضا مقدسی نیز در این نشست با اشاره 

به اهمیت دیپلماســی اقتصــادی، گفت: 
در چند ماه اخیــر به منظــور تقویت این 
موضوع، اقداماتی جــدی در حوزه تجارت 
به خصوص با کشــورهای همسایه به انجام 

رسانده ایم.
وی با استقبال از امضای توافقنامه همکاری 
مشــترک بین مرکز پژوهش های مجلس 
و گمرک جمهوری اســلامی ایران، بر انجام 
مطالعــات مشــترک در حوزه هایی چون 
بودجه، نرخ هــای تعرفه و مــواردی از این 

دست تاکید کرد.
رئیس کل گمرک جمهوری اسلامی ایران 
با بیان اینکه در کشور ۱۳۹ گمرک اصلی و 
۲۳۱ مکان استقرار گمرکی داریم، تصریح 
کرد: آمار نشان می دهد در حوزه گمرکات با 
تعدد روبرو هستیم و مطالعه طرح آمایش از 
ســوی مرکز پژوهش های مجلس و گمرک 
بر مبنای ایــن توافقنامــه، می تواند در این 

زمینه راهگشا باشد.
شــایان ذکــر اســت در ایــن توافقنامه 
بــر موضوعاتی چــون همــکاری مرکز 
پژوهش های مجلس شــورای اســلامی و 
گمرک جمهوری اســلامی ایران در تهیه 
و تدوین پیش نویس لوایــح با موضوعات 

سیاســتی در قالب کمیته های تخصصی 
دوجانبــه و موضوعاتی چــون بازطراحی 
نظام جامــع تجــارت خارجــی، اصلاح 
حکمرانــی نظــام گمرکــی بــا تاکید بر 
حوزه های تقنینی، مبــارزه مؤثر با قاچاق 
کالا، ارز و مواد مخدر، بهبود شاخص های 
تجــارت فرامرزی، تســهیل تجــاری و 
لجســتیک تجاری و آسیب شناسی نقش 
گمــرک در بازرگانــی خارجــی، ایجاد و 

تقویت هماهنگی در درک بهتر مســائل 
و چالش هــای عرصه اقتصــادی و تأمین 
اسناد و اطلاعات تخصصی مورد نیاز ارکان 
مجلس شورای اسلامی، برگزاری مشترک 
رویدادهــای علمی و تخصصــی لازم در 
سطوح مختلف و پشــتیبانی و مشارکت 
محتوایی به منظور راه انــدازی اتاق فکر، 
اندیشکده و تولید نشریات علمی پژوهشی 

مشترک، تاکید شده است.

سید مهدی حسینی  مقام معظم رهبری 
در دیدار با رئیس جمهــور و اعضای هیئت 
دولت فرمودند: زنده کــردن امید و اعتماد 
مردم، سفرهای اســتانی و سرعت عمل در 

حوادث از توفیقات دولت است.
 رهبــر معظم انقــلاب اســلامی در دیدار 
رئیس جمهــور و اعضــای هیئــت دولت، 
بررســی و بیان عملکرد دولــت و یاد و زنده 
نگه داشــتن حوادث مهم انقلاب و ۴۳ سال 
اخیــر را دو رویکــرد اساســیِ هفته دولت 
برشــمردند و با تشــریح توفیقات یک ساله 
دولــت، در بیان توصیه های مهــم از جمله 
درباره اولویت مسئله اقتصاد افزودند: مردم 
در همه حوادث و رویدادها »قهرمان اصلیِ 
سرگذشــتِ انقلاب« بوده اند و این واقعیت 
مایه درس و عبرت است و به همه مسئولان 
نشــان می دهد که با این ملــت باید چگونه 

رفتار کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای، شهیدان رجایی 
و باهنــر را دو مدیــر تراز انقلاب اســلامی 
خواندند و با اشاره به اینکه شهادت، پاداش 
شایســته پروردگار بــه ایــن دو عزیز بود، 
گفتند: غفلت و فراموشــی حوادث بزرگ، 
آفت مهمی اســت که باید همه از آن پرهیز 

کنیم.
رهبر انقلاب »برانگیختگی عمومی ملت در 
دوران انقلاب«، »حیرت استکبار در مقابل 
عظمت انقلاب«، »دشــمنی های بی وقفه 
زورگویان جهانی«، »بی دفاع بودن کشــور 
و پایتخت در مقابل حملات هوایی صدام«، 
»جــولان دادن تروریســت ها در سراســر 
کشــور و ناامنی ســال های اول انقلاب«، 
»عملکرد دولت هــا و مجالس مختلف پس 
از انقلاب«، »حضــور تعیین کننده ملت در 
حماســه دفاع مقدس و دیگــر جبهه های 
مقابله با دشــمنان« و »حضــور بی دریغ و 
تحســین برانگیز مــردم در راهپیمایی ها 
و مراســم مختلــف« را از جمله مســائلی 
خواندند کــه یاد آنهــا باید دائــم در ذهن 

جامعه زنده باشد.
حضرت آیت الله خامنــه ای در همین زمینه 
با یادآوری حضــور به یاد ماندنــی ملت در 
تشییع سردار شــهید حاج قاسم سلیمانی 
افزودند: مســائل مشــابه از جمله حضور 
پرُ معنا و گســترده مردم در تشــییع پیکر 
آیت الله ناصــری در اصفهان و مشــارکت 
عجیب مردم در میهمانی غدیر نشان دهنده 
جهت گیری هــای عمومــی ملــت و راه 

صحیحی است که باید ادامه یابد.
رهبــر انقــلاب، بررســی و پرداختــن به 
فعالیت های دولــت را دومین کارکرد هفته 
دولت برشمردند و با اشاره به برخی توفیقات 
دولت، توصیه هایی خطاب به رئیس جمهور 

و اعضای دولت بیان کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای، زنده کردن امید 
و اعتماد مــردم را مهمتریــن توفیق دولت 
دانستند و افزودند: مردم می بینند که دولت 
در وسط میدان و مشــغول کار و تلاش برای 
حل مشکلات و خدمت رسانی به آنها است و 
این واقعیت، امید و اعتماد عمومی را تا حد 
زیادی احیا کرده است البته این تلاش ها در 
برخی زمینه ها به نتیجه رسیده و در بعضی 
زمینه ها نیز هنــوز به نتایج لازم نرســیده 

است.
ایشان سفرهای اســتانی دولت را موضوعی 
درخشــان و مهم خواندنــد و افزودند: ۳۱ 
ســفر در ســال اول دولت به سراسر کشور 
از جمله نقاط محــروم و دور افتاده، نظارت 

میدانی بر کارها و همدلــی عمیق با مردم از 
دیگر توفیقات دولت بوده اســت. »سرعت 
عمل و حضــور در محل حــوادث طبیعی و 
پیش بینی نشده به نشــانه همدردی دولت 
با مردم«، »زدوده شــدن رقابتهای منفی و 
مناقشه برانگیز در روابط بین قوا که موجب 
آشفته کردن ذهن مردم می شد«، »تأکید 
بر مراقبت جدی ســه قوه در اســتمرار این 
تــلاش آرامش بخــش« و »جوانگرایی« از 
دیگر توفیقات دولت بود که رهبر انقلاب به 

آنها پرداختند.
ایشــان گفتند: البته مدیران و مســئولان 
جوان هم در مواردی اشتباه و خطا می کنند 
اما در مجموع دمیده شــدن روح جوانی در 
دولت و مجلــس و پرورش مدیــران قوی، 
ارزش صبوری در مقابل ایــن خطاها و رفع 

تدریجی آنها را دارد.
حضرت آیت الله خامنــه ای، »خارج کردن 
جامعه از چشم انتظاری برای تصمیم گیری 
و اقدام دیگران«، »پرهیز از شــرطی کردن 
کشــور« و »اهمیت دادن بــه ظرفیت های 
داخلی« را از دیگر موفقیت های قوه مجریه 

خواندند.
ایشان دولت سیزدهم را »مسئولیت پذیر« 
دانستند و گفتند: در یک سال اخیر شنیده 
نشد که دولت فرافکنی و بهانه تراشی کند و 
بگوید »اختیار نداریم« و یا »نمی گذارند«. 
»رویکردهای خــوب در زمینه سیاســت 
خارجی و فرهنــگ« و »برجســته کردن 
شــعارهای انقلاب از جملــه عدالت طلبی، 
از  پرهیــز  مســتضعفان،  از  حمایــت 
اشرافی گری و استکبار ســتیزی« از دیگر 
نقاط برجســته دولت بود که رهبر انقلاب 

بیان کردند.
حضرت آیــت الله خامنــه ای تأکید کردند: 
دولت این سررشته و ســبکِ کاری را برای 

دستیابی به توفیقات بیشتر ادامه دهد.
رهبر انقلاب اســلامی در ادامه توصیه هایی 
را خطاب به دولت بیان کردند. اولین توصیه 
حضرت آیت الله خامنه ای، »شــکر نعمت 
توفیق خدمت به مــردم« بود کــه در این 
خصوص گفتند: شــکر این نعمت در درجه 
اول با تقویت ارتباط با خدا و دعا و توســل و 
تضرع و انس با قرآن اســت و در درجه بعد با 
ادامه تلاش جهادی بــرای خدمت به مردم. 
»داشــتن نیت الهی و مخلصانه و پرهیز از 
کارهای نمایشــی« دومیــن توصیه رهبر 

انقلاب بود.

حضرت آیت الله خامنــه ای در همین زمینه 
خاطرنشــان کردند: اطلاع رسانی اقداماتی 
که انجام می شود، منافاتی با اخلاص ندارد 

زیرا موجب افزایش امید مردم می شود.
ایشــان در توصیه ســوم گفتند: بــه میان 
مردم رفتــن را ادامه دهید و اســیر برخی 
جوســازی ها نشــوید و البته در مواجهه با 

مردم صبر و تحمل به خرج دهید.
رهبر انقلاب، حضــور بی واســطه و مکرر 
رئیس جمهور و دیگر مســئولان دولت در 
میان مردم را دارای برکات و تأثیرات فراوان 
دانستند و افزودند: البته دولتِ مردمی فقط 
به معنای به میان مردم رفتن نیست، باید با 
برنامه ریزی دقیق و اســتفاده از دیدگاه ها و 
نظرات مختلف، زمینه جلب مشارکت مردم 
در عرصه های مختلــف از جمله اقتصادی و 

سیاسی فراهم شود.
حضرت آیت الله خامنه ای در توصیه چهارم 
بر لزوم عمل بــه وعده ها و پرهیــز از بیان 
وعده هــای غیرقابل تحقق که زمینه ســاز 
خدشــه دار شــدن اعتماد مردم می شود، 
تأکید کردنــد و به عنوان توصیــه پنجم، با 
اشاره به موضوع طراحی نقشه جامع حرکت 
دولــت، افزودنــد: مراقب باشــید کارهای 
روزمره شما را غرق نکند و برای اینکه دچار 
این آفت نشــوید با یک طرح کلان و نقشه 
جامــع و قابل توضیح برای مــردم، حرکت 

کنید.
ایشــان لزوم رعایت اولویتهــا را به عنوان 
توصیه ششــم مطرح کردند و گفتند: توان 
و امکانات دولت محدود است، بنابراین باید 
ابتدا سرفصل های اساسی مشخص شوند و 
سپس ســرفصل ها و زیرمجموعه های آنها 

اولویت بندی شوند.
رهبر انقلاب بــا تأکید بر اینکه در شــرایط 
کنونی، اولویــت اصلی همچنان مســئله 
اقتصاد است، خاطرنشــان کردند: البته این 
به معنای نادیده گرفتن سرفصل های دیگر 
همچون علم، امنیت، آسیب های اجتماعی 
و فرهنگ نیســت ولی اولویت باید اقتصاد 

باشد همراه با پیوست فرهنگی.
حضرت آیــت الله خامنــه ای در خصوص 
موضــوع اقتصاد چند نکتــه را بیان کردند. 
»لزوم انســجام مدیران اقتصادی و داشتن 
نظر واحد در مســائل گوناگون اقتصادی«، 
»مشــخص کــردن اولویت هــا و تمرکز بر 
شــاخص های اصلی و پیگیری روزانه آنها 
از جانب رئیس جمهور و دیگر مســئولان« 

نکاتی بود کــه رهبر انقلاب به آنها اشــاره 
کردند.

رهبر انقلاب اســلامی در بیان شاخص های 
اصلی اقتصاد گفتنــد: اندازه تورم، رشــد 
اقتصادی، رشــد ســرمایه گذاری، رشــد 
اشتغال، رشد درآمد سرانه و کاهش فاصله 
طبقاتی شــاخص هایی هســتند که باید 
به صورت دقیق و مســتمر مورد توجه قرار 

گیرند.
رهبر انقلاب در توصیــه بعدی، عمده ترین 
سرفصل در پیشرفت اقتصاد کشور را مسئله 
تولید خواندند و تأکید کردند: قاطعانه با هر 
عاملی که تولیــد را تضعیف می کند، مقابله 
کنید. ایشــان در بخش تولید کشاوزی، با 
اشــاره به بحران غذا به دنبــال وقوع جنگ 
اوکراین، مسئله امنیت غذایی را بسیار مهم 
دانســتند و با یادآوری توصیه های مستمرِ 
قبلی مبنی بر لــزوم خودکفایــی در اقلام 
اساسی مانند گندم، افزودند: مسئله امنیت 
غذایی یک مسئله درجه یک است که نباید 

از آن غفلت شود.
حضرت آیــت الله خامنــه ای در خصوص 
تولیــد صنعتــی، بــا اشــاره به مشــکل 
کمبــود ســرمایه در گــردشِ واحدهای 
تولیــدی، تأمین ایــن ســرمایه را وظیفه 
بانک هــا خواندند و گفتنــد: بانک مرکزی 
ســخت گیری های بجا و به موقعــی را در 
خصوص کنترل ترازنامه بانک ها آغاز کرده 
است اما باید مراقبت شود که این کنترل ها 
بــر روی فعالیت هــای غیر مولـّـد بانک ها 
همچون خرید زمین و سکه یا فعالیت های 
بنگاهداری آنها اعِمال شــود و تســهیلات 

لازم برای واحدهای تولیدی آسیب نبیند.
رهبر انقــلاب در برشــمردن اولویت های 
اقتصادی، مســئله مســکن را مورد توجه 
قرار دادنــد و گفتنــد: در قضیه مســکن 
عقب ماندگی زیادی وجود دارد که موجب 
افزایــش سرســام آور قیمــت و اجاره بها و 
رنج و زحمت مردم شــده اســت. »ساخت 
پتروپالایشگاهها«، »تکمیل زنجیره ارزش 
افزوده در صنایــع معدنــی و جلوگیری از 
خام فروشــی«، »تکمیل مسیرهای حیاتی 
شمال- جنوب و شرق به غرب برای افزایش 
ظرفیت حمل و نقل بین المللی و همچنین 
مسیرهای ارتباطی و حمل و نقل داخلی« و 
»توسعه استفاده از ظرفیت بی بدیل دریا« 
اولویت های دیگری بــود که رهبر انقلاب بر 
آنها تأکید و خاطرنشــان کردنــد: نگذارید 

ظرفیت های طبیعی و انسانی عظیم موجود 
در کشور هرز برود.

حضــرت آیــت الله خامنــه ای در پایــان 
سخنانشــان با تأکید بر پرهیز از نیمه کاره 
رها کردن کارها و ضرورت پیش گرفتن صبر 
و استقامت و افزایش کار جهادی برای حل 
مشکلات متراکم و بجا مانده، گفتند: اگر به 
این توصیه ها عمل شــود، ثابت خواهد شد 
که دولت ســیزدهم دولتی کامــلًا کارآمد، 
فعال و برطــرف کننده مشــکلات زندگی 
مردم اســت که نتیجه آن رضای پروردگار 

و مردم خواهد بود.
ایشان همچنین با قدردانی از گزارش رئیس 
جمهور و چنــد تن دیگــر از اعضای دولت 
گفتند: باید با فعالیت بیشتر بخش رسانه ای 
دولت و اطلاع رسانی هنرمندانه و باورپذیر، 
این دستاوردها را برای مردم بیان کرد. پیش 
از ســخنان رهبر انقلاب اســلامی، رئیس 
جمهور و چهار تن از اعضــای دولت به بیان 
گزارش هایی از رویکردهــا و اقداماتِ اولین 

سال دولت سیزدهم پرداختند.
حجت الاســلام والمســلمین رئیســی با 
اشاره به شــرایط دشوار کشــور در مرداد 
۱۴۰۰، »پیوند نزدن معیشت مردم به اراده 
بیگانگان« را از مهمتریــن اقدامات دولت 
دانست و گفت: در این یک سال بیش از قبل 
مطمئن شدیم که برای همه مسائل راهکار 
وجود دارد و هیچ بن بســتی وجــود ندارد. 
رئیس جمهور همراهی و اعتمــاد مردم را 
بزرگترین ســرمایه دولت برشمرد و گفت: 
ابرپروژه دولــت »احیای اعتمــاد عمومی 
بــه دولت« اســت و کلیه اقدامــات در این 

چارچوب دنبال می شود.
کنترل رشــد تورم و نقدینگی، مهار کرونا 
و واکسیناســیون سراســری، اســتقراض 
نکــردن از بانــک مرکــزی بــرای جبران 
کســری بودجه، ایجاد درآمدهای جدید و 
پرداخــت بدهی های ســنگین بجامانده از 
قبل، پایداری در ذخایر کالاهای اساســی، 
سفرهای استانی با راهبرد حل مسئله، فعال 
کردن ســامانه های الکترونیــک به منظور 
اصلاح بســترهای فســادزا، اجرای عدالت 
به ویژه در لایحه بودجه، تغییر ریل سیاست 
خارجی از برجام زدگی به نــگاه متوازن، و 
همچنین ارتقــاء تجــارت و همکاری ها با 
همسایگان از مهم ترین محورهای گزارش 

رئیس جمهور در این دیدار بود.
آقــای مخبر معــاون اول رئیــس جمهور 
نیز »مدیریــت نوســان های اقتصادی«، 
»فعال ســازی ســرمایه گذاری داخلــی« 
و »مبــارزه با فقــر و گســترش عدالت« را 
ســه محور اصلی کار اقتصــادی دولت در 
یک ســال اخیر خوانــد و گفت: اســتفاده 
از ظرفیت هــای متنــوع کشــور از جمله 
۲۷۰۰ کیلومتر دسترسی به دریا، معادن و 

کشاورزی جزو اولویت های دولت است.
بیان گزارشــی از ســفرهای اســتانی در 
یک ســال گذشــته و روند تخصیص منابع 
بــرای اجرای مصوبــات آنها از زبــان آقای 
مرتضوی معــاون اجرایــی رئیس جمهور، 
بیان اقدامات برنامــه ای و بودجه ای دولت 
از جمله در اصلاح تــراز درآمدها و مصارف 
در گزارش آقای میرکاظمی رئیس سازمان 
برنامه و بودجه، و همچنیــن گزارش وزیر 
نیرو از اقدامات دولت در دو حوزه آب و برق 
به منظور کاهش تنش های آبی و جلوگیری 
از خاموشی  ها در تابستان، بخش های دیگر 

این دیدار بود.
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رئیس مرکز آمار خبر داد
وش  اجرای اولین سرشماری نفوس و مسکن به ر

جدید در سال ۱۴۰۵
رئیس مرکز آمــار ایران از آمارهای رســمی به عنوان چــراغ راه نظام 
تصمیم گیری و برنامه ریزی کشــور یاد کرد و گفت: اولین سرشماری 
عمومی نفوس و مسکن به روش ثبتی مبنا در سال ۱۴۰۵ اجرا می شود.

به نقل از سازمان برنامه و بودجه کشــور، جواد حسین زاده اظهار کرد: 
مرکز آمار ایران بر اساس مصوبه هیات وزیران موظف شده است اولین 
سرشماری عمومی نفوس و مسکن به روش ثبتی مبنا را در سال ۱۴۰۵ 

اجرا کند.
وی افزود: در راستای استفاده از ظرفیت های قانونی منطبق بر وظایف 
دستگاه های اجرایی برای اجرای این مصوبه، نمودار تشکیلاتی اجرای 
سرشــماری عمومی نفوس و مســکن ثبتی مبنای ۱۴۰۵، تقسیم کار 
ملی، شرح کلی وظایف کمیته های ستاد و زمان بندی کلی سرشماری 

عمومی نفوس و مسکن ثبتی مبنای ۱۴۰۵ تصویب و ابلاغ شده است.
رئیس مرکز آمار ایران در ادامه از اجرای آزمایش سرشــماری عمومی 
نفوس و مســکن ثبتی مبنا به صــورت انجام عملیــات میدانی در پنج 
استان منتخب )خراسان شــمالی، همدان، آذربایجان غربی، اصفهان 
و خوزســتان( به شــیوه میدانی خبــر داد و گفت: این اقــدام با هدف 
مقایسه نتایج آن با ریزداده های دستگاه های اجرایی و بررسی ظرفیت 
پایگاه های اداری کشــور برای اجــرای سرشــماری عمومی نفوس و 
مســکن ثبتی مبنای ۱۴۰۵، یکی از مهم ترین اقدامات مرکز آمار ایران 

در سال ۱۴۰۰ بود.
حسین زاده اظهارکرد: امروزه برای حکمرانی شایسته، وجود آمارهای 
دقیق و با کیفیت، نوین ســازی نظام آماری کشــور و حرکت به سمت 
نظام آماری ثبتی مبنا، ضرورتی اجتناب ناپذیر اســت. مرکز آمار ایران 
نیز همگام با نظام های آمــاری جهانی، به عنوان یک ســازمان آماری 
پیشرو و یگانه مرجع رسمی تهیه، اعلام و انتشار آمارهای رسمی کشور، 
با درک صحیح از تحولات ملـّـی و بین المللی و با آگاهــی از تغییرات، 
نیازهای روزافزون جامعه و کمبودهای موجود در نظام آماری کشــور، 
نوین ســازی نظام آمــاری و »گذار از نظــام آمارهای ســنتی به نظام 

آمارهای ثبتی  مبنا« را رویکرد اصلی خود قرار داده  است.
وی در ادامه از مرکز آمــار ایران به عنوان یگانه مرجع رســمی تولید و 
انتشار آمارهای رسمی در کشور نام برد و افزود: تحقق اهداف نظام و به  
ویژه رویکردهای اصلی دولت، بدون داشتن آمار دقیق، باکیفیت، متقن 
و روزآمد با چالش هایی مواجه خواهد شــد که مرکز آمار ایران به عنوان 
یک نهاد علمی و تخصصی، وظایف خود را که همان تولید و انتشار آمار 
دقیق و بهنگام و ارائه تصویر واقعی از وضعیت جامعه در حوزه آماری به 

دولت است، انجام داده و در این دولت نیز همچنان انجام می دهد.

تغییر رویکرد مرکز آمار به سمت استفاده از ثبت های اداری
 در تولید آمارها

رئیس مرکز آمار ایران ضمن تشــریح فعالیت های این مرکز در راستای 
ارتقای کیفیت آمارهای رســمی، ادامــه داد: جهت گیری جدی مرکز 
آمار به سمت استفاده از ثبت های اداری در تولید آمارها، به این ترتیب 
اســت که مرکز آمار به جای اجرای طرح های آمارگیــری نمونه ای به 
روش سنتی، به دنبال اســتفاده از ثبت های اداری برای ارتقای کیفیت 

طرح های آمارگیری بوده است.

حسین زاده گفت: مرکز آمار ایران با ایجاد داشبوردهای نظارتی برخط، 
سعی کرده اســت کیفیت اجرای طرح های آمارگیری را افزایش دهد و 
با توجه به رویکرد به سوی سرشماری ثبتی  مبنا، دستورالعمل ارزیابی 
کیفیت ثبت های اداری تهیه شــده است و بر اساس آن ثبت های اداری 
دســتگاه های اجرایی را ارزیابی و بازخوردهای لازم را به منظور ارتقای 
کیفیت این ثبت های اداری به دستگاه های اجرایی مربوط اعلام کرده 
است.وی اظهار کرد: مرکز آمار در زمینه کاهش بازه های زمانی انتشار 
نتایج طرح های آمارگیری نیز اقدامات بسیار خوبی انجام داده و با توجه 
به اهمیت تولید و عرضه محصولات کشــاورزی و پایش وضعیت عرضه 
مایحتاج مردم، تولید و انتشــار آمارهای بخش کشاورزی در بازه های 
زمانی ماهانه و فصلی، گســترش قابل توجهی داشته و مورد استقبال و 

استناد زیادی واقع شده است.

مزایای سرشماری به روش جدید
رئیس مرکز آمار ایــران گفت: با توجه به هزینه برَ بودن سرشــماری به 
شیوه ســنتی، اجرای سرشــماری به روش ثبتی مبنا مزایایی دارد که 
کاهش هزینه هــا و ارتقای کارایی و بهره وری در نظــام آماری؛ کاهش 
بار پاسخگویی و کاهش نرخ بی پاســخی و کاهش زمان تولید و انتشار 

اطلاعات آماری، از آن جمله هستند.
حســین زاده افزود: رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشور و هم وزرای 
دولت ســیزدهم )به عنوان رئیس و اعضای ســتاد ملی سرشــماری 
ثبتی مبنا( در دومین جلســه این ســتاد که در روز هفتم تیرماه برگزار 
شد، از برنامه سرشــماری ثبتی مبنا استقبال و حمایت کامل کرده اند و 

برای تحقق این برنامه ملی وفاق دارند.
رئیس مرکز آمار ایران ســپس اســتقرار نظام جامع ثبت های آماری 
ایران را مهم ترین گام برای نوین ســازی نظام آماری کشــور برشمرد و 
گفت: پس از تصویــب کلیات طرح نظام جامع ثبت هــای آماری ایران 
و احکام مرتبط با آن در نشســت شــورای عالی آمار، فازهای چهارگانۀ 
اجرایی ایــن طرح، تهیه و ابلاغ شــد.وی افزود: توفیــق در اجرای این 
برنامه تا حد زیادی به کیفیت همکاری دســتگاه های اجرایی، نهادها 
و موسســات عمومی با مرکز آمار ایران بســتگی دارد و در این راستا به 
منظور پیاده ســازی نظام جامع ثبت های آماری ایران، جلساتی برای 
ایجاد هماهنگی، راهبری و ارائه راهکارهای فنی به دفاتر و دستگاه های 
مرتبط با طرح، ستاد، شــورای راهبری و کمیته کارشناسی نظام جامع 
ثبت های آماری ایران در سطح مرکز آمار ایران تشکیل شد و انجام این 
فعالیت، در دولت سیزدهم  ـکه از این طرح بسیار حمایت می کند- هم 
ادامه دارد.حســین زاده گفت: به نظر من، دولت به طور کامل با اجرای 
این برنامه ملی موافق است و تسریع در تصویب قانون نظام آماری کشور 
می تواند بسیار تســهیل کننده باشــد.وی با بیان اینکه اجرای چنین 
طرحی با این گستردگی و حساسیت در سطح ملی که برای اوّلین بار در 
ایران برگزار می شود، نیاز به مهارت و تجربۀ اجرایی بالایی دارد، گفت: 
مرکز آمار ایران برای فاز مطالعاتی این طرح، از مشورت بهترین استادان 
و صاحبنظران حوزه های آماری بهره گرفته و تجربۀ کشــورهای دیگر 
را که در اجرای این طرح پیشــرو بوده اند، مد نظر قرار داده است.رئیس 
مرکز آمار ایران در ادامــه افزود: تا زمان اجرای طرح در ســال ۱۴۰۵، 
چند مرحلۀ آزمایشــی را انجام خواهیم داد. برای مثال در سال ۱۳۹۹، 
اطلاعات جمعیتی عشــایر کوچنده، به شــیوه ثبتی جمع آوری شد و 
با تغییر روش جمع آوری اطلاعات از ســنّتی به ثبتی مبنا، سرشماری 

عشایر کوچنده نیز دستخوش تغییراتی شد.

بازار

خریدار  وزیر امــور اقتصــادی و دارایی 
با بیان اینکــه بانک ها مکلف به اســتفاده 
از همه ظرفیت خــود برای رونــق تولید و 
جهش مســکن هســتند، گفت: برای هر 
یــک از بازمانــدگان دو دهک کــم درآمد 
تحت پوشــش کمیته امداد امام خمینی به 
بهزیســتی ۱۰ میلیون تومان سهام عدالت 

اختصاص می یابد.
  سیداحسان خاندوزی، وزیر امور اقتصادی 
و دارایی درباره ســهام گفت که دولت طبق 
قانون بودجه ســال جاری مکلف اســت به 
جاماندگان دو دهک کم درآمد شامل افراد 
تحت پوشــش کمیته امداد امام خمینی و 
سازمان بهزیستی ســهام عدالت اختصاص 
دهد که تا آخر ســال این کار انجام خواهد 
شد، همچنین در مورد پرداخت بدهی دولت 
به ســازمان تامین اجتماعی و صندوق های 
بازنشســتگی گفت: حجــم مطالبات این 
صندوقها ۱۳۰ هزار میلیارد تومان است که 
به تائید سازمان حسابرسی رسیده و امسال 
این رقم باید از محل ســهام دولت تســویه 
شــود، بعد از آن اگر اموال مازادی از دولت 
در شــرکتها ماند، صرف اختصاص به سهام 
عدالت جامانــدگان از ۶ دهک کم درآمدی 

خواهد شد.
متن گفت وگو با احسان خاندوزی وزیر امور 

اقتصادی و دارایی در ادامه می خوانید:

  در مــورد مصوبه اخیر شــورای 
عالی بورس در باره تشــکیل بورس 
بین المللــی و جزئیــات آن و نیــز 
ســهم بورس بین الملــل در جذب 

سرمایه گذاری خارجی توضیح دهید.
در نشســت سه شنبه شــورای عالی بورس 
دو دستور مهم در دســتور قرار گرفت، یکی 
موافقــت اصولی شــورا با تشــکیل بورس 
بین الملــل کــه احتمــالاً در جزیره کیش 
خواهد بــود، ســرمایه گذاران خارجی به 
ویژه ایرانیان مقیم خــارج می توانند در آن 
سرمایه گذاری ارزی داشــته باشند یا اوراق 
ارزی جمهوری اســلامی و انــواع صکوک 
ارزی را خریــداری کنند و یــا وارد فعالیت 
سهامداری ارزی شوند. همچنین در زمینه 
حوزه ارزهــای مجــازی می توانند فعالیت 
کنند و به این طریق پیش بینی می شــود، با 
راه اندازی بورس بین الملــل راه برای ورود 
ایرانیان مقیم خارج و غیر ایرانیان به داخل 
کشور فراهم شــود و آنها بتوانند با فراغ بال 
در بورس بین المللی ســرمایه گذاری کنند 
و این بورس به کمک تأمیــن مالی اقتصاد 

بشتابد.
البته شــورای عالی بورس چند شرط برای 
تشــکیل بورس بین الملــل در نظر گرفته 
اســت که باید اعضای هیأت مؤسس بورس 
بین الملل باید آن را رعایت کنند و جزئیات 
پیشنهادات خود را به شــورای عالی بورس 
ارائه کنند و همچنین از نهاده های حقوقی 
کشور و مجموعه اقتصادی هم می خواهیم 
کمک کنند تا این بورس بین الملل به زودی 

راه اندازی شود.
بــورس بین الملل پیام مثبــت و آغوش باز 
جمهوری اســلامی برای ســرمایه گذاران 
ارزی خواهد بــود و امیدواریم ظرف مدت 

کوتاهی بورس بین الملل شروع به کار کند.

   اصــاح آئین نامه اجرایی ســهام 
عدالــت در چــه مرحلــه ای قرار 
دارد و نمــاد معاماتی شــرکتهای 
سرمایه گذاری کی باز می شود،  سهام 

عدالت کی قابل معامله خواهد شد؟
یکی دیگر از دستور جلســات شورای عالی 
بورس در مورد ســهام عدالت بود که از سال 
قبل کارگروهی برای بازنگری در آیین نامه 
اجرایی سهام عدالت تشکیل شده است و از 

سال گذشته مجامع شــرکت های استانی 
ســرمایه گذاری عدالت برگزار نشده است 
لذا یک آسیب شناســی در این زمینه انجام 
شــد و ۲-۳ مدل اجرایی بــرای آن در نظر 
گرفته شــد که این مدل ها به شورای عالی 
بورس ارائه شــد، اما ۳ تــا ۴ اصل موضوعه 
وجود دارد که در همه الگوها پذیرفته شده 
و چراغ راهنمای ما برای اداره سهام عدالت 
خواهد بود.یکی اینکه ســهام عدالت باید به 
کمک تولید ثروت ملی بشــتابد، دوم اینکه 
توزیع ســهام عادلانه تر باشــد، سوم اینکه 
دولت آرام آرام از مدیریت بنگاه های سهام 
عدالت خارج شود و خود مردم و سهامداران 
عدالت، آن مدیریت ها را به دســت بگیرند، 
زیرا در ۱۶ سال گذشــته که سهام عدالت 
طرحی شــده، این فرصت فراهم نشــد که 
مردم در شــرکت های ســرمایه پذیر سهام 
عدالت مشــارکت کنند و نتوانستند اندک 
نقشــی در شــرکت ها داشته باشــند. این 
کار باعث شــده بود، مردم نمی توانســتند 
خود را توانمنــد کنند و افــراد متخصص 
نمی توانستند در شرکت های سرمایه پذیر 
عدالت مانند شــرکت های فــولادی قرار 

گیرند و نقش ایفا کنند. 
نکته چهــارم اینکه اصل تشــویق مردم به 
ماندگاری در سهام عدالت است که مردم را 
تشــویق کنیم از عایدات این سهام استفاده 
کنند و آن را نفروشــند. اینهــا مدل هایی 
بود که گروه های مختلف در شــورای عالی 
بورس مطــرح کردند. نهادهــای نظارتی و 
امنیتی هم حضور داشــتند و نکاتی مطرح 

شد که حوادث سال های قبل تکرار نشود. 

   آئین نامه اجرایی سهام عدالت چه 
زمانی نهایی می شود؟

ظــرف هفته های آینــده آیین نامه اجرایی 
سهام عدالت مشــخص و مصوب می شود. 
همزمان ســازمان بــورس را مکلف کردیم 
که منتظر تدوین آیین نامه ســهام عدالت 
نباشند. باید صلاحیت مدیران شرکت های 
سرمایه گذاری استانی و نیز صلاحیت های 
تخصصی افراد برای حضور در صندلی های 
هیأت مدیره شرکت های سرمایه پذیر احراز 
شــوند. به عنوان مثال در شرکت پالایشگاه  
نفت تهران سه یا چهار سهم صندلی هیأت 
مدیره مربوط به سهام عدالت است. پرتفوی 
ســهام عدالت یکی از ارزنده ترین ســهام 
کشور است که از ســال ۸۵ به سهام عدالت 

اختصاص داده شده است. 

   مساله اختصاص ســهام عدالت به 
جاماندگان به کجا رسید؟

در قانــون بودجــه ۱۴۰۱ دو تکلیــف به 
دولت سپرده شده اســت، یکی اینکه افراد 

جامانده تحت پوشــش نهادهای حمایتی 
مانند کمیته امداد امام خمینی و ســازمان 
بهزیســتی که جاه مانده اند، سهام عدالت 
به آنها اختصــاص یابد و دوم اینکه ســایر 
اشــخاص جا مانده در ۶ دهک کم درآمدی 
جامعــه که ســهام عدالت ندارنــد و تحت 
پوشش کمیته امداد و بهزیســتی هم قرار 

ندارند.
در گام اول اولویت به گــروه اول یعنی افراد 
جامانــده تحت پوشــش کمیتــه امداد و 
بهزیستی هســتند که باید ســهام عدالت 
به آنهــا اختصاص داده شــود بــرای این 
منظور پیش نویســی تهیــه کرده ایم و این 
پیش نویس در کمیســیون اقتصادی دولت 
مصوب شــد. در مرحله ارائه به هیأت دولت 
قــرار دارد. قرار اســت به ســه میلیون نفر 
از افراد تحت پوشــش کمیته امــداد امام 
خمینی و بهزیستی که سهام عدالت ندارند، 
به ازای هر نفر ۱۰ میلیون تومان از ســهام 

شرکت های دولتی تخصیص یابد.
دســته دوم افرادی از ۶ دهــک کم درآمد 
جامعه هســتند که تحت پوشش نهادهای 
حمایتی قرار ندارند و ســهام عدالت هم به 
آنها  اختصاص نیافته است. دولت همچنین 
طبق برآورد ۱۳۰ هزار میلیــارد  تومان به 
صندوق هــای بازنشســتگی کشــوری و 
لشکری و صندوق تأمین اجتماعی بدهکار 
است که امســال باید بدهی خود را بپردازد. 
بنابراین اول باید تکالیــف خود به صندوق 
بازنشســتگی و تأمین اجتماعی را بدهد و 
بعد ببینیم چقدر ســهام دولتی می ماند که 
از مابقی آن سهام برای تعیین تکلیف افراد 
جا مانده از ۶ دهک درآمدی ســهام عدالت 
اختصاص داده شــود، اما هنوز مصوبه ای در 

این زمینه وجود ندارد.

   چــه برنامه ای بــرای بازپرداخت 
و  اجتماعــی  تامیــن  مطالبــات 
صندوق های بازنشستگی از دولت در 

سال جاری وجود دارد؟
طبق قانــون بودجه امســال، بایــد همه 
مطالبــات تأمین اجتماعی کــه ۱۳۰ هزار 
میلیارد تومان اســت، باید پرداخت شــود، 
البته همه طلــب تأمیــن اجتماعی بیش 
از این رقم اســت، اما آنچه مــورد موافقت 
ســازمان برنامــه و بودجــه و ســازمان 
حسابرسی شده اســت ۱۳۰ میلیارد تومان 
اســت، وگرنه کل طلب تأمیــن اجتماعی 
بیش از این رقم اســت و طبق قانون بودجه 
و تکلیــف دولت در ســال ۱۴۰۱ باید ۱۳۰ 
هزار میلیارد تومان بدهــی دولت به تأمین 
اجتماعــی و صندوق هــای بازنشســتگی 

پرداخت شود.
پرداخت ۱۳۰ هزار میلیارد تومان بدهی به 

صندوق های بازنشستگی و تأمین اجتماعی 
تا قبل از پایان سال جاری صورت می گیرد. 
مصوبه اولیه دولت هم به دســت آمده است 
و الان در مرحله اجرا قــرار دارد و به هیأت 
عالــی واگذاری محول شــده اســت البته 

بستگی به شرایط بازار سرمایه هم دارد.

   برای اجرای طرح جهش مســکن و 
تامین مالی این طرح چه برنامه ای در 

دست است؟
ما قائل نیســتیم که تأمین زمین برای طرح 
جهش مسکن با بحث واگذاری اموال مازاد 
بانک ها تداخل دارد، آنچه گفتیم این است 
که بــا  اولویت طــرح جهش مســکن باید 
واگذاری زمین صورت گیــرد. زمین هایی 
که در نواحی شهری قرار دارند، مدنظر قرار 
دارد. در این زمینه باید طرحی داده شــود و 
اولویت ما توافق در مورد این طرح با وزارت 
راه و شهرسازی است. باید زمین هایی که در 
اختیار سایر دســتگاه های دولتی قرار دارد، 
برای ساخت مســکن در اختیار وزارت راه و 
شهرســازی قرار گیرد. بعــد از آن عملیات 

زیرسازی و ساخت مسکن آغاز شود.
بخش دیگری از زمین هایــی که در اختیار 
دولت اســت، درگیر تولید مســکن نیست 
دستگا های دولتی و وزارت اقتصاد به عنوان 
امین اموال دولت بایــد زمین  های دولتی را 
شناسایی کرده و آن را برای ساخت مسکن 
در اختیــار وزارت راه قرار دهــد و ما برای 
واگذاری زمین در ســاخت مسکن تعارضی 

نمی بینیم. 
در راستای مولدســازی دارایی های دولت 
پیشــنهادی به رئیس جمهور ارائه کردیم و 
هیأت مولدســازی دارایی ها ایجاد می شود 
که مســئولیت دبیری آن برعهــده وزارت 
اقتصــاد خواهد بود و دســتگاه های دولتی 
زمین و مســتغلات و دارایی هایی که دارند 
که البته همه ایــن دارایی ها متعلق به مردم 
است و دستگاه های دولتی نباید فکر کنند 
که زمین های در اختیار ملــک طلق آنها به 
شــمار می رود و باید از این میلیاردها تومان 
دارایی گاهی استفاده بهره وری نشده است و 
این اموال راکد رها شده است و حتی زیانی 
از بابت ایــن اموال به بیت المــال و به جیب 
همه مردم تحمیل شده است، در حالی که با 
مولدسازی می تواند این دارایی ها را بهره ور 

کرد و از آنها استفاده کرد.
در مــورد مولدســازی و درآمــدزا کردن 
دارایی های دولت هم بایــد گفت که بعداز 
تأیید رئیس جمهور این طرح مولدســازی 
دارایی ها را به شــورای سران ســه قوه ارائه 
کردیم که به تأیید شورا رسید و جای تشکر 
دارد. اگر این طرح تأیید شــود اولین بار در 
تاریخ سیاســت گذاری دارایی های کشور 

است که اگر دســتگاه های اجرایی مقاومت 
کردنــد وزارت اقتصاد این اختیــار را پیدا 
می  کند که اموال عمومی را برای مولدسازی 
در اختیار گیرد و تأمین مالی دولت از هر یک 
از اموال دستگاه های دولتی انجام می شود. 
اگر یک دستگاه مقاومت کرد دولت تعارف 
نمی کند و اختیار تام به هیأت مولدســازی 
می دهد که می تواند در مورد فروش یا تغییر 

کاریابی آن اموال یا زمین ها تصمیم بگیرد.
مسیر از سمت وزارت راه بوده است و از آنها 
خواستیم فهرســتی از اراضی مدنظر برای 
نهضت ملی مســکن را اعلام کنند. وزارت 
اقتصــاد هم به عنــوان امین امــوال دولت 
سامانه ای از اموال دولت دارد که زمین های 
در حاشیه شــهرها شناسایی شــده و برای 
اجرای طرح مســکن اختصــاص می یابد و 
اگر زمین ها در فهرست قرار نداشت وزارت 

اقتصاد تعیین تکلیف می کند.
مساله تأمین مالی طرح مسکن ملی هم مهم 
اســت، نظر رسمی ما این اســت که اجرای 
قانون جهش مســکن اولویت اقتصاد ایران 
اســت و شــعار اصلی دولت نباید منجر به 
اجرای روش های تأمین مالی تورم زا باشد و 
به خاطر مسکن یا توسعه صنعت نباید تورم 
ایجاد کنیم که ایجــاد تورم خط قرمز دولت 

به شمار می رود. 
در مصوبــات ۱۴۰۱ رئیــس جمهور اعلام 
کرده است در چهار ســال دولت سیزدهم 
باید موتــور تورم زایی خاتمه داده شــود و 
بانک ها مکلف هستند  از تمام ظرفیت خود 
برای رونق تولید و جهش مســکن استفاده 
کننــد، البته روش هــای متنــوع دیگری 
هم برای مســکن بــه کار گرفته می شــود 
و از کانال های موازی اســتفاده می شــود. 
همچنین تســهیلات زیر قیمــت هم داده 
می شود که ما را به هدف برســاند. از روش 
تهاتر نفت برای ساخت مسکن هم استفاده 
می کنیم. در این زمینه با معاون اول رئیس 
جمهــور و وزیر راه صحبت شــد خود آقای 

رستم قاسمی از این طرح استقبال کرد.

  برای تامین مالی طرح جهش مسکن 
آیا منابع داخلی کافی اســت یا باید از 
ســرمایه گذاری خارجی هم استفاده 

شود؟
 اســتفاده از ســرمایه گذاری خارجی برای 
ســاخت مســکن هم می تواند مفید باشد 
که اگر ســرمایه  گذار خارجی بیاید، انتقال 
تکنولــوژی ســاخت و فنــاوری نوین در 
شهرک ســازی را منتقل می کند. در نتیجه 
فناوری ســاخت مســکن در کشــور ارتقا 

می یابد.
پیشنهاد سوم این اســت که وزارت اقتصاد 
تأمین مالی مسکن را از طریق بازار سرمایه 
انجام دهــد. واحدهای مســکونی در قالب 
یونیت های ســرمایه گذاری تعریف شــود 
مــردم این واحدهــای ســرمایه گذاری را 
خرید کنند و ساخت مسکن با سرمایه های 
خرد مردم به صورت مشــارکتی باشــد و 
وقتی طرح مســکن به بهره برداری می رسد 
، مــردم می توانند بــا فــروش واحدهای 
ســرمایه گذاری خود، صاحب خانه شــوند 
و از طرفی نقدینگی به جــای دلالی صرف 
ساخت مسکن می شــود و همچنین فشار 
روش واحد برای تأمین مسکن هم برداشته 

می   شود.
در مــورد کاهش تشــکیل ســرمایه ثابت 
هم باید گفت کــه خلاء نهــادی در تأمین 
مالی توســعه ملی به معنــای تأمین مالی 
بزرگ مقیاس وجود دارد و مــا می توانیم با 
تلفیق ایده ها و صندوق توســعه ملی به یک 
جمع بندی برســیم و برنامه هفتم فرصت 
خوبی برای روش های تأمین مالی کلان در 

اقتصاد خواهد بود.

آخرین وضعیت بازار رمزارزها در جهان

بیت کوین بدترین رمزارز دیجیتال است؟
خریدار  بنیان گذار و مدیر ارشد صندوق 
سرمایه گذاری ســایبر کاپیتال، جاستین 
بونــز، بیت کویــن )BTC( را از لحاظ فنی 
در مقایســه با ســایر ارزهای دیجیتال به 
دلیل عــدم پیشــرفت تکنولوژیکی یکی از 
بدترین ارزهــای رمزنگاری شــده معرفی 
کرده و معتقد اســت که ایــن دارایی صرفاً 
ســفته بازانه و بدون کاربرد است.بونز اظهار 
کرد کــه ارزش پیشــنهادی بیت کوین و 
خود بیت کوین به دلیل یــک مدل امنیتی 
درازمدت نقض شده، کیفیت نسبتاً ضعیف 
اقتصادی و کمبــود ظرفیت همچنین عدم 
قابلیــت برنامه ریــزی و ترکیب پذیری در 
مســیر انحطاط اســت.بونز چندین سال 
اســت که یکی از قدیمی ترین صندوق های 
ارز دیجیتال اروپــا به نام  ســایبر کاپیتال 
)Cyber Capital( را تاســیس کرده است 
و از ســال ۲۰۱۴ خود را محقــق تمام وقت 
کریپتــو می داند.در حالی که وی در ســال 

۲۰۱۴ به شــدت از بیت کویــن دفاع کرده 
است اما اکنون می گوید: »واقعیت این است 
که بیت کوین به طور چشمگیری از آن زمان 
تغییر کرده و عــدم افزایش حد اندازه بلوک 
آن نشان دهنده انحراف عمده از چشم انداز 

و هدف اصلی بیت کوین است«.
جهان نیز حرکت و پیشرفت کرده است. به 
یاد دارم که قبلًا گفته می شــد، بیت کوین 
فقط بهترین فناوری ها را بــه کار می گیرد 
اما ایــن فرضیه به طــور کامل شکســت 
خورده اســت زیرا بیت کوین هیچ قرارداد 
هوشمند، فناوری حفظ حریم خصوصی یا 

پیشرفت های بزرگی ندارد.
با ایــن حــال بونز بــه شــبکه لایتنینگ 
بیت کوین که یکــی از راه حل های واضح تر 
برای مشــکل مقیاس گذاری شــبکه است 
اشاره ای نکرد.بونز افزود: شبکه های رقیب 
از روش هــای طراحی توکن برتر اســتفاده 
کرده اند، به طوری که برخی از شــبکه های 

قراردادهای هوشــمند از مکانیســم های 
توکــن ســوزی اســتفاده می کننــد که 
می تواند باعث ایجاد نــرخ تورم منفی برای 
توکن شود.بونز اســتدلال می کند که بدون 
هیچ گونه پیشرفت یا ابزار مهم تکنولوژیکی، 
بیت کوین برای بســیاری از مــردم به یک 
دارایی صرفــاً ســوداگرانه تبدیل شــده 
اســت که برخلاف دلایل اساســی درآمد، 

سودمندی و تجزیه و تحلیل مورد استفاده 
به سرمایه گذاری ادامه می دهند.بونز اولین 
کسی نیســت که از چنین زبان قوی برای 
توصیــف بیت کوین اســتفاده می کند. در 
ژوئن ۲۰۲۲، رئیس شــبکه خدمات بلاک 
چیــن )BSN(، یفان هه گفــت که »همه 
ارزهای دیجیتــال کنترل نشــده از جمله 

بیت کوین طرح های پونزی هستند«.
رزا ریــوس، خزانه دار ســابق ایالات متحده و 
عضو فعلی هیئت مدیره ریپل سال گذشته در 
ماه ســپتامبر گفت که بیت کوین در مقایسه 
با ســایر دارایی های دیجیتال مانند  ریپل که 
عمدتاً برای تســهیل پرداخت های بین مرزی 
اســتفاده می شــود، چیزی بیش از یک ابزار 
ســوداگرانه نیســت.زمانی کــه بیت کوین 
در سال ۲۰۰۹ راه اندازی شــد به عنوان یک 
سیســتم نقدی الکترونیکی همتــا به همتا 
طراحی شده بود و ساتوشــی ناکاموتو به این 
موضوع اشــاره کرد که هر گونه گمانه زنی در 

مورد ارزش آن به عنوان یک ســرمایه گذاری 
صرفاً محصول جانبی هدف اصلی آن اســت.

مجموع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتالی 
در حال حاضر ۹۸۰.۸۱ میلیــارد دلار برآورد 
می شود که این رقم نســبت به روز قبل ۳.۰۸ 
درصد کمتر شده است. در حال حاضر ۳۹.۴۲ 
درصد کل بازار ارزهــای دیجیتالی در اختیار 
بیت کوین بوده که در یــک روز ۰.۳۳ درصد 

کاهش داشته است.
حجم کل بــازار ارزهای دیجیتــال در ۲۴ 
ساعت گذشــته ۶۴.۹۰ میلیارد دلار است 
که ۱۹.۹۵ درصد افزایش داشــته اســت. 
حجم کل در امور مالی غیر متمرکز در حال 
حاضــر ۴.۶۸ میلیارد دلار اســت که ۷.۲۱ 
درصد از کل حجم ۲۴ ســاعته بازار ارزهای 
دیجیتال است. حجم تمام سکه های پایدار 
اکنون ۵۹.۳۱ میلیارد دلار است که ۹۱.۳۹ 
درصد از کل حجم ۲۴ ســاعته بازار ارزهای 

دیجیتال است.



معاون وزیر صمت:

سهم ۶درصدی شرکت های دانش بنیان در بخش معدن ناچیز است

 راهکار دولت چیست؟
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دبیرکل کانون کشوری پیشخوان دولت تشریح کرد
وم بازنگری تعرفه خدمات در دفاتر  لز

 پیشخوان دولت

سمیرا ربیعی   دبیرکل کانون کشوری پیشخوان دولت با اشاره به قطع 
سامانه خدمات رســانی به اتباع و عدم دسترسی دفاتر پیشخوان دولت 
به این ســامانه، گفت: در حال حاضر هیچ خدماتی در دفاتر پیشــخوان 
دولت به اتباع ارائه نمی شود و ضرورت دارد که پس از دو سال تعرفه ارائه 

خدمات دفاتر پیشخوان دولت مورد بازنگری و توجه قرار گیرد.
 علی فلاح حقیقی در نشست خبری روز سه شــنبه در تشریح وضعیت 
دولت الکترونیک در کشــور عملکرد دفاتر پیشخوان دولت و همچنین 
انتخاب دفاتر به عنوان اولین شــرکت معتمد ســازمان امــور مالیاتی 
)واســط مؤدیان و اداره مالیــات(، گفت: بــا توجه به رویکــرد دولت 
ســیزدهم در جهت توســعه فرآیندهای الکترونیکی و همچنین رتبه 
مناسب کشور در توســعه زیرساخت ها و با توجه به شــرایط تحریم که 
توسعه زیرســاخت ها با تکیه بر دانش بومی و داخلی انجام شده است در 
سال جاری با مشــارکت مجموعه های توانمند به عنوان اولین مجموعه 
معتمد سازمان امور مالیاتی کشور مجوز TSB را دریافت کردیم و ثبت 
اطلاعات مؤدیان در راستای سیاست های سازمان امور مالیاتی به زودی 

انجام خواهد شد.
وی افزود: الــزام مؤدیان برای ثبت اطلاعات در ســامانه با هدف عدالت 
در اخذ مالیات ها انجام خواهد شد تا گام موثری توسط دفاتر پیشخوان 
دولت در این راســتا برداشــته شــود. این اقدام در دوره هفت ساله و به 
صورت گام به گام انجام شــده و امروز شــاهد تحقق قرارگیری دفاتر به 

عنوان واسط مؤدیان و اداره مالیاتی انجام خواهد شد.
فلاح حقیقی ادامه داد: وجود ۱۷ هزار دفتر در ســطح کشــور که حتی 
تا نقطه صفر مرزی خدمات را به شــهروندان ارائه می کنند نافی دولت 
الکترونیک نیســت؛ بلکه ترکیبی از ارائه خدمات الکترونیک و فیزیکال 
در یک نقطــه خواهد بود و به عنــوان مکملی ایفای نقش خواهد شــد. 
دفاتر پیشــخوان دولت با حدود ۱۰۰ دســتگاه در تعامل هستند تا در 
جهت تحقق دولــت الکترونیک شــاهد افزایش کیفــی خدمات و در 
دسترس قرار گرفتن خدمات برای مردم باشیم.وی ادامه داد: همکاری 
با سازمان ثبت احوال، وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و ... با فرآیندهای 
الکترونیکی در حال توســعه اســت تا این ابزار خدمت رســانی شرایط 
بهتری را برای مردم ایجاد کند. کوچک سازی دولت و باز شدن فضا برای 
بخش خصوصی ضرورتی است که باید در کشور اجرایی شود و مجموعه 
دفاتر پیشــخوان دولت به عنوان یک بازوی اجرایی در کنار دولت قرار 
خواهند گرفت. امیدواریم مجلس نیز پس از ۱۰ ســال قانون مربوط به 
کوچک سازی دولت و باز شدن فضا برای بخش خصوصی را به سرانجام 

برساند تا سرنوشت ۷۰ هزار شاغل این بخش مشخص شود.
دبیرکل کانون کشوری پیشخوان دولت در بخش دیگری از صحبت های 
خود به موضوع تعرفه گذاری شبکه پیشخوان دولت اشاره کرد و افزود: با 
توجه به نگاه دولت و سیاست های آن در عدم افزایش نرخ خدمات حدود 
دو سال است که خدمات دفاتر پیشــخوان دولت به هنگام نشده که این 
موضوع اشتغال ایجاد شده در این حوزه را تهدید می کند. لذا امیدواریم 

هر چه زودتر این موضوع مورد بازنگری و توجه ویژه قرار گیرد.
حقیقی افزود: امروز موفق شــدیم امضاء دیجیتال در قالب تلفن همراه 
را با همکاری مجموعه دانش بنیان انجــام دهیم و به زودی صدور امضاء 
پزشــکان در این قالب اجرایی خواهد شــد. امیدواریم با اهتمام دولت 
دفاتر پیشخوان به عنوان یک بازوی اجرایی در تحقق دولت الکترونیک 
شناخته شود و در جهت توســعه دولت الکترونیک گام موثری برداشته 
شــود تا رتبه جمهوری اسلامی ایران در چشــم انداز ۱۴۰۴ در جایگاه 
مناسبی قرار بگیرد.وی با اشاره به ارائه خدمات در حوزه برگزاری مراسم 
اربعین، گفت: همکاری با ســتاد مربوطه اربعین در وزارت کشور انجام 
داده ایم. البته با توجه بــه حوادث رخ داده در عراق باید سیاســت های 
وزارت کشور در این موضوع اعلام شــود. برای اخذ برگه های مربوط به 
اربعین QR کدی به همراه نرخ گــذاری طراحی کرده ایم که در صورت 
اعلام سیاست ها توسط وزارت کشــور نحوه خدمات رسانی ما نیز اعلام 
خواهد شد.دبیرکل کانون کشوری پیشخوان دولت درباره تعیین متولی 
نظارت دفاتر پیشــخوان دولت نیز اظهار کرد: از ابتدای تشــکیل دفاتر 
پیشخوان دولت مرجع صدور مجوز سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات 
رادیویی بوده؛ اما در تغییرات قانون متولی قبلی دفاتر کنار گذاشته شد 
و در نتیجه همه موارد از جمله صدور مجوز و نظارت به وزارت ارتباطات 
محول شد. این در حالیســت که یک رقیب دیرینه در وزارت ارتباطات 
برای دفاتر پیشــخوان وجود دارد که در تنزل جایگاه دفاتر پیشــخوان 
دولت اثرگذاری بسیاری داشته اســت. دفاتر پیشخوان دولت خدمات 
متنوعی را در وزارتخانه های مختلف ارائه می کنند و طی شــدن فرآیند 
نرخ گذاری خدمات توسط کمیسیون تنظیم مقررات دغدغه هایی را در 

این حوزه ایجاد کرده است.
فلاح در خصوص سرنوشــت ارائه خدمات توسط دفاتر پیشخوان دولت 
گفت: در مباحــث آینده پژوهی بــرای دفاتر در مفهوم امــروزی اتمام 
ارائه خدمات توســط دفاتر جایی نــدارد. در آینده بــه دلیل ارتباطات 
الکترونیک بسیار زیاد شــاهد کم شــدن ارتباطات اجتماعی خواهیم 
بود که در این شرایط دفاتر پیشــخوان می توانند برای ایجاد ارتباطات 
اجتماعی و اخذ خدمات الکترونیک به صــورت همزمان نقش آفرینی 
کنند. به این ترتیب دفاتر پیشــخوان در دوره گذار نیســتند و در دوره 

تکاملی نوع سرویس و خدمات آنها تغییر خواهد کرد.
وی تاکید کــرد: در حال حاضر هر دســتگاهی بــه ازای خدمات خود 
اقدام به ایجاد دفاتر ویژه ای کرده اســت. در حقیقت به جای خصوصی 
سازی اختصاصی ســازی انجام شده اســت؛ اما با تجمیع دفاتر در قالب 
پردیس های خدمت رســانی فضایی ایجاد خواهد شــد که برای مثال 
مردم می توانند علاوه بر اســتراحت، خدمات قضایی و خدمات انتظامی 
را دریافت کنند. این پیشــنهاد را ارائه دادیم و قطعــا تحقق آن باید در 
بخش خصوصی انجام شود. در حال حاضر ارائه خدمات در منازل توسط 
اثرانگشت و یا با استفاده از عنبیه چشــم وجود دارد اما این موضوع نافی 
ارائه خدمت در دفاتر پیشــخوان دولت نخواهد بدود.وی در پاســخ به 
سوالی در خصوص تمدید اقامت موقت اتباع که پیشتر اعلام شده در ۳۰ 
مهر ماه به پایان می رسد و همچنین ارائه خدمات دیگر به اتباع در دفاتر 
پیشــخوان دولت، گفت: متاســفانه پس از پایان ثبت نام اتباع دو اتفاق 
رخ داد. یکی کم لطفی اداره کل اتباع وزارت کشــور بــود که با توجه به 
پراکندگی اتباع درخواست کردیم استمرار خدمات به اتباع محقق شود 
اما سامانه  قطع شد و موضوع به دفاتر کفالت واگذار شد که این امر منجر 
به اذیت اتباع و قطع خدمات متنوع به آنها شده است. در حقیقت تداوم 
خدمات ۱۲ گانه در دفاتر پیشخوان دولت باید با کمک وزیر کشور تداوم 
پیدا کند. در حال حاضر با قطع ســامانه اتباع هیچ خدماتی را توســط 
دفاتر پیشــخوان نمی توانند اخذ کنند و حتی حداقل های خدمات در 
مورد ثبت نام آنها نیز با قطع ســامانه و عدم دسترســی دفاتر پیشخوان 

ناممکن شده است.

پیشخوان

وزیــر ارتباطــات و فنــاوری اطلاعات گفــت: دولت 
سیزهم تمام قد پشتیبان توســعه اقتصاد دیجیتال و 

کاربردهای فناوری اطلاعات است.
 عیســی زارع پور- وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
- در پست اینســتاگرامی خود نوشت: در ششمین روز 
هفته دولت، شــش مجموعه تولــدی تجهیزات حوزه 
فناوری اطلاعات و ارتباطات در منطقه ویژه اقتصادی 
پیام افتتاح شــد.منطقه ویژه اقتصادی و فرودگاه بین 
المللی پیــام با توجه بــه زیرســاخت های ارتباطی و 
مبادلاتــی و معافیت های گمرکــی و مالیاتی ظرفیت 
بی بدلیلی برای صاحبان فناوری  و شرکت های دانش 
بنیان است و در آینده نزدیک ان شاالله به قطب اقتصاد 
دیجیتال کشور تبدیل خواهد شد.دولت سیزهم تمام 
قد پشــتیبان توســعه اقتصاد دیجیتال و کاربردهای 

فناوری اطلاعات اســت و مــا ثابت کرده ایم 
با همت جوانان ایران عزیــز و حمایت دولت 
می توانیم با ایجاد اشــتغال فنــاوری پایه، 
عــلاوه بر کاهــش نــرخ بیــکاری و تأمین 
نیازمندی صنایع داخلــی، زمینه صادرات 
این محصولات را به خارج از کشور نیز فراهم 
کنیم.بــه زودی اخبار خوشــی از صادرات 

محصولات فناوران ایرانی اعلام می شود.
همچنین روز گذشته، عیســی زارع پور در نشستی با 
حضور مجتبی عبدالهی اســتاندار البــرز، معاونین و 
مدیران وزارت ارتباطات و مدیران عامل شــرکت های 
دانش بنیان و فناوری اطلاعات مستقر در منطقه ویژه 
اقتصادی پیام با اشــاره به اینکه حــوزه دانش بنیان و 
فناوری اطلاعات جایگاه ویژه ای در دولت ســیزدهم 

دارند، اظهار کرد: نگاه دولت به حوزه فناوری 
اطلاعات نگاه راهبردی اســت و اعتقاد دارد 
که این فناوری می تواند بسیاری از مشکلات 
و مســائل کشــور را حل کند.وی با اشاره به 
اینکه در برخی کشورها تا ۳۰ درصد اقتصاد 
آنها، دیجیتال است، افزود: فناوری اطلاعات 
ظرفیت بســیاری برای حل مشکلات همه 
بخش های کشــور اعم از آمــوزش، فرهنگی، اقتصاد، 
کشاورزی، انرژی و سلامت دارد و دولت نیز این اهمیت 
را درک کرده اســت و به دنبال اســتفاده حداکثری از 

فناوری اطلاعات برای ارتقای کشور است.
زارع پــور برطــرف کــردن موانــع و فراهــم کردن 
زیرســاخت ها را از وظایف دولت در ایــن حوزه عنوان 
کرد و افزود: طــرح فیبرنوری منازل و کســب و کارها 

زیرساخت توســعه اقتصاد دیجیتال در کشور است که 
در آینده نیز برای مشــاغل و کاربرد های جدید مورد 
نیاز اســت و برای این منظور دولت ســرمایه گذاری 
۲۰ هزارمیلیارد تومانی در این پروژه در ۳ ســال آینده 
انجام می دهد.وزیر ارتباطات وفناوری اطلاعات، آینده 
منطقه ویژه اقتصادی پیام را قطــب اقتصاد دیجیتال 
کشور عنوان کرد و گفت: با توسعه اقتصاد دیجیتال در 
این منطقه به غیر از نیازهــای داخلی امکان صادرات و 

تامین نیازهای کشورهای منطقه نیز فراهم می شود.
وی با اعلام اینکه دولت تمام قد پشــت توسعه اقتصاد 
دیجیتال و کاربــرد های فناوری اطلاعات ایســتاده 
اســت، افزود: کارگروه اقتصاد دیجیتــال با اختیارات 
هیات وزیران برای برداشــتن موانع این حوزه تشکیل 

شده است.

وزیر

ســمیه رســولی  دولــت بارهــا اعلام 
کرده بــه دنبــال ایجاد تحــول در صنعت 
خودروسازی اســت اما بررسی صورت های 
مالی خودروسازان نشــان می دهد که زیان 
انباشــته این صنعت در بهار امسال حدود 

۳.۴ هزار میلیارد تومان بوده است.
 صنعت خودروسازی کشــور با چالش های 
متعددی همچون بهــره وری پایین، تنوع و 
کیفیت پایین محصولات، عدم رضایتمندی 
مشتریان، ساختارهای مالکیتی و مدیریتی 
معیوب، عــدم تفاهــم و درک مشــترک 
تصمیم گیــران و ذی نفعان اصلــی بازار و 

صنعت خودرو مواجه است.
وضعیت نامطلــوب مالی و زیان انباشــته 
شرکت های خودروسازی یکی از نتایج اخذ 
تصمیمات نادرســت و چالش هــای مزبور 

است.
بر همین اساس، بررســی آخرین وضعیت 
صورت مالی خودروســازان )ایران خودرو، 
ســایپا، پارس خودرو( در بهار امسال نشان 
می دهد کــه زیان انباشــته ایــن صنعت 
در ســه ماه نخست امســال حدود ۳ هزار و 
۴۵۰ میلیارد تومان بــوده که مجموع زیان 
انباشته را به حدود ۷۷ هزار و ۳۰۰ میلیارد 
تومان رسانده است. از این میزان سهم ایران 
خودرو حدود ۴۳ هزار میلیارد تومان، سایپا 
حدود ۲۵ هــزار و ۵۰۰ میلیــارد تومان و 
پارس خودرو حــدود ۸ هزار و ۸۰۰ میلیارد 

تومان بوده است.

شیوه قیمت گذاری عامل اصلی 
زیان دهی خودروسازان

رسول ســلیمانی کارشناس صنعت خودرو 
در گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار داشــت: 
اگرچــه عوامــل متعــددی در زیان دهی 
خودروسازان نقش داشــته اما عامل اصلی 
شیوه قیمت گذاری خودروهاست؛ فرمولی 
که شــورای رقابت بــرای قیمــت گذاری 
اســتفاده می کرد ایرادات اساسی داشت و 
بعد از اینکه قیمت گذاری از شورای رقابت 
گرفته شــد همان روند ادامه یافت و ستاد 
تنظیــم بازار هــم تغییر خاصی در شــیوه 

قیمت گذاری ایجاد نکرد.
وی افزود: خطای انباشــته ای در این شیوه 
وجود دارد زیرا یــک قیمت به عنوان قیمت 
پایه مربوط به ســال ۹۰- ۹۱ انتخاب شده 
و نرخ تورم روی این قیمت اضافه می شــود 
و اگر خطایی در میزان تورم وجود داشــته 
باشــد، این خطاها در بازه زمانی ۱۰ ساله با 

هم جمع می شــوند و خطــای بزرگی را در 
قیمت ایجاد می کنند.

ســلیمانی ادامه داد: همچنین باید اشــاره 
شود که همان قیمت پایه ای که مد نظر قرار 
گرفته شده هم خطای ۱۴ درصدی نسبت 

به قیمت تمام شده تولید داشته است.
وی گفت: از ســویی دیگر بحــث تأخیر در 
به روزرسانی قیمت ها هم به ایرادات قیمت 
گذاری افزوده شــده که نتیجــه همه این 

مسائل زیان خودروساز شده است.
این کارشــناس صنعــت خــودرو افزود: 
خودروهایی که مربوط به گذشــته هستند 
با خودروهایــی که در دوره هــای جدیدتر 
قیمت گذاری شــده اند تأثیر قیمت گذاری 
را در میزان زیان نشــان می دهند؛ به عنوان 
نمونه قیمت مصوب خودروی ساینا با ساینا 
اســت فاصله زیادی دارد امــا قیمت تمام 
شــده فاصله کمتری دارد که نشان می دهد 
خودروی ســاینا کــه در گذشــته قیمت 
گذاری شــده خطای بیشــتری داشته اما 
»ســاینا اس« که اخیراً قیمت گذاری شده 

خطای کمتری دارد.

مدیریت نامطلوب و برنامه های 
تکلیفی هزینه بر

ســلیمانی با اشــاره به مدیریت نامطلوب 
خودروســازان، گفت: خودروساز عملًا یک 
بنگاهی است که توسط دولت اداره می شود 
و مدیران دولتی دارد؛ یکــی از چالش های 

اساســی هر بنگاه دولتی هــم پایین بودن 
بهره وری و کارایی اســت کــه برنامه های 
تکلیفــی هم به ایــن نوع مدیریــت اضافه 

می شود و هزینه ها را چند برابر بالا می برد.
وی افــزود: از جملــه این مســائل باید به 
احــداث خط هــای تولید در شــهرهای 
مختلف و حتی کشورهای دیگر اشاره کرد 
که با توجــه به پراکنده بودن ســایت های 
تولیــد هزینه هــای اضافــی همچــون 
هزینه هــای حمل و نقل، ارســال قطعات 
از نقاط مختلف به ســایت تولید و… را به 

خودروساز تحمیل می کند.

سهام چرخه ای خودروسازان
 به زیان دهی دامن زد

این کارشــناس صنعت خودرو به ســهام 
چرخه ای خودروســازان اشاره کرد و گفت: 
از دیگر مشــکلاتی که موجــب زیان دهی 
خودروسازان شده سهام چرخه ای است؛ به 
این معنا که مثلًا یک شــرکت زیرمجموعه 
ایران خودرو ســهام ایران خودرو را خریده 
است که موجب شده بخشــی از سرمایه در 
داخل شرکت حبس شــود و شرکت برای 
کســب نقدینگی اقدام به اخــذ وام کند تا 

هزینه ها را پاسخ دهد.

خودروسازان چگونه از زیان
 خارج شوند؟

وی تاکید کرد: با توجه بــه اینکه تولید هر 

خودرو از همان ابتدا با زیان مواجه اســت و 
ســایر هزینه های بنگاه که در ادامه صورت 
سود و زیان می آید، بر این زیان می افزاید و 
سبب ایجاد زیان خالص می شود و همچنین 
کاهش مســتمر حقوق صاحبان ســهام را 
در پی دارد، باید سیاســت گذار صنعتی به 
سمتی حرکت کند که آسیب مالی ناشی از 

زیان خودروسازی را به حداقل برساند.
ســلیمانی ادامه داد: همچنین باید اشــاره 
شــود که زیان دهی خودروســازان موجب 
عدم ســرمایه گذاری در تحقیق و توســعه 
بنــگاه برای افزایــش بهــره وری و کاهش 
ارزبری می شــود زیرا تولیدکننده به دلیل 
عدم دسترســی کافی بــه نقدینگی توان 
و انگیزه تولیــد داخلی قطعــات و افزایش 

بهره وری در فرایند تولید را ندارد.
 در ادامه نیز سهام های چرخه ای با طراحی 
خوبی فروخته شوند و در سایت های تولید 
بازطراحی صورت گیرد به این صورت که یا 
تعطیل و یا منتقل شوند، همچنین می توان 
این سایت ها را تجهیز کرد و تمام قطعات را 

در همین سایت ها نصب کرد.
ســلیمانی گفت: همچنین بایــد با اصلاح 
وضعیت مدیریت شــرکت ها، بهره وری در 
فرایند تولید را بالا برد و بــه صورت موازی 
نیز شرایط افزایش شفافیت در هزینه تأمین 
مواد اولیه و مواد مصرفــی در تولید خودرو 

فراهم کرد.
این کارشــناس صنعت خودرو اظهار کرد: 

همچنین برای واگــذاری دارایی ها و اموال 
غیرمرتبط با خطوط اصلی کسب و کار باید 

اقدامات دقیقی انجام شود.

جزئیات زیان انباشته خودروسازان
 از 9۶ تا 1400

به گــزارش مهر، بررســی جزئیــات زیان 
انباشته خودروسازان کشــور از سال ۹۶ به 
این سو نشان می دهد که سیر صعودی زیان 
انباشته از سال ۹۷ آغاز شــده و تا به همین 
امروز نیز ادامه دارد؛ بر این اســاس در سال 
۹۶ و پیش از تحریم صنعت خودروســازی 
کشور، زیان انباشــته حدود ۸ هزار میلیارد 
تومان بود که ســهم ایران خودرو پنج هزار و 
۸۶۰ میلیارد تومان، سهم سایپا هزار و ۱۴۰ 
میلیارد تومان و سهم پارس خودرو نیز ۹۷۸ 

میلیارد تومان بود.
با ورود به ســال ۹۷ و آغــاز تحریم صنعت 
خودروســازی کشــور، زیــان انباشــته 
خودروســازان رشد محسوســی یافت، به 
گونه ای کــه به رقــم )حــدود( ۲۷ هزار و 
۱۰۰ میلیارد تومان رســید؛ ســهم ایران 
خودرو از این زیــان ۱۷ هزار و ۵۰۰ میلیارد 
تومان، سایپا ۶ هزار و ۷۲۳ میلیارد تومان و 
پارس خودرو ۲ هــزار و ۹۶۰ میلیارد تومان 

بود.
از ســال ۹۷ بــه بعــد زیــان انباشــته 
خودروســازان بــدون ترمز بــالا رفت؛ به 
این صورت که در ســال ۹۸ مجموع زیانی 
که ثبــت شــد رقم )حــدود( ۵۵ هــزار و 
۸۰۰ میلیــارد تومــان بود. در این ســال، 
ایران خودرو ۲۷ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان، 
ســایپا ۲۵ هــزار و ۴۶۰ میلیــارد تومان و 
پارس خودرو ۲ هــزار و ۸۷۰ میلیارد تومان 

زیان انباشته ثبت کردند.
البته در ســال ۹۹ مجموع زیان انباشــته 
خودروســازان اندکی کاهــش یافت و رقم 
)حدود( ۵۲ هــزار میلیارد تومــان را ثبت 
کرد؛ در این سال ســهم ایران خودرو حدود 
۳۰ هزار میلیارد تومان، ســایپا حدود ۱۵ 
هــزار میلیــارد تومــان و پارس خودرویی 

حدود ۶ هزار و ۹۵۰ میلیارد تومان بود.
بــا ورود بــه ســال ۱۴۰۰ زیان انباشــته 
خودروسازان افســار پاره کرد و به بالای ۷۳ 
هزار و ۷۰۰ میلیارد تومان رســید؛ در این 
ســال ایران خودرو ۴۱ هزار میلیارد تومان، 
ســایپا ۲۴ هــزار و ۳۰۰ میلیــارد تومان و 
پارس خودرو ۸ هــزار و ۳۸۱ میلیارد تومان 

زیان انباشته ثبت کردند.

خریدار  معــاون وزیر صنعــت، معدن و 
تجارت گفــت: حضور فقط ۴۴۴ شــرکت 
دانش بنیان معــدن و صنایع معدنی در بین 
هفت هزار و ۶۴ شرکت دانش بنیان کشور و 
سهم ۶درصدی، ســهمی بسیار ناچیز برای 
بخشی است که مشــکلات کار در آن زیاد 

است.
»وجیه الله جعفــری« در رویداد توســعه 
زیســت بوم نــوآوری »دمومایــن« افزود: 
در بخــش معــدن به خصوص در قســمت 
اکتشافات با مشــکلات متعددی مواجه ایم 

که یکی از آنها نبود دانش فنی کافی است.
وی بیان داشت: باید با توســعه ارتباطات، 
شبکه ســازی، شناســایی و معرفی افراد و 
شــرکت های دانش بنیان به بسترســازی 
بپردازیم تا خروجی آن توســعه اقتصادی 
کشــور باشــد.رئیس هیات عامل ایمیدرو 
ادامــه داد: در حوزه اکتشــافات بــه دلیل 
ریسک بالای کار، شــرایط با دو حوزه دیگر 

یعنی استخراج و فرآوری متفاوت است.
وی گفت: در موضوع ماشــین آلات معدنی، 
مباحث قیمتی و اســتخراج بهینه، در کنار 

مسائل فنی و ایمنی بسیار مهم است.
جعفری اضافه کرد: امــروز ۱۱ هزار معدن 

در کشور وجود دارد که تعداد زیادی از آنها 
معادن کوچک مقیاس هســتند، اما شــاید 
بتوان با تامین تجهیزات مناسب و متناسب 

این ذخایر را اقتصادی کرد.
وی اظهارداشــت: حُســن معادن کوچک، 
وجود آنهــا در مناطق محروم اســت که با 
راه اندازی آنهــا می توان به اشــتغالزایی و 
محرومیت زدایی از این مناطق اقدام کرد و 

این بسترسازی بر عهده ایمیدرو است.
معاون وزیر صمــت تاکید کــرد: ایمیدرو 
به دنبــال اشــتغالزایی، توســعه معادن و 
اســتفاده بهینه از ذخایر و نیروی انســانی 
اســت که یک راه تحقق ایــن مهم از طریق 

رویدادهای اینچنینی است.
وی بیان داشت: ایمیدرو وظیفه بسترسازی 
را از طریق تامین مالــی و ایجاد ارتباط بین 
تولیدکنندگان و مصرف کنندگان بر عهده 

دارد.
 با مشــارکت طرح ایجاد زیست بوم نوآوری 
و فناوری بخــش معدن و صنایــع معدنی 
)ایمینو( و کارگزاری کارن کراد )کارگزاری 
رســمی دارای مجوز از صنــدوق نوآوری 
و شــکوفایی ریاســت جمهوری( رویــداد 
دموماین با محوریت جذب سرمایه در حوزه 

ساخت ماشین آلات معدنی و صنایع معدن 
با حضور هشت شرکت دانش بنیان فعال در 

این عرصه برگزار شد.
شــرکت کنندگان رویداد جذب ســرمایه 
دموماین، مدیــران و کارشناســان بخش 
معــدن و صنایــع معدنی، اســتارتاپ ها و 
دارنــدگان طرح های ســرمایه پذیری که 
جســور  ســرمایه گذاران   ،MVP دارای 
)خطرپذیــر(، صندوق هــای پژوهــش و 
فناوری، صندوق های جســورانه بورســی، 
ســرمایه گذاران شرکتی، ســرمایه گذاران 
علاقه مند به ســرمایه گذاری جســورانه، 
نمایندگان صندوق نوآوری و شــکوفایی و 

دیگر بازیگران هستند.
با توجــه بــه اینکه در ســال هــای اخیر 
معــدن کاری خردمقیــاس باعث شــده 
اغلب معادن کشــور توان تجهیز معادن با 
ماشین آلات پیشــرفته را نداشته باشند و با 
از دســت دادن صرفه های ناشی از مقیاس، 
قادر به رقابــت با رقبای خارجی نباشــند، 
اهمیت اســتفاده از طرح هــای نوآورانه و 

فناورانه چندین برابر شده است.
در این راســتا ایمینــو با همــکاری کارن 
کراد، رویداد دموماین را بــا هدف معرفی و 

بومی ســازی پیشرفت ها و دســتاوردهای 
بخش معدن و صنایع معدنی، بسترســازی 
بــرای ایجــاد کســب و کارهــای مبتنی 
برفناوری های نوین در بخش معدن و صنایع 
معدنی، برگزاری دوره های آموزشــی برای 
تیم ها و استارتاپ ها، شناسایی استارتاپ ها 
و طرح های ســرمایه پذیر و سرمایه گذاری 
جسورانه با مشارکت ســایر سرمایه گذاران 
برگزار کرد تا شــرکت ها و اســتارتاپ های 

فعــال در عرصه ســاخت ماشــین آلات و 
صنایع معدنی شناسایی شوند.

در خاتمه این مراســم توافق نامه حمایت از 
ســرمایه گذاری در زنجیره صنعت فولاد با 
اولویت طرح های دانش بنیان و بومی سازی 
بین شــرکت فولاد ایران، صنــدوق بیمه 
سرمایه گذاری فعالیت های معدنی و مرکز 
نوآوری معدن و صنایــع معدنی ایران امضا 

و مبادله شد.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات خبر داد؛ اخبار خوش از صادرات محصولات فناوران ایرانی
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مدیرعامل شرکت برق پایتخت:
۵ هزار سرقت تجهیزات برقی در ۵ماهه 

خ داده است نخست سال ر
 مدیرعامل شــرکت توزیع نیــروی برق تهران بزرگ گفــت: از ابتدای 
امســال تا کنون حدود پنج هزار ســرقت در حوزه تجهیزات برقی در 
شهر تهران رخ داده است.»کامبیز ناظریان« در نشست خبری در مورد 
ســرقت تجهیزات برقی، اظهار کرد: ســرقت تجهیزات پدیده تازه ای 
نیست و به دلیل آنکه شــبکه از سیم مسی اســتفاده می کند، سرقت 
آنها رواج دارد.وی ادامه داد: برای کاهش ســرقت در شــبکه اقدام به 
جایگزینی شبکه با کابل خود نگهدار شــده که هم جلوگیری از سرقت 

است و هم افزایش توان پایداری شبکه را بیشتر کرده است.
مدیرعامل برق پایتخــت گفت: تاکنون ۷ هزار کیلومتر از شــبکه برق 

شهر تهران تبدیل به کابل خود نگهدار شده است.
ناظریان ادامه داد: در حــال حاضر با پدیده تازه تری به عنوان ســرقت 
تجهیزات در شهر تهران روبرو شــده ایم که این امر میزان خطر آفرینی 
برای شهروندان را بیشتر کرده اســت.وی از شهروندان در خواست کرد 
هرجا از وقوع سرقت تجهیزات آگاه شــدن در اسرع وقت به سامانه برق 

من یا شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ اطلاع دهند.
مدیرعامل برق پایتخت ادامه داد: میزان سرقت ها در سه ماهه ابتدایی 
امسال افزایشــی بود، اما در ماه اخیر نسبت به مدت مشابه پارسال روند 
سرقت اندکی کاهش یافته است.ناظریان افزود: سرقت تجهیزات برقی 
تنها ایجاد خســارت برای صنعت برق نیست بلکه موجب افزایش خطر 

برای شهروندان و نیز خاموشی برای آنان می شود.
وی درعین حال گفت: از ۱۲۰ مورد ســرقتی که حکم قضایی برای آن 

صادر شده تنها یک مورد مربوط به صنعت برق بوده است.

ثبت رکورد کم سابقه ای در صنعت برق
مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ در پاســخ به سؤال 
دیگر خبرنــگار ایرنا در باره میــزان تأمین برق برای مشــترکان ادامه 
داد: میزان تأمین برق برای مشــترکان تجاری و صنعتی بر اساس نوع 
درخواست انجام می شود و برای مشــترکان خانگی هم بر اساس متراژ 
و این گونه نیست که هرکس هرچقدر بی حســاب خواست تأمین برق 

انجام شود.
ناظریان در ادامه به مشــکلاتی که خاموشــی های پارسال برای مردم 
ایجاد شد اشاره کرد و خاطرنشان ساخت: باتوجه به این مشکلات دولت 
سیزدهم از همان روزهای نخســت یک برنامه ریزی برای پیشگیری از 
بروز مجدد خاموشی ها در تابســتان ۱۴۰۱ تدوین کرد.وی اضافه کرد: 
این برنامه ریزی تحت عنوان یک صد برنامه عملیاتی در دستور کار قرار 

گرفت و بخش عمده آن به عرضه و تقاضای برق اختصاص یافته است.

مدیرعامل برق پایتخت گفت: مهم تریــن محور این برنامه ریزی بخش 
تولید بود که در قالب آن تولید ۶ هزار مگاوات در دستور کار قرار گرفت و 

این امر سبب شد بخش عمده ای از محدودیت های برقی برطرف شود.

پایداری شبکه برق با ثبت مصرف ۶9 هزار و ۵00 مگاوات
ناظریان خاطرنشان کرد: حدود ۵ هزار مگاوات نیروگاه جدید در برنامه 
پیش بینی شــد و یک هزار مگاوات هم برنامه های ارتقا شــبکه بود که 

رکورد کم سابقه ای در صنعت برق است.
وی برنامه تعمیرات اساسی نیروگاه ها را گام دیگر این برنامه برشمرد و 
گفت: برنامه ریزی شده بود تا پایان اردیبهشت ماه امسال تعمیرات همه 
نیروگاه ها انجام شود که محقق شد و این برنامه نیز یک رکورد تاریخی 

برای صنعت برق به همراه داشت.
مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ ادامه داد: تابستان 
امســال پیک مصرف به ۶۹ هزار و ۵۰۰ مگاوات رســید که این هم یک 
رکورد کم سابقه محسوب می شــود و بااین وجود پایداری شبکه حفظ 
شــد.ناظریان در باره پیک شــهر تهران افزود: میزان پیک در شــهر 
تهران به عدد ۵ هزار و ۳۵۰ مگاوات رســید که نسبت به پارسال با رشد 
۳.۳ درصدی روبرو شد.وی ادامه داد: پارســال افزون بر ۲۵۰ مگاوات 
خاموشــی در تهران اتفاق افتاد که امســال با وجود رشــد پیک هیچ 

خاموشی برنامه ریزی شده نداشتیم.
مدیرعامل برق پایتخت گفت: شــه تهران فاقد مشترک بزرگ صنعت 
اســت اما ظرفیت مشــترکان خانگی خوبی دارد و براین اساس برنامه 
اطلاع رسانی و اختصاص مشوق برای مشــترکان خانگی در دستور کار 
قرار گرفت تا مشارکت این مشــترکان در برنامه های مدیریت مصرف 

جلب شود.

۲ میلیون مشترک مصرف خود را کاهش دادند
ناظریان ادامــه داد: یکی از برنامه های تشــویق محور اختصاص پاداش 
۵۰۰ تومانی به ازای هر کیلووات صفه جویی بود که براین اساس بیش از 
۲ میلیون مشترک نسبت به پارسال میزان مصرف خود را کاهش دادند.
وی افزود: این به معنای آن است که ۱۷ درصد کاهش مصرف در بخش 
خانگی محقق شــد که معادل ۱۵۰ مگاوات نیروگاه اســت.مدیرعامل 
شــرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ گفت: برای تحقق این امر حدود 

۱۵ میلیون پیامک برای جلب مشارکت مشترکان ارسال شد.

و نیر

وزیر نفــت از افزایش ۲۰ درصدی صــادرات گاز مایع 
)ال پی جــی( در یک ســال نخســت فعالیــت دولت 
سیزدهم نسبت به دوره مشابه پارسال خبر داد و اعلام 
کرد که ایران به زودی در حوزه تولید پروپیلن از پروپان 

به خودکفایی می رسد.
به نقل از روابــط عمومی وزارت نفت، جــواد اوجی به 
مناسبت هفته دولت با ســفر به استان بوشهر، در آیین 
بهره برداری و آغاز عملیــات اجرایی طرح های وزارت 
نفت در عســلویه حضور یافت. وی پــس از افتتاح ۲۷ 
پروژه مسئولیت اجتماعی، گفت: این قول را می دهیم 

که افتتاح این پروژه ها تداوم داشته باشد.
وزیر نفــت در ادامه فرمان بهره بــرداری از فاز ۳، ۴ و ۵ 
شرکت ایران ال ان جی را صادر و اظهار کرد: مایع سازی 

و شیرین ســازی این مجموعه هنوز تکمیل 
نشــده، اما برق تولیدی آن اکنون به منطقه 

عسلویه و استان بوشهر تزریق می شود.
اوجی با اشــاره به آغاز عملیات اجرایی طرح 
تولید پروپیلن از پروپان )PDH/PP( شرکت 
پالایش پارسیان ســپهر و پتروشیمی پارس 
تأکید کرد: یکی از طرح های ضروری صنعت 

پتروشیمی همین طرح های تبدیل پروپان به پروپیلن 
اســت که برای زنجیره تکمیلی پتروشــیمی هم مهم 
اســت، در حالی که هنوز بخشــی از پروپیلن به کشور 

وارد می شود.
وی افزود: طبــق برنامه ریــزی انجام شــده، احداث 
مجتمع های تولید پروپیلــن از پروپان را آغاز می کنیم 

و تا چند سال آینده در این حوزه به خوکفایی 
خواهیم رســید، با ایــن کار اشــتغالزایی 
خوبــی در این حوزه بــرای نیروهای بومی و 

متخصصان استان بوشهر فراهم می شود.
وزیر نفت همچنین گفت: پژوهشگاه صنعت 
نفت هم بــه لیســانس فنی پلــی پروپیلن 
)PP( دســت یافته و این بخش به طور کامل 

بومی سازی شده است.
اوجی پس از اعلام دســتور بهره برداری از پروژه انتقال 
میعانات گازی تولیدی از پالایشــگاه های سایت ۲ به 
ســایت ۱ پارس جنوبی، اظهار کرد: این پروژه یکی از 
اقدام های مهم در فصل زمســتان اســت، زیرا توقف 
انتقال این میعانات بر تولید گاز اثر می گذارد. از سویی 

هزینه نقل و انتقالات آن هم بین ســایت ۱ و ۲ کاهش 
می یابد.وی در ادامه پــس از افتتاح پایانــه صادراتی 
ال پی جی شرکت پتروصنعت ایرانیان تصریح کرد: این 
صادرات از انحصار برخی کشــورهای منطقه درآمد و 
شــرکت های دیگر هم در این حوزه فعال شدند و طبق 
آمار مدیرعامل شــرکت ملی گاز ایــران هم صادرات 
ال پی جی در یک ســال اخیر ۲۰ درصد افزایش یافته 
است که ارزآوری بیشــتری هم برای کشــور خواهد 

داشت.
وزیر نفت در پایان پس از اعلام دســتور آغاز عملیات 
اجرایی احداث خط لوله جدید فــاز ۱۶ میدان پارس 
جنوبی، از همه کارکنان و مدیــران منطقه ویژه پارس 

و پارس جنوبی قدردانی کرد.

وزیر

خریدار  افزایش ظرفیت و آمادگی تولید 
برق نیروگاه های حرارتی موجب شــد طی 
پنج ماهه نخست امســال میزان تولید برق 
کشور با رشــد ۲.۵ درصدی نسبت به مدت 
مشابه ســال گذشــته از مرز ۱۲۹ میلیارد 
کیلووات ســاعت عبور کنــد و در این بازه 
زمانی بیش از ۹۲ درصد برق موردنیاز کشور 
توسط واحدهای حرارتی تامین شود. یکی 
از برنامه های وزارت نیرو در دولت سیزدهم 
برای پیشــگیری از خاموشــی های ســال 
گذشــته طرح های افزایش توان تولید برق 

است.
بنابر ایــن گزارش و بر اســاس اعلام وزارت 
نیرو امســال بیش از ۴ هزار مگاوات در طی 
کمتر از یک ســال به ظرفیت نیروگاه های 
حرارتی افزوده شده اســت که این رشد در 
بازه زمانی کمتر از یک ســال، در چند دهه 

گذشته کم سابقه بوده است.
شــرکت مادرتخصصی تولیــد نیروی برق 
حرارتی امســال همچنین برای نخستین 
بار بیش از ۹۴ هزار مگاوات برنامه تعمیرات 
و آماده سازی نیروگاه های حرارتی را پیش 
از شــروع خردادمــاه و پیک مصــرف برق 
تابستان به پایان رســاند تا رکورد جدیدی 
را در زمینــه تعمیرات نیروگاهــی به ثبت 

برساند.
انجــام به موقــع برنامه هــای تعمیراتی و 
آماده ســازی ایــن واحدها موجب شــد تا 
ضریب آمادگی نیروگاه های حرارتی کشور 
از مرز ۹۸ درصد عبور کــرده و این واحدها 
در روزهای اوج مصرف برق کشــور با تمام 
ظرفیت خود در حال تولید برق پایدار برای 

مشترکان سراسر کشور باشند.
بر اســاس آمارهای جهانی بیــن دو تا پنج 
درصد نیروگاه ها ممکن اســت در زمان اوج 
مصرف برق بــه دلیل حــوادث پیش بینی 
نشــده دچار خروج اضطراری شــوند که با 
فعالیت های انجام شــده در فصل تعمیراتی 
این دوره، نرخ خروج اضطراری نیروگاه ها از 

مرز سه درصد عبور نکرد.
یکی دیگــر از اقدام هــای وزارت نیرو برای 
توســعه توان تولیــد برق در کشــور انجام 

تعمیرات نیروگاه های برقابی بود.
بر همین اســاس شــرکت نصب، تعمیر و 
نگهداری نیروگاه های برق آبی خوزســتان 
به عنــوان متولــی نگهــداری و تعمیرات 
تخصصی نیروگاه های برق آبی خوزســتان 
بــه ظرفیــت ۷ هــزار و ۱۵۰  مــگاوات و 
همچنین متولی بهره برداری و نگهداشــت 
ســد و نیروگاه های لتیان، کلان، امیرکبیر، 
طالقــان )تهران( درودزن فــارس جمعاً به 

ظرفیت ۳۰۰ مگاوات است.

تعمیر و نگهداری نیروگاه های 
برقابی خوزستان

تلاش برای بــه مــدار آوردن نیروگاه های 
برقابــی به منظور جبــران ناتــرازی تولید 
و تقاضای بــرق تابســتان ۱۴۰۱ با اولویت 
نیروگاه های احداث شده بر روی سد کارون 
از اولویت های وزارت نیرو بوده است، در این 
رابطه اقدام های مختلفــی در جهت تعمیر 
و توســعه این نیروگاه ها صورت گرفته است 
که با توجه به تحریم های اقتصادی کشــور 
و تکیه بر توان داخلی بایــد آن را در جهت 

عبور از سد تحریم ها تلقی کرد.
اهــم اقدام هــای صورت گرفتــه شــامل 
راه اندازی واحد بهینه ســازی شده نیروگاه 
شــهید عباســپور با ظرفیت ۲۵۰ مگاولت 
آمپــر )واحــد شــماره ۳-دومیــن واحد 
بهینه سازی شــده( به دلیل شــرایط نیاز 
شــبکه برق کشــور به تولید با شروع فصل 
گرما و پیک مصــرف با اقدامــی جهادی، 
فعالیت های زمان بندی ســه ماهه از سوی 
تیــم نصب و راه انــدازی در مــدت ۳۵ روز 
به صورت شــبانه روزی با رکوردی بی نظیر 
واحد با ظرفیــت ۲۵۰ مگاولت آمپر جهت 
پاسخ به نیازهای مصرف شبکه و جلوگیری 
از خاموشی ها، بدون حضور سوپروایزرهای 

خارجی وارد مدار بهره برداری شد.

افزایش ظرفیت و راه اندازی واحد 
شماره 4 نیروگاه سد دز

پایــش وضعیــت نیروگاه هــا به منظــور 
نگهداشــت پیشــگویانه و پیش بینانــه 
تجهیــزات و تأسیســات نیروگاهــی در 
جهــت افزایش ضریــب آمادگــی تولید و 

عدم خســارت های نیروگاهی در شــرایط 
تحریم در نیروگاه های برقابی با اســتفاده 
از تکنیک های تخصصی ارتعاش ســنجی، 
صــوت ســنجی، گرمــا نــگاری و آنالیز 
روغن های الکتریکی و مکانیکی به ظرفیت 
۷۱۵۰ مــگاوات )۷ نیــروگاه برقابی( برای 
اولین بار در کشورراه اندازی مرکز تخصصی 
تعمیرات کلیدهای فشــارقوی ژنراتورهای 
برقابی )GCB( ســاخت شرکت سوییسی 
ABB که بــه دلیل عــدم دسترســی به 
سوپروایزرهای خارجی در شرایط تحریم، 
در یک ســال گذشته ۱۰ دســتگاه مربوط 
به ۲۲۰۰ مــگاوات توان برقابــی که منجر 
به قطع وابســتگی به خــارج از کشــور و 
صرفه جویی ارزی معــادل ۵۰۰،۰۰۰ یورو 
شــد.تعمیر و بازســازی حدود ۱۱۰ عدد 
کارت الکترونیکــی سیســتم های کنترل 
PLC و تجهیــزات الکترونیکی نیروگاهی 
در کارگاه تخصصی ســاخته شده در استان 
که به دلیل شــرایط تحریم و خارج از خط 
تولید شــدن )دموده( برخی از تجهیزات و 
کارت هــای الکترونیکــی موردنیاز، ضمن 

شــارژ موجودی انبار و رفع نیاز واحدهای 
تولیــدی، حــدود ۴۵۰،۰۰۰ یــورو  ارز 

صرفه جویی شده است.
نصب و راه اندازی ترانســفورمر قدرت ۱۰۴ 
مگاولت آمپر واحد شــماره ۳ نیروگاه دز به 
دلیل عمر بالای ۵۰ ســال و کاهش ضریب 
آمادگی تولید از دیگر اقدام های وزارت نیرو 

برای عبور موفق از تابستان امسال است.

افزایش ۵.۵ هزار مگاواتی ظرفیت 
تولید برق در دولت سیزدهم

»عبدالرســول پیشــاهنگ« مدیرعامــل 
شــرکت مادرتخصصی برق حرارتی در این 
باره گفت: دولت ســیزدهم ســال گذشته 
در حالی فعالیت خود را آغــاز کرده بود که 
صنعت برق با ناترازی بالایی در زمینه تولید 
و مصرف روبه رو بود و همیــن امر منجر به 
بروز خاموشی های متعدد در نقاط مختلف 

کشور شده بود.
وی افزود: برنامه احــداث ۳۵ هزار مگاوات 
ظرفیت جدیــد نیروگاهی در دســتور کار 
وزارت نیروی دولت سیزدهم قرار گرفت تا 
طی چهار سال حدود ۱۵ هزار مگاوات از این 
ظرفیت توسط نیروگاه های حرارتی دولتی 
و خصوصــی، ۱۰ هــزار مــگاوات نیروگاه 
صنایع و ۱۰ هزار مــگاوات آن نیز از طریق 

نیروگاه های تجدیدپذیر عملیاتی شود.
مدیرعامــل شــرکت مادرتخصصــی برق 
حرارتی با بیان اینکه از شهریور سال گذشته 
تاکنون ظرفیت نیروگاه های حرارتی بیش 
از چهارهزار مگاوات افزایش یافته، گفت: سه 
هزار مگاوات از این رقم با احداث واحدهای 
نیروگاهی جدید و هزار مــگاوات آن هم از 
طریق ارتقای ظرفیــت عملی نیروگاه های 

موجود به دست آمده است.
پیشــاهنگ خاطرنشــان کرد: همچنین 
حدود یک هزار و ۵۰۰ مــگاوات واحدهای 
نیروگاهی جدیــد نیز در حــال راه اندازی 
اســت که به زودی بــا بهره بــرداری از این 
طرح ها به رقم بی ســابقه افزایش ۵ هزار و 
۵۰۰ مگاواتی ظرفیت نیروگاه های حرارتی 

دست پیدا خواهیم کرد.

 افزایش ۲۰ درصدی صادرات گاز مایع

 با ادامه مذاکرات برای احیای توافق هسته ای

وی قیمت  نفت چه تاثیری می گذارد؟ بازگشت ایران به بازار جهانی ر
خریدار  بــا ادامه مذاکرات بــرای احیای 
توافق هســته ای که ممکن است بازگشت 
ایران بــه بازارهای بین المللــی را به همراه 
داشــته باشــد، بعضــی از تحلیلگــران 
می گویند چنین اتفاقی، فشــار کاهشــی 
روی قیمت های نفت ایجاد خواهد کرد که 
عربستان سعودی در تلاش برای اجتناب از 

آن است.
 با این حــال تحلیلگران دیگــر می گویند 
بازگشــت ایران به بازارهــای نفت ممکن 
اســت کاملا روی قیمت ها بی تاثیر باشــد. 
شاهزاده عبدالعزیز بن سلمان، وزیر انرژی 
عربستان سعودی اوایل ماه میلادی جاری، 
در اظهاراتی اشاره  کرد اوپک پلاس ممکن 
اســت در واکنش به دور باطــل نقدینگی 
بســیار اندک و نوسان شــدید در بازارهای 
نفت، استراتژی رشد تولید خود را معکوس 
کند. این خبر، قیمت نفت برنت را که در پی 
عمیق شدن هراس جهانی از احتمال وقوع 
رکود به مرز ۱۰۰ دلار نزدیک شــده بود، به 

پایین مرز ۱۰۰ دلار در هر بشکه برد.
همین نگرانــی بود که باعث شــد اختلاف 
میان معاملات کاغذی و بازارهای فیزیکی 
افزایش پیدا کند که وزیر انرژی عربســتان 
در مصاحبه هفته گذشته با بلومبرگ، به آن 
اشاره کرده و گفته بود: معامله گران محدود 
شــدن عرضه در بازار فیزیکی نفت را نادیده 
می گیرند. با این حال، بعضی از تحلیلگران 
می گویند که سعودی ها نســبت به توافق 
احتمالی ایران که بازگشــت این کشــور به 
بازارهای نفت بین المللی را به دنبال خواهد 

داشت، مضطرب شده اند.
روزنامه فایننشــال تایمز هفته گذشــته 
با اشــاره به اظهارات تحلیلگــران متعدد، 
گزارش کرده بود اشاره شاهزاده عبدالعزیز 
درباره کاهش تولید، هشداری به کاخ سفید 
درباره آنچه ممکن اســت در صورت توافق 
آمریکا با ایــران، اتفاق بیفتد، بوده اســت. 
هلیما کرافت از شــرکت آر بی سی کپیتال 
مارکتس به فایننشــیال تایمز اظهار کرده 
بود: تصور می کنم درســت باشــد بگوییم 
اوایل ســال میــلادی جاری، عربســتان 
سعودی و سایر بازیگران منطقه ای مطمئن 
بودند که توافــق ایران در آینــده نزدیک 
اتفــاق نخواهد افتاد. اکنــون که مذاکرات 
احیا شده اســت، تصور می کنم آنها به بازار 
نفت و پیامدهــای امنیتی گســترده این 

توافق متمرکز شده اند.
با ایــن حال، در خصــوص تاثیــر امنیتی، 
شایان ذکر است که بهبودی در روابط میان 
ایران و متحدان ســعودی دیده می شــود. 
ایران اوایــل ماه جاری روابــط دیپلماتیک 
با امــارات متحده عربی )کــه نزدیک ترین 
متحد عربســتان ســعودی در خاورمیانه 
اســت( و کویت را احیا کرد. خود عربستان 
ســعودی در دســتور کار بعدی قرار دارد و 
طرف ایرانی، نســبت به ایــن تحولات ابراز 
خوش بینی کرده اســت. به عبــارت دیگر، 
عربستان ســعودی و ایران اقداماتی را برای 
احیای روابط دو جانبه که در ســال ۲۰۱۶ 
تیره شده بود، برمی دارند. اگر چنین اتفاقی 
روی دهــد، تاثیرات زیادی بــرای وضعیت 

امنیتــی در خاورمیانــه خواهد داشــت و 
اوپک را تحکیم می کند. بــا چنین تحکیم 
رابطــه ای، توافــق هســته ای جدید روی 

قیمت های نفت بی تاثیر می شود.
اوپک پلاس ثابت کرده اســت که هر زمان 
لازم باشــد می توانــد عرضه نفــت خام را 
کنترل کند و نهادی که تصمیم می گیرد چه 
زمانی لازم اســت عرضه کنترل شود، اوپک 
پلاس اســت. هشــدارهای تحلیلگران که 
توافق هســته ای ممکن است قیمت نفت را 
به پایین ۷۰ دلار و حتی بــه ۶۰ دلار در هر 
بشکه برساند، مبنای منطقی داشته است. 
اما یک مسئله کوچک وجود دارد که تحلیل 
فایننشــیال تایمز آن را ذکر نکرده اســت: 
قیمت ها برای مدت طولانی پایین نخواهند 
ماند؛ نه حتی اگر اوپک پلاس بخواهد آنها را 

پایین نگه دارد.
چند مــاه پیش ظرفیت مــازاد تولید اوپک 
پلاس مورد توجه قرار گرفت و آن هنگامی 
بود که بــازار، نگران امنیــت تامین نفت در 
مواجهه با تقاضای قــوی و محدودیت های 
تولید، شده بود. عربســتان سعودی ازعان 
کرده بود کــه نمی تواند تولیــد نفت را در 
مدت کوتاه، بســیار بیشــتر از سطح فعلی 
افزایش دهد. در نتیجه، تنها با نمایان شدن 
سیگنال های رکود که نگرانی بزرگ تر بود، 
نگرانی نســبت به امنیت تامیــن انرژی، تا 

حدودی فروکش کرد.
رکود در واقــع به تقاضا برای نفت آســیب 
خواهد زد، با ایــن حال در بعضــی از نقاط 
جهان مانند اروپا ممکن است به رشد تقاضا 

کمک کنــد. قیمت های گاز بــه حدی بالا 
رفته که نیروگاه هــا در بخش هایی از اروپا 

مانند آلمان، از گاز به نفت سوئیچ کرده اند.
با این حال، اوپک پلاس ثابت کرده اســت 
که نه تنها در خصوص کنترل تولید بلکه در 
خصوص قیمت ها هم می تواند انعطاف پذیر 
باشد. شــاید عده کمی به خاطر بیاورند اما 
کمتر از دو سال قبل، مقامات مختلف اوپک 
اعلام کرده بودند که قیمــت بین ۶۰ تا ۷۰ 
دلار در هر بشکه نفت برنت، قیمت مناسبی 

برای این گروه خواهد بود.
اکنــون بعضــی از تحلیلگران اســتدلال 
می کنند که اوپک می خواهد سقف قیمتی 
برای نفت بگذارد و این ســقف، قیمت ۱۰۰ 
دلار است. بازگشــت نفت ایران به بازارهای 
بین المللــی مطمئنا این ســقف قیمت را 

حداقل برای مدتی به خطر خواهد انداخت. 
اما اگر بازگشــت نفت ایران بــا ادامه بهبود 
روابــط با ریــاض همزمان شــود، می توان 
با اطمینان انتظار داشــت که دو کشــور و 
همچنین روســیه، در زمینــه تولید نفت 

همکاری خواهند کرد.
بر اســاس گزارش اویل پرایــس، به همین 
دلیل اســت که صادرات نفت ایران قانونی 
باشــد یا تحریم های آمریکا را دور بزند، در 
بلندمدت بــرای قیمت های نفــت تاثیری 
نخواهد داشت. با یک توافق، ایران مطمئنا 
مشتاق خواهد بود صادرات خود را افزایش 
دهــد. همزمــان ســعودی ها و اماراتی ها 
آماده هســتند تولید خود را کاهش دهند تا 
قیمت ها بالا بمانند و ایران مطمئنا مشکلی 

با قیمت های بالاتر نخواهد داشت.

آگهی موضوع ماده 3قانون وماده13آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی

برابــررای شــماره  140160309001000739 مورخه  1401/5/23 
کلاســه  1401114409001000043 موضــوع قانــون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی وساختمان های فاقد سندرسمی مستقردرواحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی بتول 
علــم بیگی   فرزند محــرم    کد ملی4390695029   صادره تاکســتان 
ششــدانگ یک باب خانه به مســاحت 61/31 مترمربع پلاک 177 و 176 
اصلی بخش 4 شمال غرب قزوین که در ازای سهم مشاعی  متقاضی درسهم 
مالک متــن قرارگرفته گردیده اســت . لذابه منظوراطــلاع عموم مراتب 
دردونوبت به فاصله 15روزآگهی می شــود درصورتی که اشخاص نسبت 
به صدورســندمالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانندازتاریخ 
انتشاراولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خودرابه این اداره تسلیم وپس 
ازاخذ رســید، ظرف مدت یک ماه ازتاریخ  تســلیم اعتراض،دادخواست 
خودرابه مراجع قضایی تقدیم نمایند.بدیهی است درصورت انقضای مدت 

مذکوروعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهدشد.
تاریخ انتشارنوبت اول: 1401/6/9

تاریخ انتشارنوبت دوم:1401/6/27
شعبان عسگری – مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین  

آگهی مفقودی 
برگه سبز خودروی وانت پیکان سفید رنگ به شماره انتظامی ۴۶ج ۲۸۹ ایران۳۰ 
به شماره شاسی NAAA46AA4AG094944 و شماره موتور 11۴۸۸۰۹۲۸۰۴ 

با مالکیت امیر شفیعی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
رباط کریم
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معاون رئیس قوه قضاییه مطرح کرد
نهضت خدمت رسانی به مردم در قوه قضاییه 

رئیس ســازمان ثبت اســناد و املاک کشــور با تاکید بر نهضت خدمت 
رسانی به مردم در قوه قضاییه گفت: نظام پرداخت کاداستر را به استان ها 
ابلاغ کرده ایم و در پرداخت اعتبارات مشــکلی نداریم. حسن بابایی در 
شــورای قضائی لرستان با اشــاره به جایگاه مطلوب لرســتان در حوزه 
رسیدگی به پرونده های قضائی در کشور اظهار داشت: دوران تحول یک 

شاخص مهم دارد و آن هم نهضت خدمت رسانی به مردم است.

ما از دل مردم هستیم و باید در بین مردم باشیم
وی با بیان اینکه منش رئیس قوه قضائیه و همچنین بررســی مســائل 
و مشــکلات موجود در این حوزه به صورت میدانی خود نشــان دهنده 
این موضوع است؛ عنوان کرد: ما از دل مردم هستیم و باید در بین مردم 
باشیم.معاون رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه مردم قدر شناس هستند 
و ما باید نهضت خدمت رســانی را به مردم مســتمر ادامه دهیم، گفت: 
قوه قضائیه امروز از وضعیت منفعل در حوزه هــای مختلف اجتماعی، 

اقتصادی، فرهنگی و … خارج شده است.
بابایی با اشــاره به تاکید قوه قضائیه بر لزوم اجرای قانون گفت: وضعیت 

متر به متر اراضی باید مشخص و روشن شود.

وضعیت اراضی کشاورزی باید هر چه زودتر تعیین 
تکلیف شود

وی با تاکید بر اینکه قانون جلوی زمین خواری، جنگل خواری، ساحل 
خواری و … را می گیرد، افزود: وضعیت اراضی کشــاورزی باید هر چه 

زودتر تعیین تکلیف شود و اقدام به صدور سند قانونی برای آنها شود.

الان زیر 3 درصد اراضی کشاورزی لرستان سند دارند و این 
برای استان مطلوب نیست

رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشــور با تاکید بر اینکه الان زیر ۳ 
درصد اراضی کشاورزی لرستان ســند دارند و این برای استان مطلوب 
نیســت، گفت: ما تمام امکانات مالــی و … خود را در ســازمان برای 

حمایت از صدور سند اراضی کشاورزی در اختیار قرار خواهیم داد.
بابایی با بیان اینکه اگر منتظر باشیم که زارعین برای این امر پیش قدم 
شوند، صدور سند برای اراضی کشاورزی استان ۵۰ سال طول می کشد؛ 
گفت: یک اقدام جهادی و میدانی برای این امر از ســوی دســتگاه های 
متولی نیاز است.وی با تاکید بر اینکه اگر خوب کار کنیم جشن کاداستر 
را در اراضی کشاورزی لرســتان می توانیم برگزار کنیم، اظهار داشت: 
اجرای کاداســتر و حدنگاری اراضی کشــاورزی بهترین کمک برای 

کاهش ورودی پرونده ها است.
رئیس ســازمان ثبت اســناد و املاک کشــور با تاکید بــر اینکه یک 
قاضی ویژه برای این موضوع از ســوی رئیس کل دادگســتری لرستان 
پیش بینی شــود، افزود: حدنگاری اجرا شــود که فردا موجب تشکیل 

پرونده های دعوی نشود.

بابایی با تاکیــد بر اینکه نظام پرداخت کاداســتر را به اســتان ها ابلاغ 
کرده ایم و در پرداخت اعتبارات مشــکلی نداریم، گفت: دســتگاه های 
متولی پای کار بیایند تا پایان امســال جشــن اجرای طرح کاداستر در 

اراضی کشاورزی لرستان برگزار کنیم.
وی با اشــاره به نقش لرســتان در دفاع مقدس و انقلاب اسلامی گفت: 
لیاقت مردم این اســتان این بوده که خدمت بیشــتری به آنها صورت 

گیرد.

سخنگوی گمرک:
مسافران ایرانی می توانند به کشور بازگردند

ســخنگوی گمرک با بیان اینکه تمام مرزهای تجــاری با عراق فعالند، 
گفت: در مرزهای مسافری خروج اتباع ایرانی فعلًا تا اطلاع ثانوی انجام 

نمی شود ولی ورود اتباع ایرانی و عراقی به ایران امکانپذیر است.
روح الله لطیفی در مورد وضعیت مــرز عراق، اظهار کــرد: عبور زوار و 
مسافران به سمت عراق برای اتباع ایرانی به دلیل شرایط پیش آمده در 
این کشور و ملاحظات در نظر گرفته شــده تا عادی تر شدن شرایط در 
عراق، فعلًا متوقف شده است.سخنگوی گمرک ایران افزود: همچنین 
گمرکات آماده پذیرش بازگشــت مســافرین عراقی و ایرانی به ایران 
هســتند.وی ادامه داد: البته لازم به ذکر اســت که بازگشت مسافرین 

عراقی به کشورشان از ایران نیز امکانپذیر است.
لطیفی در مورد مرزهای تجاری نیز گفت: فعالیت های تجاری و انتقال 
کالا در مرزها بدون وقفه در حال انجام اســت و تمــام مرزهای تجاری 

فعال هستند.

سردار رحیمی مطرح کرد
افزایش استفاده سارقان از سلاح

رئیس پلیس پایتخت از افزایش اســتفاده ســارقان از سلاح ها به ویژه 
ســلاح گرم خبر داد و گفت: در این مرحله از طرح رعد ۱۴ متهم فراری 
دستگیر شدند.ســردار حســین رحیمی، در طرح »رعد ۵۹« در جمع 
خبرنــگاران، افــزود: در این مرحله از طــرح رعد ۲۹۰ حکــم به اجرا 
گذاشــته و ۸۲۲ نفر از ســارقان، زورگیران، اراذل و اوباش و ســارقین 
مسلح دستگیر شــدند.وی با اشــاره به اینکه اکثر متهمانی که در این 
دوره از طرح رعد دستگیر شده اند دارای سابقه هستند و به زندان رفته 
بودند، گفت: ۲۵ گروه که به صورت باندی اقدام به زورگیری و ســرقت 

می کردند در این مرحله از طرح رعد شناسایی و منهدم شدند.
فرمانده انتظامی پایتخت ادامه داد: ۶۱ خودرو و موتور سیکلت سرقتی 
در ۵۹ نهمین. طرح رعد پلیس پیشــگیری کشف شد و هزار و ۴۵ فقره 

سرقت کشف و اموال مردم نزد پلیس به امانت نگهداری شد.
ســردار رحیمی با بیان اینکه هزار و ۸۴۹ فقره اموال مســروقه در ۵۹ 
نهمین طرح رعد پلیس پیشــگیری کشــف شــد، گفت: ارزش اموال 

مسروقه کشف شده در این مرحله از طرح رعد ۴۳ میلیارد تومان است.
رئیس پلیس پایتخت از دســتگیری ۱۴ نفر از محکومان فراری در این 
مرحله از طرح رعد خبر داد و افزود: ۲۹ درصد از سارقین دستگیر شده 
در این مرحله از طرح رعد سارقین قطعات خودرو و ۱۹ درصد سارقین 
اماکن خصوصی بوده اند.وی تاکید کرد: ۲۰ درصد از سارقین، سارقین 
معابر، ۷ درصــد قاپ زن و موبایل قاپ، ۷ ســارقان منــزل و ویلا و ۱۹ 

درصد سارقان وسایل نقلیه و کش رو زن بودند.
سردار رحیمی افزود: در ۵۹ نهمین طرح رعد تعداد ۶۸ پاتوق سارقین، 
۱۹ پاتوق مالخران، ۵ پاتوق ســارقین و اوباش، ۶۷ پاتوق فروشندگان 

مواد مخدر و ۱۲ پاتوق اوباش سطح یک و دو منهدم شدند.
رئیس پلیس پایتخت در پایان با بیان اینکه متأسفانه استفاده از سلاح 
در بین سارقان افزایش یافته است، گفت: ۱۰ قبضه سلاح جنگی و ۸۴ 

قبضه سلاح سرد در این مرحله از طرح رعد کشف شد.

شهر

خریــدار  ســاعت ۱۵ از مطــب یکی از 
پزشکان فوق تخصص کودکان برای فرزندم 
نوبت داشــتم، زمانی که نوبت ما شد، پشت 
میز منشی حاضر شدم؛ دستگاه کارتخوانی 
ندیدم اما روی میزش یک شــماره حساب 
با نام خود دکتر با خــودکار روی یک برگه 
نوشته شــده بود که منشی پرداخت ویزیت 

را به این شماره پیشنهاد داد.
وقتی که منشــی گفت که پــول را به این 
حســاب واریز کنید، یکــی از همراهان در 
مطب با صــدای بلند گفت »مگه دســتگاه 
کارتخوان ندارید که درخواست انتقال پول 
به حســاب آقای دکتر را دارید؟« منشــی 
بلافاصله جواب داد که دستگاه خراب شده 

و در دست تعمیر است.
البته این پزشک تا حدودی انصاف داشت و 
مبلغی که برای ویزیت از بیماران درخواست 
می کرد به حساب خود پزشک واریز می شد؛ 
در حالــی که برخی دیگر از پزشــکان برای 
دریافت وجه بابت ویزیت، شــماره حساب 
منشــی یا افراد دیگری را به بیماران اعلام 

می کنند.
 این شگرد در بسیاری از مطب های پزشکان 
برای اســتفاده نکردن از دستگاه کارتخوان 
وجود دارد زیرا به اعتقاد برخی کارشناسان 
اقتصــادی بســیاری از اصناف، مشــاغل 
مختلف و حتی مشاغل پزشکی برای فرار از 
مالیات از نصب کارتخوان و اســتفاده از این 
دستگاه برای ویزیت بیماران خود استفاده 

نمی کنند که این موضوع غیرقانونی است.

تاریخچه قانون نصب کارتخوان 
در مطب پزشکان

به موجب بند )ی( تبصره )۶( قانون بودجه 
سال ۱۳۹۸ و تبصره )۲( ماده )۱۶۹( قانون 
مالیات های مســتقیم، همه صاحبان حرف 
و مشاغل پزشکی، پیراپزشکی، داروسازی 
و دامپزشــکی که مجوز فعالیت آنها توسط 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، 
ســازمان نظام پزشــکی ایران و یا سازمان 
نظام دامپزشکی و سازمان دامپزشکی ایران 
صادر می شــود، مکلف شدند در چهارچوب 
آیین نامه تبصــره )۲( مــاده )۱۶۹( قانون 
مالیات های مســتقیم نســبت بــه نصب، 
راه اندازی و اســتفاده از پایانه فروشگاهی از 

ابتدای سال ۱۳۹۸ اقدام کنند.
بــر این اســاس، همــه صاحبــان حرف و 
مشــاغل یادشــده مکلف بودند حداکثر تا 
تاریخ ۲۳ مرداد ۹۸ برای ثبت درخواســت 
تخصیص شماره شناسه پایانه فروشگاهی 
)کارت خوان( به درگاه عملیات الکترونیکی 
ســازمان امور مالیاتی کشــور به نشــانی  
https://tax.gov.ir  مراجعــه و مبادرت 
به ثبت مشخصات دستگاه کارتخوان خود 

می کردند.
همچنیــن براســاس اعلام ســازمان امور 
مالیاتی کشور، پزشکان طبق قانون مکلف 
به استفاده از دستگاه های پرداخت هستند، 
در غیر این صــورت، موارد تخلف توســط 
بازرسان مربوطه شناسایی و به پرونده های 
مالیاتی پزشــکان الصاق می شود و در زمان 
رســیدگی به پرونده های مالیاتــی، موارد 

تخلف نیز مدنظر قرار می گیرد.
البته پــس از ابــلاغ این قانــون، آمارهای 
متفاوتی از نصــب دســتگاه کارتخوان در 
مطب پزشــکان وجود دارد، برخی از نصب 
این دســتگاه در ۱۰۰ درصــد مطب های 
پزشکان خبر دادند اما در واقع این موضوع را 
نمی توان به طور کامل و نهایی شده دید زیرا 
اغلب پزشکان دستگاه کارتخوان خود را در 
زمان مراجعه بیماران یا در دســت تعمیر یا 

خراب شده اعلام می کنند.
این موضوع به حدی در اصناف و مشــاغل 
پزشکی دیده شده که سازمان امور مالیاتی 
نیز نســبت به این موضــوع واکنش هایی 
نشان داده و پزشــکان را طبق قانون مکلف 
به استفاده از دســتگاه های پرداخت کرده 

است.

امتناع پزشکان از دستگاه پرداخت 
الکترونیک

داود منظور رئیس ســازمان امــور مالیاتی 
کشور نیز درباره فرار مالیاتی برخی پزشکان 
و امتناع آنها در اســتفاده از دســتگاه های 
پرداخت الکترونیک گفت: در سال گذشته 
با توجه به ظرفیت هــای قانونی پیش بینی 
شده، همکاری پزشــکان با نظام مالیاتی به 
طور قابل توجهی افزایش یافــت و مالیات 
۱۰ درصد علی الحســابی که بیمارستان ها 
و مراکز درمانی باید از پرداخت به پزشــکان 
کسر و به حساب خزانه واریز کنند، موجب 
شد رشــد قابل توجهی در وصول مالیات از 

پزشکان داشته باشیم.
وی به نقش موثر مشــارکت شهروندان در 
جلوگیری از فرار مالیاتی افراد اشــاره کرد و 
گفت: بخشی از اطلاعات فرار مالیاتی افراد از 
طریق ارتباطات مردمی و آنچه که به عنوان 
»سوت زنی« زمینه آن فراهم شده به اطلاع 
این سازمان می رسد و تخلفات افرادی که از 
دســتگاه های خودپرداز استفاده نکرده و از 
قانون تبعیت نمی کنند، در اسرع وقت مورد 

پیگیری و رسیدگی قرار می گیرد.
امتناع پزشکان از این قوانین به حدی بوده 
است که سازمان امور مالیاتی همچنین پیام 
کوتاه هشدار برای پزشــکان که از دستگاه 
کارتخوان استفاده نمی کنند، ارسال کرده 

است.
براســاس اعلام محمد رئیــس زاده رئیس 
سازمان نظام پزشکی، حدود ۳۳۵ هزار نفر 
عضو ســازمان نظام پزشکی هستند  و بیش 
از ۱۶ هزار مطب در کشــور وجود دارد و ۹۹ 
درصد پزشکان کارتخوان در مطب ها دارند.

ارسال پیام کوتاه هشدار برای پزشکان
وحیــد عزیزی مدیــرکل دفتر بازرســی، 
مبارزه با فرار مالیاتی و پولشــویی سازمان 
امور مالیاتی کشــور گفت: از ابتدای امسال 
حدود ۹ هزار گزارش اطلاعاتی در ســامانه 
ســوت زنی )گزارش فــرار مالیاتی( ثبت 
شــده که بخش بزرگی از آن مربوط به فرار 
مالیاتی به دلیل عدم اســتفاده از دســتگاه 

پرداخت بانکی )پوز( است.

وی بــا تاکید بر اینکه کتمــان درآمد، جرم 
تلقی شــده و مجازات کیفری در پی دارد، 
اظهار داشــت: درباره کســانی که مرتکب 
فرارهــای مالیاتی کلان می شــوند، علاوه 
بر وصول مالیات و جرایــم، پرونده قضایی 

تشکیل می دهیم.
عزیــزی اضافــه کرد: بــرای پزشــکان و 
دندانپزشــکانی که مردم برای آنها گزارش 
فــرار مالیاتــی ثبــت کرده انــد، پیامک 
اخطار ارســال شده اســت و همه پزشکان 
و دندانپزشــکان مطابق قانــون مکلف به 
اســتفاده از دســتگاه پرداخت بانکی )پوز( 

هستند.
    مدیــرکل دفتر بازرســی، مبــارزه با فرار 
مالیاتی و پولشویی ســازمان امور مالیاتی 
کشــور اظهارداشت داشت: ســازمان امور 
مالیاتی در صورت لزوم، همه حســاب های 
متعلق بــه پزشــکان و دندانپزشــکان را 
بررســی می کند و فقط این گونه نیست که 
حســاب های متصل به پوز بررســی شود. 
بر این اســاس، مبالغ کارت به کارت و واریز 
به حســاب های دیگــر مودیان نیــز مورد 

رسیدگی قرار خواهد گرفت.
عزیزی تصریح کرد: از حدود ۹ هزار گزارش 
ثبت شده که در سامانه ســوت زنی، حدود 
ســه هزار گزارش مربوط به فــرار مالیاتی 
پزشکان و دندانپزشــکان بوده است و از این 
تعداد، بــرای نیمی از آنها عــلاوه بر پیامک 
هشدار، درخواست درج در پرونده مالیاتی و 
بررسی های بیشتر برای ادارات ارسال شده 

است.

نظر سازمان نظام پزشکی چیست؟
علی سالاریان معاون فنی و نظارت سازمان 
نظام پزشــکی درباره این موضوع که برخی 
از پزشکان از دســتگاه کارتخوان استفاده 
نمی کنند اظهار داشــت: نصب دســتگاه 
کارتخوان به عنوان یــک تکلیف برای همه 
پزشــکان اســت تا از این طریق بیماران در 
هنــگام مراجعه به مطب پزشــکان با روش 
آســان تری ویزیت خــود به پزشــکان را 
پرداخت کننــد.وی تصریح کــرد: وظیفه 
هرکسی و حتی پزشکان است که نه بخاطر 
قانون بلکه به دلیل اینکه حق و حقوق بیمار 
را حفظ کند امکانات رفاهی را برای افرادی 

همچون بیماران فراهم کنند.

استفاده نکردن از دستگاه کارتخوان 
تخلف است

سالاریان ادامه داد: اگر پزشکی هم تخلفی 
در این ارتباط و اســتفاده نکردن از دستگاه 

کارتخوان بــرای دریافت ویزیــت از افراد 
مراجعه کننده یا بیماران داشــته باشد، به 

طور قطع با آنها برخورد می شود.
وی با بیان اینکه تخلفات پزشــکان در این 
ارتبــاط از نظر انتظامــی و قانونی هم مورد 
پیگیری اســت، افزود: این موضــوع که با 
پزشــکان متخلف در این زمینــه برخورد 

می شود، مشخص است.
معاون فنی و نظارت ســازمان نظام پزشکی 
ادامه داد: البته اســتفاده نکردن پزشکان از 
دســتگاه کارتخوان فقط برای این جامعه و 
گروه پزشکی نیست و معتقدیم که علاوه بر 
برخی از اعضای جامعه پزشــکی، بازاریان 
و اصنــاف مختلــف هم ســعی می کنند از 
کارتخوان اســتفاده نکنند و  در واقع اکنون 

این موضوع بسیار فراگیرتر شده است.

همه مطب ها موظف به نصب دستگاه 
کارتخوان فعال هستند

محمدرضــا خردمنــد معــاون انتظامی 
ســازمان نظام پزشــکی نیز در این باره به 
خبرنگار حوزه بهداشــت و ســلامت ایرنا 
گفت: در مورد دســتگاه کارتخــوان قانون 
می گوید که همــه مطب ها حداقل باید یک 
دســتگاه فعال کارتخوان بــرای رفاه حال 

بیماران مراجعه کننده داشته باشند.
وی اظهار داشــت: ایــن اقدام آنهــا باعث 
می شود تا مردم بتوانند از آن دستگاه برای 
پرداخت ویزیت خود استفاده کنند و انتظار 
ما از همه پزشــکان در مطب ها این است که 

این دستگاه را به صورت فعال داشته باشند.

برخورد انتظامی با پزشکان متخلف
خردمند ادامــه داد: اگر مــوردی از تخلف 
پزشــکان در اســتفاده نکردن از دستگاه 
پرداخت الکترونیک وجود دارد، مردم حتما 
به سازمان نظام پزشکی گزارش دهند تا در 
سریع ترین زمان ممکن نسبت به برخورد و 

پیگیری اقدام شود.
بــه گفتــه وی، در دو تا ســه ماه گذشــته 
گــزارش جدیدی دربــاره عدم اســتفاده 
پزشکان در مطب ها از دســتگاه کارتخوان 
به وسیله شاکی خصوصی یا دولتی دریافت 

نکرده ایم.
وی خاطرنشــان کــرد: در صورتــی که از 
طرف شــاکیان خصوصی یا دولتی یا خود 
مردم شــکایتی مبنی بر تخلف پزشــکان 
به سازمان نظام پزشــکی گزارش شود، به 
طور یقین برخــورد انتظامی خواهد شــد 
ولی خوشــبختانه در چند ماه گذشته هیچ 

گزارشی به این سازمان داده نشده است.

معــاون انتظامی ســازمان نظام پزشــکی 
معتقد است: همه پزشــکان باید از دستگاه 
پرداخت الکترونیک بــرای دریافت ویزیت 
خود اســتفاده کننــد و اگر احیانا ســاعت 
خاصی یا به علتی این دســتگاه قطع شود، 

غیرقابل اجتناب است.
وی اضافه کرد: در صــورت دریافت گزارش 
مردمی مبنی بر تخلفات به این سازمان، باید 
از طریق معاونت درمان وزارت بهداشــت، 
درمان و آموزش پزشــکی، ســازمان امور 
مالیاتی کشور یا شــاکی خصوصی اقدامات 

لازم انجام شود.

رأی بازدارنده و مجازات انتظامی
در انتظار متخلفان

وی یــادآور شــد: در صورتی که پزشــکی 
دستگاه کارتخوان داشــته باشد اما مردم را 
وادار به کارت به کارت یا پول نقد کند، حتما 
از نظــر انتظامی رأی بازدارنــده و مجازات 

انتظامی برای او در نظر گرفته می شود.
خردمنــد با تاکید بــر این موضــوع که در 
ماه های اخیر شــکایتی به ســازمان نظام 
پزشــکی نرســیده اســت، اظهار داشت: 
پزشــکان باید حتما برای رفاه حال بیماران 
از این موضوع تبعیــت کنند و برای دریافت 
ویزیت از دســتگاه پرداخــت الکترونیک 

استفاده کنند.

پزشکان قصد فرار از مالیات ندارند
    وی دربــاره علت اینکه برخی پزشــکان از 
دســتگاه پرداخــت الکترونیک اســتفاده 
نمی کننــد و گفته می شــود بــرای فرار از 
مالیات اســت اینگونه توضیــح داد و گفت: 
ســازمان نظام پزشــکی چنین برداشتی 
ندارد و معتقدیم پزشــکان از نصب دستگاه 
کارتخوان در مطب های شــخصی خود فرار 

نمی کنند.
خردمند تصریــح کرد: ایــن موضوع برای 
همگان روشن اســت که پزشکان به عنوان 
گروهی از جامعه هستند که شفافیت کامل 

برای پرداخت مالیات دارند.
معاون انتظامی سازمان نظام پزشکی ادامه 
داد: برداشــت و آمارها نشان می دهد  که به 
هیچ عنوان پزشــکان قصد فرار از پرداخت 
مالیات را ندارند و در واقــع یکی از بهترین 
و خــوش حســاب ترین افراد در راســتای 

پرداخت به موقع مالیات به شمار می روند.

پزشکان درآمد شفاف دارند
وی بــا بیان اینکــه چون پزشــکان درآمد 
شفاف و مشخصی دارند امکان فرار مالیاتی 
را ندارنــد، اظهارداشــت: تعــداد بیماران 
مراجعه کننــده و اعمال جراحی پزشــکان 

مشخص و غیرقابل کتمان است.
به هر حال این موضوع بسیار دارای اهمیت 
اســت که اکنون مهمترین مســاله در این 
زمینه حفــظ حق و حقوق شــهروندان در 
هنگام مراجعه به مطب پزشــکان اســت و 
باید پزشــکان نیز به قوانین احترام گذاشته 
و برای رعایت حال بیماران حتما نسبت به 
دریافت ویزیت خود از طریق دســتگاه های 

پرداخت الکترونیک اقدام کنند.
    براساس آمار موجود تا پیش از انقلاب ۱۴ 
یا ۱۶ هزار پزشــک در کشور فعالیت داشت 
اما جمعیت پزشــکان  ما اکنــون ۱۲ برابر 
شده و ســرانه پزشــک به جمعیت بیش از 
۵.۵ برابر است، همچنین تعداد دانشجویان 
مشــغول به تحصیل در دانشگاههای ایران 
شــامل ۵۰ هزار دانشــجوی پزشکی و ۱۵ 
هزاردانشــجوی تخصصی و فوق تخصصی 

است.

رییس سازمان حفاظت محیط  زیست:

برای حفاظت از جان محیط بانان از کوادکوپتر دانش بنیان داخلی استفاده می کنیم
خریدار   رییس ســازمان حفاظت محیط  
زیست، انعقاد قرارداد با شرکت های دانش 
بنیان و استفاده هرچه بیشتر از دوربین های 
مداربســته و کوادکوپترهای بومی ســازی 
شــده برای پایش مناطق طبیعی و حفظ و 
حراست از جان محیط بانان را از برنامه های 

اصلی این سازمان عنوان کرد.
علی سلاجقه، اظهار داشــت: یکی از برنامه 
هــای در دســتور کار ســازمان حفاظت 
محیط زیست در دولت ســیزدهم استفاده 
و توسعه هرچه بیشــتر فناوری ها به منظور 
جلوگیــری از جانباختن مامــوران یگان 
حفاظت از محیط زیســت یا همان محیط 
بانان است و در این راســتا از کوادکوپترها 
و دوربین های ســاخت داخل استفاده می 

کنیم.
کوادکوپتر نوعی مولتی روتور است. مولتی 
روتورها نوعی وسیله هســتند که از تعداد 
موتــور جهت ایجــاد نیــروی بالاروندگی 
اســتفاده می کنند و معمولا توسط تعداد 
موتورهای آنها نامگذاری می شوند؛ همانند 
ســینگل کوپتر )تک موتــوره(، هلیکوپتر 

)بالگــرد(، دوال کوپتر )دو موتــوره(، تترا 
کوپتر )۳ موتــوره( که متــداول ترین نوع 
آن کوادکوپتــر )۴ موتوره( اســت. نوعی از 
مولتی روتورها هســتند که بــه پنتاکوپتر 
)۵ موتوره( و هگزاکوپتر )شــش موتوره( و 
همچنین اوکتاکوپتر )نه موتوره( ســاخته 
می شــوند که در حال حاضر متداول ترین و 
پرطرفدارترین مولتی روتوهای، کوادکوپتر 

هستند.
رییس ســازمان حفاظت محیط  زیســت 
اظهار کرد: سازمان حفاظت محیط زیست 
درصدد بستن قرارداد با شرکت های فناور 
و اســتفاده هرچه بیشــتر از دوربین های 
مداربســته و کوادکوپترهای بومی سازی 
شده توسط شــرکت های فناور برای حفظ 

و حراست از محیط زیست است.
وی، پایــش و مانیتورینگ مناطق زیســت 
محیطی، کاهش ارتباط چهــره به چهره و 
حفظ جان محیط بانان را از مزایای استفاده 
از این تجهیزات دانش بنیــان عنوان کرد و 
افــزود: بر اســاس قراردادهــای منعقده با 
شرکت های فناور این تجهیزات روز به روز 

در مناطق مورد نیاز کشــور توسعه خواهد 
یافت.

رییس ســازمان حفاظت محیط زیســت 
با تاکید بر لــزوم تلاش بــرای کوتاه کردن 
فرآیندها، گفت: سال ۱۴۰۱ علاوه بر تاکید 
بیشــتر بر مباحث فناورانــه و دانش بنیان، 
تجهیز پاســگاه های محیط بانــی و پایش 
های زیســت محیطــی را با دقت بیشــتر 
پیگیری خواهیم کرد و از تمام ظرفیت های 

فناورانه کشور بهره خواهیم برد.
ســلاجقه با تاکید بر اینکــه، نقش آفرینی 

شــرکت های دانش بنیــان و خــلاق برای 
سازمان حفاظت محیط زیست بسیار حائز 
اهمیت است، اظهار داشت: تلاش خواهیم 
کرد در برنامه هفتم توســعه از قابلیت های 
این شرکت ها و پارک های علم و فناوری به  

صورت ویژه استفاده شود.
رییس ســازمان حفاظت محیط زیست در 
خصوص ضرورت حمایــت از حوزه دانش 
بنیان کشورمان با اشاره به نامگذاری امسال 
از ســوی رهبر معظم انقــلاب تحت عنوان 
تولید، دانــش بنیان و اشــتغالزایی، اظهار 
داشت: سازمان حفاظت محیط زیست نیز 
همســو با رهبر معظم انقلاب شعار امسال 
خود را تحت عنوان »محیط زیســت مردم 
پایه، هوشــمند و فناورانــه« انتخاب کرده 

است.
وی در خصوص این شــعار محیط زیســت 
گفت: عبارت مــردم پایه برای مشــارکت 
مردم جهت حفظ محیط زیســت انتخاب 
شــده و در اصل پنجاه قانون اساســی این 
موضوع تاکید شده است و عبارت هوشمند 
و فناورانه هــم از این جهت اســت که علم، 

دانش و شــعور به هر حوزه ای وارد شــده، 
تخریب محیط زیســت نیز کاهــش یافته 

است.
معــاون رییــس جمهور بــا بیــان اینکه، 
خوشــبختانه فعالیت شــرکت های دانش 
بنیان و فناور به منظــور تولید فناوری های 
جدید و بومی ســازی تجهیــزات مورد نیاز 
کشور در طول ســال های گذشته به شکل 
ارزنــده ای در بخش های مختلف شــکل 
گرفته است، تاکید کرد: به طورحتم دانش 
بنیــان ها می توانند مســائل و مشــکلات 
موجود در حوزه محیط زیســت کشــور را 

مرتفع و ساماندهی کنند.
سلاجقه در پاســخ به این سوال که سازمان 
حفاظت از محیط زیست چه برنامه ای برای 
حمایت از استفاده از تجهیزات و محصولات 
فناورانه و بومی ســازی شــده توسط حوزه 
دانش بنیــان دارد نیز گفــت: هر محصول 
دانش بنیانی که مهر استاندارد داشته باشد، 
توســط ســازمان حفاظت محیط زیست و 
دستگاه های زیرمجموعه آن مورد استفاده 

قرار خواهد گرفت.



اصفهان-مریم مومنی   مهندس رســول موســی رضایی 
مدیرعامل  شــرکت برق منطقه ای اصفهان از آماده بهره برداری 
شــدن 9 پروژه زیربنایی این شــرکت با هدف کمك به پایداري 
شــبكه، جبران افت ولتاژ ، تأمين برق مشترکين ، افزایش قابليت 
اطمينان شــبكه و افزایش کيفيت توان با هزینــه ای بالغ بر587 

ميليارد تومان به مناسبت هفته دولت خبر داد. 
مهندس موســی رضایی با اعلام این خبر گفت:  طرح هاd آماده 
بهره برداری این شــرکت شــامل  احداث پســت های 63/230 
کيلوولــت ســميرم، 20/63 کيلوولت GIS شــهدا ، کابل 230 
کيلوولت اسلام آباد1- اقارب پرســت ،توسعه 4 بي پست 20/63 
کيلوولت کاشــان1 ،توســعه 4 بي پســت 230 کيلوولت راوند 
کاشان ، توســعه3 بي پســت 20/63کيلوولت گالوانيزه کاشان 
،ورود خروج خط 63 کيلوولت شــهرضا 230 - ســميرم 63 در 
پست 230 ســميرم ، توسعه 2 بي در پســت 63/230 کيلوولت 
محتشــم کاشــان و  ورود و خروج خط 63 کيلوولت محتشــم - 
آران 1 در پســت 63 کيلوولت آران2  می باشــد . مدیر عامل برق 
منطقه ای اصفهان افزود : پســت 230 به 63 کيلوولت سميرم با 
ظرفيت نامي250 مگاولت آمپر با اعطای تسهيلات توسط بانك 
توسعه اسلامی ، از موسســات بزرگ مالی توسعه ای بين المللی و 
از نهادهای تخصصی ســازمان کنفرانس اسلامی احداث گردیده 

و برای احداث این پســت مبلغ 255 ميليارد تومان هزینه شــده 
اســت. موســی رضایی اضافه کرد: مدار دوم کابل 230 کيلوولت 
حد فاصل پســت 230 کيلوولت اصفهان یك در نيروگاه اصفهان 
به ایستگاه سرکابل اقارب پرست به طول 2/3 کيلومتر با هزینه ای 
بالغ بر 63 ميليارد تومان از دیگر طرح های این شرکت است که در 

این ایام به بهره برداری خواهد رســيد. وی اذعان داشت: تونل زیر 
زميني خط انتقال کابل 230 کيلوولت مذکور حد فاصل نيروگاه 
اصفهان- ایستگاه 230 کيلوولت GIS شهدای صفه  و در نهایت 
ایســتگاه  230 کيلوولت GIS مرحوم مهندس منصور شهيدی 
در مرکز شــهر اصفهان  با هدف تامين برق مطمئن و پایدار برای 

مرکز شهر اصفهان و نيز حفظ مبلمان شــهري و زیبایي شهري 
از یك سو و نيز حفظ محيط زیست و مســائل زیست محيطي به 
عنوان یكي از بزرگترین تونل هاي انتقال و توزیع انرژي کشــور از 
سال 98 شروع و آماده بهره برداری گردیده است. مدیرعامل برق 
منطقه ای اصفهان در ادامه سخنانش به پروژه احداث پست 63 به 
20 کيلوولت GIS  شهدا اشاره کرد و گفت: پست مذکور با هدف 
تكميل رینگ شــبكه فوق توزیع از پســت 400 به 63 کيلوولت 
سپاهان به پست 230 به 63 کيلوولت GIS  طيب، به ظرفيت 80 
مگاولت آمپر دارای 16 فيدر خروجی 20 کيلوولت و با بهره گيری 
 Gas( یا GIS ازجدیدترین تكنولوژی روز دنيا یعنی سيســتم
Insolation Substation( احداث گردیده است. مدیرعامل 
برق منطقه ای اصفهان در ادامه از آغــاز عمليات اجرایی و کلنگ 
زنی 7 پروژه ملی شــرکت برق منطقه ای اصفهــان با تخصيص 
اعتباری معــادل 1055 ميليارد تومان خبــر دادو گفت:  احداث 
پســت های 400 کيلوولت جی ، 400 کيلوولت نجف آباد ، 230 
کيلوولت نيروگاه کاشان ، 63 کيلوولت اميرکبير کاشان ، احداث 
خط 230 کيلوولت نيروگاه کاشان- پست 400 کيلوولت کاشان 
، 400 خط کيلوولت ســپاهان- جی و اتصالات فوق توزیع پست 
400 کيلوولت نجف آباد  از مهم ترین پروژه های آماده کلنگ زنی 

به مناسبت هفته دولت می باشد.

 اهواز - محمد مجدم    اســتاندار خوزستان گفت : حدود 
25 درصد از اعتبارات مصوبات سفرهای هيات دولت و رئيس 
جمهور به اســتان های کشور به خوزســتان اختصاص یافته 

است.
 صادق خليليان در حاشيه بازدید از نمایشگاه هفته دولت اظهار 
کرد: در یكسال گذشته دولت دستاورهای بزرگی از جمله رشد 
اقتصادی، توســعه صادرات و اقدمــات متنوعی در طرح های 

عمرانی داشته است.
وی افزود: ابَرَ پروژه آب غدیر که بهره برداری آزمایشی آن آغاز 
شــده 52 درصد آب اســتان را تامين می کند و به زودی آب با 

کيفيت به خانه های مردم سرازیر می شود.
استاندار خوزستان گفت: پروژه هایی در زمينه تسریع اجرای 
پروژه های راه ســازی برای اتصال خوزســتان به استان های 
مرکزی و شــرقی در حال انجام بوده که باعث توسعه استان از 

نظر گردشگری و دیگر بخش ها می شود.
خليليان بيان کرد: مراحل اجرایی تجهيز و تكميل بيش از 10 
بيمارستان، بهره برداری از مگا آی سی یو بيمارستان گلستان و 
بيمارستان 220 تخت خوابی علوی آبادان که بخشی از آن به 
بهره برداری رســيده و بخش دیگر آن نيز آماده بهره برداری از 

است از دیگر اقدامات انجام شده است.
وی با بيان اینكه خانه هنرمندان نيز آماده بهره برداری اســت،  
افزود: در حوزه اشــتغال نيز چند کار همزمان انجام شده و 30 
هزار ميليارد ریال در غالب تبصــره 18 قانون بودجه در اختيار 
توســعه صنایع و واحدهــای توليدی در بخش کشــاورزی و 
صنعتی قرار گرفت و در عين حال 20 هــزار ميليارد ریال نيز 
اخيراً به خوزستان اختصاص یافته که بصورت قرض الحسنه 

پشتيبانی توليد و اشتغال استان خواهد بود.
استاندار خوزستان اضافه کرد: 162 واحد توليدی راکد و نيمه 
راکد در ســال جاری فعال و باعث اشــتغال شدند . در مجموع 
20 هزار شغل جدید در ســال جاری ایجاد شده و تا پایان سال 

جاری به حدود 60 هزار شغل خواهد رسيد.
وی با اشاره به اینكه سال گذشته نيز 22 هزار شغل ایجاد شد، 
ادامه داد: در زمينه های مختلف مانند سرمایه گذاری در نفت، 
گاز و صنایع مرتبــط و تكميل زنجيره هــای توليد در بخش 

صنعت و کشاورزی را نيز مورد حمایت قرار خواهيم داد.
اســتاندار خوزســتان گفت: حدود 25 درصــد از اعتبارات 
مصوبات سفرهای هيات دولت و رئيس جمهور به استان های 

کشور به خوزستان اختصاص یافته است.

اصفهان-مریم مومنی     رئيس اتحادیه مشــاوران املاک 
اصفهان گفت: اجرای طرح صدور الكترونيك پروانه ساختمانی 
بی شــك نتایج قابل توجهی برای شهر و شــهروندان خواهد 
داشــت و من نيز به عنوان یك شــهروند از اجــرای این طرح 

رضایت دارم.
به گــزارش اداره ارتباطات رســانه ای شــهرداری اصفهان، 
بيش از دو ماه از آغاز اجرای طرح »صــدور الكترونيكی پروانه 
ســاختمانی« در مناطق پانــزده گانه شــهرداری اصفهان 
می گذرد. طرحی که از ابتدای تيرماه اجرایی شــد و بر اساس 
آن متقاضيان دریافت پروانه ساختمانی می توانند در همه ایام 
هفته و در 24 ساعت شــبانه روز از منزل وارد سامانه مربوطه 

شــوند و با ثبت درخواســت، اطلاعات لازم در ارتباط با پلاک 
خود را دریافت و مبلغ عوارض ساخت وساز را در خانه مشاهده 

و پرداخت کنند.
اینكه این طرح چقدر توانسته در تســهيل روند ساخت و ساز 
در شــهر اصفهان موثر باشد، سوالی اســت که رئيس اتحادیه 
مشــاوران املاک اصفهان در پاســخ به آن گفت: طرح صدور 
الكترونيكی پروانه ســاختمانی اقدام قابــل توجهی در زمينه 
ساخت و ساز است که البته باید زیرساخت های آن فراهم باشد 

و ایرادات احتمالی آن در کمترین زمان مرتفع شود.
رسول جهانگيری افزود: بی شك هرقدر بتوان رفت وآمد مردم 
را در فضاهای اداری کمتر و روند کارها را به صورت غيرحضوری 

تبدیل کرد، به دولت، مسئولان و مردم و همچنين به  سلامت 
روانی جامعه کمك خواهد شد.

عضو سابق شــورای اسلامی شهر اصفهان با اشــاره به مزایای 
استفاده از ارائه خدمات الكترونيك به  جای خدمات حضوری 
تأکيد کرد: کشور ژاپن جمعيتی بيشتر از ایران دارد، اما تعداد 
کارمندان آن حدود یك هفتم جمعيت کارمندان در کشور ما 
است، چراکه فرآیند کارها کاملًا سيستماتيك است و خللی در 

ارائه خدمات ایجاد نمی شود.
او خاطرنشان کرد: حرکت به سمت دولت الكترونيك ثمرات 
زیادی را برای جامعه به ارمغان می آورد و صرفه جویی زیادی 
در هزینه ها می کند و حتی می توانــد نوعی درآمد برای دولت 

به حساب بياید.
شهرداری در ارائه خدمات الكترونيك موفق تر از سایرین است

رئيس اتحادیه مشــاوران املاک اصفهان اذعــان کرد: چون 
شهرداری ســاختاری دارد که نه کاملًا خصوصی و نه دولتی 
اســت، می تواند در ارائه خدمات الكترونيك از همه دستگاه ها 

موفق تر باشد.
او با بيان اینكه ارائه خدمات الكترونيك منجر به جلب رضایت 
شهروندان می شود، بيان کرد: اجرای طرح صدور الكترونيكی 
پروانه ســاختمانی بی شــك نتایج قابل توجهی برای شهر و 
شــهروندان خواهد داشــت و من نيز به عنوان یك شهروند از 

اجرای این طرح رضایت دارم. 

خوزستان

اصفهان

 استاندار خوزستان:

۲۵ درصد اعتبارات سفرهای استانی هیات دولت به خوزستان اختصاص یافت

رئیس اتحادیه مشاوران املاک اصفهان:

وانه ساختمانی رضایت بخش است ونیک پر ح صدور الکتر اجرای طر

اردبیل-افســون جبــارزاده مدیــرکل راهداری 
وحمل ونقل جاده ای اســتان اردبيل گفت: همزمان با هفته 
دولت بيش از 52 کيلومتر پروژه روکش آسفالت در سراسر 

استان به بهره برداری رسيد.
کليم اله وثوقی گفت: در هفته دولت بيــش از 50 پروژه در 
حوزه راهداری با اعتبار بالغ بــر 365 ميليارد تومان به بهره 

برداری رسيد.
مدیــرکل راهــداری وحمل ونقل جاده ای اســتان اردبيل 
در مراســم افتتاح روکش آســفالت پروژه راه روســتایی 
شویر شهرستان کوثر با اشــاره به اینكه 6 کيلومتر از روکش 
آســفالت محور اصلی پارس آباد –بيله ســوار با 5 ميليارد و 
640 ميليون تومان اعتبار در هفته دولــت به بهره برداری 
رســيده اســت گفت: در این ایام 13 هزار متر مربع از پروژه 
روکش آســفالت جاده ميانگــذر شهرســتان اصلاندوز با 
6 ميليارد تومان هزینه و همچنين بهســازی و آســفالت 
راه های روستایی کچی قشلاقی، قهرمانلو و قنبرلوی وسطی 
بطول5/4 کيلومتر با اعتبار 9 ميليــارد تومان به بره برداری 

رسيد.
وثوقی در این مدت افتتــاح 5/2 کيلومتر از قطعه اول پروژه 
تعریض، بهســازی و آســفالت محور عربلو-حاج عوض را 
بــا 140 ميليارد ریال اعتبــار از دیگر پروژه هــای مهم این 

شهرســتان عنوان کرد و گفــت: همزمان با ایــن طرح ها، 
بهسازی و آســفالت راه روســتایی هزار کندی، حاج رحيم 
و حاج حســن نيز بطول 5/3 کيلومتر و با 70 ميليارد ریال 
هزینــه کرد تقدیــم مردم شــریف و پرتــلاش منطقه در 

شهرستان پارس آباد شد.
او بــه افتتاح یــك کيلومتر از پــروژه روکش آســفالت راه 
روســتایی مزرعه خلف-آلوچ با یك ميليارد و 400 ميليون 
تومان اعتبار در شهرستان مشگين شهر اشاره کرد و گفت: 
4 ونيم کيلومتر از پروژه بهسازی و آسفالت راه روستایی گل 
چشــمه با 7 ميليارد تومان هزینه در این شهرستان به بهره 

برداری رسيده است.

 سنندج-فاطمه ملایی   همزمان با هفته دولت و با 
حضور مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی و اصحاب رسانه، 
تفاهم نامه مشــترک کانون انجمن های صنفی کارگران و 
استاد کاران بخش ســاختمان با صندوق بيمه کشاورزان، 

روستائيان و عشایر استان امضا شد.
  فرزاد پيشــكاری مدیر کل کار اســتان در آئين امضای این 
تفاهــم نامه، از تحت پوشــش قرار دادن تمامــی کارگران 
ســاختمانی اســتان از خدمات بيمه اجتماعی کشاورزان، 

روستایی و عشایر خبر داد.
 پيشــكاری با بيان اینكه صندوق های بيمه ای بستر توسعه 
را در جامعه فراهم می کنند و بــه خانواده ها آرامش القا می  
نمایند، افزود: کارگران ســاختمانی با جمعيت بيش از 50 
هزار نفری از بزرگترین تشكل های صنفی استان به شمار می 
آیند و به واسطه مشــاغل فصلی مجبور به مهاجرت به نقاط 
مختلف هستند و بدون شك اســتفاده از خدمات بيمه ای 

می تواند  کمك ویژه به این قشر و خانواده های آنان باشد.
 ميكائيل صدیقــی مســئول کانون انجمن هــای صنفی 
کارگران و استادکاران بخش ســاختمان استان نيز با بيان 
اینكه 14 هــزار کارگــر در نوبت بهره منــدی بيمه تأمين 
اجتماعی هستند، اظهار داشت: همكاری با بيمه اجتماعی 
کشاورزان، روســتایيان و عشایر را در دســتور کار قرار داده 

ایم تــا کارگــران و خانواده های آنها با خيال آســوده تحت 
پوشش این صندوق قرار بگيرند.

  توانا مدیر صندوق بيمه اجتماعی کشاورزان، روستایيان و 
عشایر کردستان نيز در این مراســم اظهار داشت: در قانون 
اساســی بيمه حق همه مردم بوده و ســه صندوق ملی در 
کشور در نظر گرفته شده که صندوق اجتماعی کشاورزان، 

روستایيان و عشایر یكی از این موارد است.
  وی افزود: در این صندوق 70 درصد ســهم بيمه توســط 
دولت پرداخت می شود و افراد می توانند در 8 سطح اقدام به 
پرداخت بيمه کنند.   توانا اظهار کرد: در این راستا افراد با 15 
سال سابقه و 65 سال سن می توانند از خدمات بازنشستگی 

بهره مند شوند.  

اردبیل کردستان

وکش آسفالت وژه ر    بهره برداری از ۵۲ کیلومتر پر
 در استان اردبیل

  امضای تفاهم نامه پوشش بیمه کارگران ساختمانی کردستان 
وستاییان و عشایر  با صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، ر

ح زیربنایی شرکت برق منطقه ای اصفهان     آغاز عملیات اجرایی و بهره برداری از 16 طر

  نمایش دستاوردهای نیشکر

 در نمایشگاه هفته دولت
شــرکت توسعه نيشــكر و صنایع جانبی با حضور در   اهواز – محمد مجدم
نمایشگاه هفته دولت، آخرین دســتاوردهای توليدی و دانش بنيان خود را به 

نمایش گذاشت.
 در این نمایشگاه که یكشنبه )ششم شــهریورماه( با حضور استاندار خوزستان 
و مسئولين اســتانی افتتاح شــد، صنعت نيشــكر با ارائه آخرین دستاوردها و 

توانمندی ها و عرضه محصولات توليدی، حضوری فعال دارد.
در مراسم افتتاح نمایشــگاه دستاوردهای هفته دولت، اســتاندار خوزستان با 

حضور در غرفه توسعه نيشكر، از محصولات توليدی این شرکت بازدید کرد.
این شــرکت از ابتدای کار در قالب هفت واحد نيشــكری و هم اکنون با اضافه 
شدن هفت تپه، در قالب هشت طرح، عمران و آبادانی بيش از 100 هزار هكتار از 

اراضی خوزستان را موجب شده است.
صنعت نيشكر با به کارگيری همه ظرفيت ها در جهت خودکفایی و رونق توليد 
گام برداشــته و تاکيد بر پژوهش های کاربردی در دو حوزه صنعت و کشاورزی 
و تعامــل حداکثری و اثربخش با دانشــگاه ها و شــرکت های اســتارت آپی و 

دانش بنيان در سرلوحه کاری این شرکت قرار دارد.
توليد برق نيشكری، ساخت کارنده نيشــكر، بهره برداری از بزرگترین تصفيه 
پســاب صنعتی تغليظ ویناس، طراحــی دروگر، توليد واریته های ســازگار با 
اقليم خوزســتان، برداشت پررونقِ محصولات غيرنيشــكری، بازسازی ادوات 
کشاورزی، طراحی سيستم انتقال مُلاس، ساخت اولين دستگاه هشداردهنده 
موتور، توليد یخ خشــك در قلب شكرستان ایران و  بخشــی از دستاوردهای 

دانش بنيان و توليدی این صنعتِ سبز است.
اگر شــما هم می خواهيد با محصولات توليدی گياه جادویی نيشــكر بيش از 
پيش آشنا شوید، می توانيد تا هشتم شهریور با حضور در نمایشگاه بين المللی 

اهواز، از غرفه شرکت توسعه نيشكر دیدن کنيد.

ح تعاونی  ایلام  درهفته تعاون   7 طر
 بهره برداری می رسد

 ایلام – حسن بیگی نورالدین الياســی با اعلام این خبر اظهار داشت: دیدار 
تعاونگران با نماینده ولی فقيه در استان و امام جمعه ایلام و استاندار، غبارروبی 
و عطر افشــانی مزار شهدا در مرکز اســتان و همزمان در شهرستان های تابعه، 
بازدید از طرح تعاونی های نمونه و شاخص استان، سخنرانی مدیرکل در خطبه 
های پيش از نماز جمعه در مرکز اســتان همزمان روســای شهرستانی در نماز 
جمعه شهرستان های تابعه و برگزاری مسابقات ورزشی از برنامه های شاخص 

بزرگداشت هفته تعاون در استان ایلام می باشد.
وی به عناوین روزهای هفته تعاون اشاره کرد و افزود: دوشنبه هفتم شهریورماه 
به عنوان روز تعاون، توليد، اشــتغال، کارآفرینی، سه شنبه هشتم شهریورماه، 
به عنــوان روز تعاون-الگوی اقتصاد مردمی، چهارشــنبه نهم شــهریورماه به 
عنوان روز تعاون-نوآوری و دانش بنيان، پنج شــنبه دهم شهریور ماه به عنوان 
روز تعاون، جامعه، زندگی بهتر، اقشــار جامعه: بانوان، جوانان، دلتش آموزان 
و ، جمعه یازدهم شــهریورماه به عنــوان روز تعاون-عدالت اجتماعی، شــنبه 
دوازدهم شهریورماه به عنوان روز تعاون-الگویی جهانی و سيزدهم شهریورماه 

به عنوان روز الگوهای برتر تعاون نام گذاری شده است.
مدیرکل تعــاون، کار و رفاه اجتماعی ایلام گفت: هفدهمين جشــنواره تعاون 
های برتر در هفته تعاون که از هفتم شــهریور ماه سال جاری آغاز و تا سيزدهم 
شــهریور ماه ادامه دارد برگزار می شود و پس از معرفی شــرکت های تعاونی 

نمونه و موفق در این جشنواره استانی معرفی و تجليل می شوند.
وی ادامه داد: پس از شروع ثبت نام در این جشــنواره اطلاع رسانی های لازم از 
طریق رســانه ها و فضای مجازی و حضور در واحدهای اقتصادی مرتبط و ارائه 
شاخصهای مرتبط در سامانه این جشــنواره تعداد 65 شرکت تعاونی ثبت نام و 

پرسشنامه و مستندات مربوطه را تكميل کردند.
الياسی تصریح کرد: در بزرگداشــت هفته تعاون از دو شرکت تعاونی برگزیده 
استانی هفدهمين جشنواره تعاونی های برتر طی مراسمی با حضور مسئولين 

ارشد استان تجليل به عمل خواهد آمد.

  بازدید هیات تجاری عراق

 از کارخانه تولیدی آرانوش خاورمیانه در سنندج
سنندج-فاطمه ملایی در راســتای تكميل زنجيره محصولات صادراتی از 
مرزهای کشــور با ابتكار اتاق بازرگانی اهواز و همكاری اتاق سنندج، چهارمين 
گروه از هيات های تجاری کشور عراق در استان کردستان حضور پيدا کرد و از 

خطوط توليد کارخانه آرانوش خاورميانه با نام تجاری "ایستك" بازدید کردند.
 سيد کمال حســينی رئيس اتاق ســنندج در حاشــيه این بازدید با تاکيد بر 
اینكه آشــنایی با ظرفيت های اقتصادی و توليدی استان از اهداف پذیرش این 
هيات ها محسوب می شــود گفت: رونق تجاری مرزهای کشور منجر به رونق 

اقتصادی واحدهای توليدی و اشتغال زایی مطلوب تری خواهد شد.
 اتاق بازرگانی ســنندج ، ميزبان هيات تجاری کشــور عراق بوده که همكاری 
های صورت گرفته برای معرفی ظرفيت های توليدی استان کردستان به تجار 
و بازرگانان کشــور عراق، قطعا نتایج مطلوبی برای فعالان اقتصادی این استان 

را درپی دارد.

 بهره برداری از عملیات گاز رسانی
وستای آذربایجان شرقی  به ۸۰ ر

تبریز-رحیم جباردخت همزمان با هفته دولت عمليات گاز رسانی به 80 
روستای آذربایجان شرقی با اعتبار 83 ميليارد تومان به بهره برداری رسيد.

 تراب محمدی معاون سياســی امنيتی اســتاندار آذربایجان شرقی در مراسم 
افتتاح این طرح ها که به  صورت ویدیو کنفرانس برگزارشــد گفت: با افتتاح این 
طرح ها ضریب نفوذ گازرســانی در روستا های اســتان به 99 درصد رسيد که 
این موضوع نشان از شــعار مردمی بودن و رفع تبييض وعدالت محوری دولت 
اســت که تمام تلاش خود را برای تحقق شــعارش انجام ميدهد ، تا دورترین 

روستا های استان هم از خدمات شهری بهره مند شوند.

وژه صنعت برق   بهره برداری از ۱۴۲ پر
 در آذربایجان غربی

ارومیه-رحیم جباردخت همزمــان با پنجمين روز هفتــه دولت، 142 
پروژه حوزه برق در زمينه برق رســانی و تامين برق واحدهای توليدی با حضور 
استاندار آذربایجان غربی و جمعی از مدیران استانی در نيروگاه سيكل ترکيبی 

اروميه به بهره برداری رسيد.
استاندار آذربایجان غربی در آیين بهره برداری و افتتاح این پروژه ها گفت: برای 
بهره برداری از این طــرح ها بيش از دو هزار و 960 ميليــارد ریال اعتبار هزینه 

شده است.
محمد صــادق معتمدیان با بيان اینكــه صنعت برق یكی از زیر ســاخت های 
توسعه مهم هر منطقه است، اظهار کرد: توســعه صنعت برق، مسير پيشرفت 

آذربایجان غربی و رهایی آن از بند عقب ماندگی را هموار می کند.
وی با تاکيد بر اهميت رشد توسعه اقتصادی در استان افزود: یكی از رویكردهای 
مهم دولت سيزدهم تحقق رشد اقتصادی پيش بينی شده برای استان در سال 

جاری و توجه به حوزه سرمایه گذاری است.
وی ادامه داد: متاســفانه با توجه به شرایط امنيتی گذشــته، آذربایجان غربی 
دارای کمترین نرخ ســرمایه گذاری در بخش های مختلف دولتی، حاکميتی 

و خصوصی است.
استاندار آذربایجان غربی با تاکيد بر ضرورت جذب سرمایه گذار در استان بيان 
کرد: آذربایجان غربی از جمله اســتان هایی است که کمترین سرمایه گذاری را 
در بخش های مختلف خود دارد که دولت مردمی ســيزدهم بــا تاکيد بر لزوم 
محروميت زدایی خواستار رشــد کمی و کيفی سرمایه گذاری در این مناطق را 

در اولویت کار خود قرار داده است.
استاندار آذربایجان غربی نرخ رشد سرمایه گذاری در استان را 4.5 درصد اعلام 
کرد و گفت: سرمایه گذاری یكی از شاخص های تعریفی دولت مردمی است که 

تحقق رشد آن برای استان تكليف شده است.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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بوشهر -  رضا حیدری  شــرکت گاز استان بوشهر موفق به 
کسب رتبه دستگاه اجرایی برتر در محور زیر بنایی و توسعه زیر 

ساخت، بيست و پنجمين جشنواره شهيد رجایی استان شد. "
 در بيست و پنجمين جشــنواره شــهيد رجایی استان بوشهر 
برگزیدگان این جشــنواره در گروه های آموزشــی و پژوهشی، 
توليدی و خدماتی، فرهنگی، زیر بنایی و توسعه زیرساخت، رفاه 
و سلامت جامعه و قضایی دسته بندی شــدند و هر گروه با توجه 

به شاخص های تعيين شــده مورد ارزیابی قرار گرفتند.  فرایند 
انتخاب برگزیدگان بر اساس 2 شــاخص عمومی و اختصاصی 
ارزیابی شــده اســت که شــاخص عمومی برای توانمندسازی 
سازمان ها و شاخص های اختصاصی نيز جداگانه بررسی شدند. 
 امسال 65 دستگاه اجرایی استان در این جشنواره شرکت کردند 
که با ارزیابی های صورت گرفته 10 دستگاه برتر انتخاب شدند و 
این درحالی است که وضعيت عملكردی دستگاه ها امسال نسبت 

به دوره های قبل بهتر و رقابت سخت و رتبه ها بسيار به هم نزدیك 
بود و شرکت گاز استان بوشــهر موفق شد در شاخص  زیر بنایی و 
توسعه زیر ساخت ، به عنوان دســتگاه های برتر اجرایی انتخاب 
شــود و تندیس و لوح تقدیر این موفقيت که به امضای استاندار 
بوشهررسيده توسط حضرت آیت الله صفایی بوشهری نماینده 
معزز ولی فقيه در اســتان و امام جمعه بوشهر به مسلم رحمانی 

،مدیر عامل شرکت گاز استان بوشهر اهداشد.

 در محور زیر بنایی و توسعه زیر ساخت؛

شرکت استان بوشهر موفق به کسب رتبه برتر جشنواره شهید رجایی شد



پرداخت وام ازدواج بانک صادرات ایران در هفته 
دولت سرعت گرفت

 بانک صادرات ایران همزمان با هفته دولــت پرداخت وام به متقاضیان 
وام قرض الحسنه ازدواج و تهیه جهیزیه را تسریع کرد.

 به گزارش خریدار به نقل از روابــط عمومی بانک صادرات ایران، تمامی 
متقاضیانی که تا ۲۹ مردادماه ســال جاری پرونده وام قرض الحســنه 
ازدواج و تهیه جهیزیه خود در بانک صــادرات ایران را تکمیل کرده اند، 

در ایام هفته دولت، وام خود را دریافت می کنند.
بانک صادرات ایران به منظور عمل به مسئولیت اجتماعی و حمایت از 
تشکیل خانواده و ترویج سنت حسنه ازدواج، پرداخت وام قرض الحسنه 
ازدواج و تهیــه جهیزیه را در دســتور کار داشــته و در طی یک ســال 
خدمت رسانی دولت ســیزدهم را با جدیت دنبال شــده به نحوی که 
طی یک سال گذشته منتهی به پایان مردادماه ۱۴۰۱، این بانک ۱۱۴ 
هزار و ۶۲۸ فقره بــه ارزش بالغ بر ۱۲۸ هــزار و ۲۵۲ میلیارد ریال وام 
قرض الحســنه ازدواج و تهیه جهیزیه پرداخت کرده و سهم مهمی در 

پرداخت این وام در مجموعه نظام بانکی کشور داشته است.

همزمان با هفته دولت و با تسهیلات بانک صنعت و معدن
ح صنایع نیما تهویه مطبوع با حضور وزیر  طر

کشور افتتاح شد
طرح صنایع نیمــا تهویه مطبوع که از ســوی بانک صنعــت و معدن 
تامین مالی شده اســت، همزمان با ششمین روز از هفته دولت با حضور 
دکتر احمد وحیدي وزیر کشور، اســتاندار، معاونان استاندار، مدیر کل 
سازمان صمت، چند تن از نمایندگان مجلس و مدیریت بانک صنعت و 

معدن استان کهگیلویه و بویراحمد و سایر مسؤلان استانی افتتاح شد.
به گزارش روابــط عمومی بانک صنعــت ومعدن، میزان تســهیلات 
پرداختی این بانک به شــرکت یاد شــده که به تولید سالانه ۱۱۰ هزار 
دســتگاه انواع اســپلیت و کولرگازی اشــتغال دارد، شــامل دو فقره 
تســهیلات ســرمایه در گردش به مبلغ ۸۰ میلیارد ریال و ۱۸ میلیارد 
ریال است.همچنین تســهیلات ســرمایه ثابت جهت طرح توسعه به 
مبلغ ۳۵۰ میلیارد ریال از محل منابع بند الف تبصره ۱۸ قانون بودجه 

سال ۱۴۰۰ در سال جاری به شرکت مذکور پرداخت شده است.
این طرح که در زمینی به مســاحت ۳ هزار مترمربع احداث شده است، 
پس از بهره برداری برای ۲۷۳ نفر به صورت مســتقیم اشتغالزایی در بر 

خواهد داشت.

 پست بانک ایران برای چهارمین بار 
به سپرده گذاران خود مابه التفاوت سود قطعی 

پرداخت کرد
پست بانک ایران در راستای اجرای دستورالعمل و بخشنامه های بانک 
مرکزی ج.ا.ا با مدیریــت منابع و مصارف و درآمدهــای بانک با اجراء و 
پیاده ســازی برنامه های نظام یافته، زمینه تحقق سود بیشتر در سال 

۱۴۰۰ را فراهم کرد.
به گزارش اداره کل روابط عمومی پســت بانک ایران ، حسین محمدی 
معاون مالی و ســرمایه گذاری این بانک ضمن اعــلام خبر فوق گفت: 
بر این اســاس و برای چهارمین بــار ، مابه التفاوت ســود قطعی و علی 

الحساب محاسبه و به حساب مشتریان و سپرده گذران بانک واریز شد.

رئیس شورای فقهی بانک مرکزی:
سود بانکی باید اصلاح شود

رئیس شــورای فقهی بانک مرکزی اعلام کرد: بانک ها مصوبه شورای 
فقهی مبنی بر امهال مطالبات را اجرا نکردند.

 رئیس شــورای فقهی بانک مرکزی در سی و دومین همایش بانکداری 
اسلامی اظهار کرد: اگر ۱۰۰ درصد قانون عملیات بانکی بدون ربا اجرا 
می شد، اکنون هیچ مشکلی نداشتیم اما در عمل این اتفاق رخ نداد که 

ناشی از نبود نظارت شرعی در عملیات بانکی است. 
وی یکی از مصوبات شورای فقهی بانک مرکزی را امهال مطالبات اعلام 
کرد و گفت: آیین نامه و دســتورالعمل امهال مطالبات در بانک ها اجرا 

نشد البته ممکن است که برخی این موضوع را اجرا کرده باشند. 
مصباحی مقدم با بیان اینکه قراردادهای بانکی باید ساده سازی شوند و 
به صورت نرم افزاری و سیستمی در اختیار بانک ها قرار گیرند، افزود: با 

این اقدام نظارت در زمینه بانکداری اسلامی تقویت می شود. 
وی تاکید کرد که نظارت شرعی در بانک ها به معنی دخالت در امور بانکی 
نیست. رئیس شورای فقهی گفت: ســود بانکی مناقشاتی دارد و نیازمند 
به اصلاح است که معتقدیم ســود باید از جریان تولید و تجارت به بانک 
منتقل شــود که این اتفاق نمی افتد.مصباحی مقدم در جمع خبرنگاران 
نیز گفت: یکی از اقدامات شورای فقهی در ســال جاری  استقرار ناظران 
در بانک هاست و دســتورالعمل هایی شــورای فقهی را مبنای کار قرار 
می دهد. وی بیان کرد:  ســود بانکی مناقشــاتی دارد و نیازمند به اصلاح 
است و معتقدیم ســود باید از جریان تولید و تجارت به بانک منتقل شود 
که این اتفاق نمی افتد. این مقام بانکی افــزود: موضوع دیگر پیچیدگی 
قراردادهاست به طوری که مشتری بدون اطلاع امضا می کند، در حالیکه 
در قراردادهای شرعی طرفین باید با اطلاع کامل اقدام کنند و قراردادها 

باید شفاف، ساده باشد و این بازنگری در دستور کار است. 
وی گفت: اصل بر این اســت که نظــام بانکی با اصل عقــود مبادله ای 
استفاده کند و عقد مشارکت در صورتی برگزار شود که ساختار مناسب 
برای امکان نظارت بانک بر شریک فراهم شــود و صندوق پروژه شکل 
بگیرد و اتفاقات قابل رصد باشد عقود مشارکتی که الان عمل می شود با 

عقود مشارکتی مدنظر بانکداری اسلامی فاصله دارد.

رئیس شورای هماهنگی بانک های دولتی اعلام کرد
 بدهی ۳۵۹ هزار میلیاردی دولت 

به شبکه بانکی
رئیس شــورای هماهنگی بانک های دولتی از طلب ۳۵۹ هزار میلیارد 

تومانی شبکه بانکی از دولت تا پایان خردادماه سال جاری خبر داد.
محمدرضا فرزین در ســی و دومین همایش بانکداری اسلامی به بیان 
گزارشی از وضعیت ترازنامه شــبکه بانکی مبنی بر دارایی ها و بدهی ها 
پرداخت.وی اظهار کرد: سیستم بانکی معادل ۳۵۹ هزار میلیارد تومان 
از دولت طلب دارد که این طلب در بانک های دولتی نســبت به ســایر 
بانک ها بیشــتر اســت.فرزین با بیان اینکه میزان اموال غیر منقول در 
بانک های دولتی بیشتر از سایر بانک هاســت، گفت: باید برنامه مدونی 
برای فروش اموال بانک ها تهیه و اجرا شــود. بدهــی بانک های دولتی 
به بانک مرکزی نیز بیشــتر از ســایر بانک هاســت که به افزایش پایه 
پولی منجر می شود.رئیس شــورای هماهنگی بانک های دولتی افزود: 
افزایش بدهی بانک های دولتی به بانک مرکــزی به این برمی گردد که 
دولت، منابع را از شبکه بانکی خارج کرده است. وی در ادامه تاکید کرد 
که همه بانک های دولتی و خصوصی با بیان انباشــته مواجه هســتند.

فرزین مجمــوع دارایی نظام بانکی را ۸ هــزار و ۱۹۷ همت اعلام کرد و 
گفت: برخی نقد می کنند که بانک ها تســهیلات خرد و قرض الحسنه 
پرداخت نمی  کنند و باید گفت بانک باید براساس منابع خود تسهیلات 
قرض الحســنه بدهند. ضمن اینکه برای تســهیلات خرد بانک باید از 
بازپرداخت تسهیلات اطمینان پیدا کند. این مشکل سیستم بانکی در 

دنیاست نه تنها فقط ایران.

با ایرانسل تا سئول
  پخش زنده انتخابات فدراسیون فوتبال

 از »لنز« ایرانسل
لنز ایرانسل، انتخابات فدراســیون فوتبال ایران، برای انتخاب رئیس، 
نایبان رئیس و دیگر ارکان ایــن مجموعه را به صورت زنده و اختصاصی 

پخش می کند.
به گــزارش روابط عمومی ایرانســل، مجمــع انتخاباتی فدراســیون 
فوتبال ایران، از ســاعت ۹ صبح سه شنبه ۸ شــهریور ۱۴۰۱، در مرکز 
همایش هــای بین المللی صداوســیما آغاز می شــود و اعضای مجمع 
فدراســیون فوتبال، از بین مهدی تاج، میرشــاد ماجــدی و عزیزالله 
محمدی، یک نفر را انتخاب و او را راهی ساختمان فدراسیون فوتبال در 
خیابان سئول می کنند.در این مراسم همچنین تکلیف نایبان ریاست و 

دیگر ارکان فدراسیون فوتبال نیز مشخص خواهد شد.
کاربران ایرانســلی لنز، می توانند به صورت رایگان و بدون نیاز به خرید 

اشتراک، این برنامه را با تعرفۀ نیم بهای اینترنت مشاهده کنند.
اپلیکیشن لنز، تلویزیون اینترنتی ایرانســل، اولین و بزرگترین اپراتور 
دیجیتال ایران، اســت که کاربران می توانند آن را بــدون هزینه دانلود 
کنند و هر لحظــه و هر کجا، بــه مجموعه ای از جدیدتریــن فیلم ها و 
ســریال های ایرانی و خارجی )دوبله و با زیرنویس فارسی(، برنامه های 
زندۀ تلویزیونی، پخش مســتقیم مسابقه های ورزشــی )پخش زنده 
فوتبال، پخش زنده شــبکه ســه و…( پادکســت، کتاب های صوتی، 
موسیقی و آلبوم های جدید و… روی گوشــی تلفن همراه یا در منزل 

روی تلویزیون دسترسی داشته باشند.
از جمله امکانات اپلیکیشن لنز می توان به ایجاد دسترسی به مجموعۀ 
عظیمی از فیلم ها، ســریال ها، آلبوم های موسیقی و برنامه های مستند 
ایرانــی و خارجی، پخــش زندۀ برنامه هــای تلویزیونی، مســابقات و 
برنامه های ورزشــی و فرهنگی، امکان ضبط خودکار برنامه های زنده 
تلویزیون در زمان بندی از پیش تعیین شــده، امکان مشــاهدۀ جدول 
برنامه های پخش شده از شبکه های مختلف تلویزیون، امکان مشاهدۀ 
برنامه ها در بخش آرشیوها تا هفت روز بعد از پخش زنده، امکان افزودن 
برنامه های مورد علاقه کاربر به فهرســت »علاقه مندی« و دسترســی 

آسان تر به آنها اشاره کرد.

جوانان والیبال ایران با حمایت همراه اول بر بام 
آسیا ایستادند

تیم ملی والیبال جوانان ایران با پنج پیروزی متوالی و بدون باخت بر بام 
آسیا ایستاد و عنوان قهرمانی بیســت ویکمین دوره رقابت های جوانان 
آســیا را از آن خود کرد.به گزارش اداره کل ارتباطات شرکت ارتباطات 
ســیار ایران، تیم ملی والیبال جوانان ایران در مرحله فینال رقابت های 
قهرمانی جوانان آسیا دیشب )دوشنبه ۷ شهریور ۱۴۰۱( به مصاف تیم 
هند رفت و با نتیجه سه بر یک پیروز میدان شــد تا عنوان قهرمانی این 

دوره از رقابت ها را به خود اختصاص دهد.
تیم والیبال جوانان ایران امســال در بحرین هفدهمین حضور خود در 
این رقابت ها را تجربه کرد و ملی پوشــان این رده ســنی کشورمان در 
شانزده دوره قبلی موفق به کســب ۱۱ مدال شامل شش طلا، سه نقره 
و دو برنز شــده  اند.ســروقامتان والیبال ایران با قهرمانی در این دوره از 
مســابقات به هفتمین مدال طلا و قهرمانی خود در این رده سنی آسیا 

دست یافت تا تعداد مدال هایش نیز به عدد ۱۲ برسد.
همراه اول به عنوان حامی رسمی تیم های ملی والیبال کشورمان، این 
پیروزی و قهرمانی را به ملی پوشان و مردم ورزش دوست ایران تبریک 

گفته است.

بیمه تجارت نو میزبان کانون حسابرسان داخلی 
صنعت بیمه

امــروز دهمین جلســه هیات عامــل کانون 
حسابرســان داخلی صنعت بیمه بــه میزبانی 
شــرکت بیمه تجارت نو با حضور دکتر کنعانی 
رییس هیات امنای کانــون، دکتر اصلانی دبیر 
کمیته، آقای رمضان پور معاون توسعه مدیریت 
و منابــع بیمه ایران، آقای حســینی قائم مقام 
بیمه تجارت نو و نمایندگان پنج شــرکت بیمه 

شامل )بیمه تجارت نو، کوثر، معلم، نوین و سرمد( برگزار شد.
به گــزارش خریدار بــه نقــل از روابط عمومی بیمــه تجارت نو؛ خانم 
تاجداری رییس اداره حسابرســی داخلی شرکت بیمه تجارت نو و عضو 
هیات عامل کانون حسابرســان داخلی صنعت بیمه در دهمین جلسه 
این هیات گفت: هدف اصلی این کانون حمایت همه جانبه بیمه مرکزی 
به عنوان نهاد ناظر نســبت به حسابرسی داخلی شــرکت ها و هم سو 
کردن آن ها با همدیگر و هم افزایی در صنعت بیمه اســت که لازمه این 
کار نشست با مدیران عامل شرکت ها چه به صورت انفرادی و یا گروهی 

است.
وی تصریــح کرد:لازمه این موضــوع همکاری تمام اعضــا و تیم های 
حسابرسی در شرکت های بیمه است که به امید خدا و همچنین اعضای 
محترم هیات امنــای کانون و همچنین هیات عامــل این مهم صورت 
گیرد، حضور در جلســات کانون اســت نقطه عطفی جهت تعاملات، 
هم فکری و پیشنهاد راهکارهای اساســی و کاربردی جهت ارتقا کمی 
و کیفی نقش حسابرســی داخلی در صنعت اســت که در این خصوص 
جهت چارچوب دادن و همچنین استانداردسازی بیمه مرکزی همراه 

کانون است.
خانم تاجــداری تاکید کرد: دســت یافتن به اهداف کانون مســتلزم 
همکاری وهمراهی همه شــرکت های بیمه اســت به طوری که تعداد 
حسابرسان داخلی شرکت ۱۱۰ نفر اســت که می بایست نقش فعالانه 
بیشتری داشته باشند، راه دشواری است و نیاز به تلاش و جدیت زیادی 

هست.
وی در ادامه افزود: با وجود حسابرس مستقل در شرکت های بیمه ای و 
همچنین تمرکز آن برصورت های مالی، می بایســت حسابرس داخلی 
علاوه بر تمرکز بر صورت هــای مالی بر نحوه اجــرا و همچنین اصلاح 
روش ها در صدور، خسارت بیمه نامه نقش بسزایی داشته باشد این بدان 
مفهوم است که اثر اصلاح روش ها و صحیح اجرا شدن آن کمک بزرگی 

به ساختار اجرایی شرکت های بیمه خواهد کرد.
تاجداری در پایان خاطر نشان کرد: حسابرسی داخلی در صنعت بیمه 
باید بصورت حرفه ای بر حوزه بیمه تمرکز کند بطوری که در بســیاری 
از موارد این خلاء وجود دارد بطور مثال در بیمه نامه کشــتی هیچ گونه 
چک لیست جهت حسابرســی بیمه ای این رشته طراحی نشده است و 
این موضوع برای اولین بار در شــرکت بیمه تجارت نــو تهیه و طراحی 
شده اســت و این موضوع ضرورت تمرکز حسابرسی داخلی بر عملیات 

بیمه گری را نشان می دهد.
شایان ذکر است اهداف این کانون شــامل تشکل حسابرسان داخلی و 
برقراری ارتباط مستمر، گســترش کیفی و کمی، ارتقا دانش، حمایت 
حقوق اعضا، همکاری با شرکت های بیمه، تعامل با تشکل های علمی و 

حرفه ای و تعامل با نهادها وسازمان های تاثیر گذار است.
کانون حسابرســان صنعت بیمه کــه در تاریــخ ۱۳ مردادماه ۱۳۹۹ 
تاسیس شده است شامل هیات امنا و هیات عامل است که هیات امنا ۹ 

عضو دارد و هیات عامل هم ۵ عضو دارد.
هیات عامل شامل پنج عضو از شــرکت های بیمه تجارت نو، بیمه کوثر، 

بیمه معلم، بیمه نوین و بیمه سرمد است.
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رییس کل بانک مرکزی خبر داد

تدوین سند راهبردی  بانکداری اسلامی در دولت سیزدهم 

خریدار  رییس کل بانک مرکزی گفت: مطالبه 
دولت ســیزدهم بانکداری اسلامی است و در این 
راستا سند راهبردی بانکداری اسلامی در دست 

تدوین است.
»علی صالح آبــادی« در ســی و دومین همایش 
بانکداری اسلامی اظهارداشت: با همکاری بانک 
مرکزی و شورای فقهی دغدغه مردم و مراجع در 

مورد نظام بانکی مرتفع می شود. 
وی بیان کرد: تلاش های زیــادی برای بانکداری 
بدون ربا انجام شده است و دست اندرکاران معتقد 
به بانکداری اســلامی درصدد هستند خدمات به 

مردم در این راستا انجام شود.
رییس کل بانک مرکــزی گفت: در دیدار با مرجع 
تقلید در مورد جریمه جریمه دیرکرد شــبهاتی 
مطرح می کردند و باید توجه داشــته باشــیم که 
این مسأله باید به صورت سیســتمی حل شود و 
ما نیز تلاش داریم نظارت ها به صورت سیستمی 

و شرعی باشد.
 وی توضیح داد: در کمیته تطبیق بانک ها یک نفر 
عضو کمیته تطبیق است و به بانک کمک می کند 

بانک با مبانی بانک آری اســلامی تطابق داشته 
باشد و این افراد از طریق برگزاری آزمون انتخاب 
می شــوند.صالح آبادی اظهارداشــت: از ابتدای 
شــکل گیری دولت ســیزدهم رییــس جمهور 
خواســتند در بانک مرکزی موضــوع بانکداری 
اســلامی را دنبال کنیــم و بانکداری اســلامی 
مطالبه جدی دولت سیزدهم اســت و امروز نیاز 
داریم بانک مرکزی در کنار شورای فقهی نشست 

هم اندیشی برگزار کند.
وی تاکیــد کرد: در دنیــا به بانکداری اســلامی 
فکر شــده و ضرورت ندارد که در مورد بانکداری 
اســلامی بیاندیشــیم و دوباره چــرخ را اختراع 
کنیم و باید اســتانداردهای بین المللی در زمینه 
بانکداری سلامی را ترجمه و از آنها استفاده کنیم.

رییــس کل بانک مرکزی از مرکــز آموزش عالی 
بانکداری به بانک  غ در آموزش بانکداری اسلامی 

کمک کند.
وی بیان کرد: یکی از کارهایی که در بانک مرکزی 
دنبال می شود تدوین ســند راهبردی بانکداری 
اسلامی در نظام بانکی اســت که بعد از تهیه این 

سند نقشــه راه اجرای بانکداری اسلامی خواهد 
بود و در معرض نظرخواهی قرار خواهد گرفت.

صالح ابادی تاکید کرد: ســتد راهبردی بانکداری 
اســلامی نقشــه راه نظام بانکی در جهت نیل به 

اهداف بانکداری اسلامی است.
همچنین در ابتدای این مراســم حیدری رییس 
موسســه آموزش بانکداری اســلامی با اشاره به 
نامگذاری سال گفت: وظیفه مهم حمایت از تولید 
و ایجاد اشتغال را برعهده شــبکه بانکی قرار داده 
اســت.وی افزود: ما وظیفه داریم وظیفه موجود 
را بهبود دهیم برای این منظــور نظارت و تطبیق 
شرعی در بانکداری اسلامی را در دستور کار قرار 

داده تا به بانکداری اسلامی نزدیک شویم. 
حیدری اظهارداشــت: نظارت به عملکرد شبکه 
بانکی همواره جزو دغدغه ما بوده اســت و هدف 
آن حفظ سلامت و ثبات بانکداری اسلامی است. 

وی افزود: در کشــور ما نظارت بر عملکرد بانک ها 
برعهــده بانک مرکزی اســت زیرا هــدف از این 
نظارت ریسک مغایرت با شــریعت اسلامی را به 

حداقل برسانیم.

خریدار  بانــک کارآفرین درپنج مــاه ابتدای 
سال ۱۴۰۱ ، ۴۹۰میلیارد ریال تسهیلات قرض 

الحسنه ازدواج پرداخت کرد.
به گزارش روابــط عمومی بانــک کارآفرین،این 
بانک به منظور ترویج ســنت حســنه ازدواج، از 
ابتدای سال ۱۴۰۱ تا پنجم شــهریور ماه ۱۴۰۱ 
،۳۷۰ فقــره تســهیلات قرض الحســنه ازدواج 
معادل ۴۹۰میلیارد ریــال به متقاضیان پرداخت 

کرد.
این در شرایطی اســت که تا پایان خرداد ماه سال 
جاری ۲۶۱ فقره تسهیلات قرض الحسنه ازدواج 
پرداخت شده بود. از نظر حجم تسهیلات پیش از 
این و تا پایــان تیرماه در بانــک کارآفرین معادل 
۳۰۷میلیارد ریال به متقاضیان پرداخت شــده 

بود.
بر اســاس این گزارش، تا کنون کلیه متقاضیان 
تســهیلات قرض الحســنه ازدواج، جهــت اخذ 
تسهیلات به شعب عامل بانک معرفی  شدند و در 
حال حاضر تعداد ۲۳۷فرد متقاضی در حال طی 

کردن مراحل جهت اخذ تسهیلات هستند.
فرآیند دریافت تســهیلات قرض الحسنه ازدواج 
در بانک کارآفرین به این شــرح اســت؛ هر یک 
از زوجیــن به صــورت جداگانه باید در ســامانه 
تســهیلات وام ازدواج بانک مرکــزی، ثبت نام و 

کدرهگیری دریافت کنند.
سپس توسط سرپرســتی بانکی که در سامانه از 
طرف شخص متقاضی مشخص شده است، شعبه 
پرداخت کننده تسهیلات مشــخص و برای فرد 
ثبت نــام کننده، پیامک ثبت اطلاعات و شــروع 

مرحله بعدی دریافت تسهیلات ارسال می شود.
در مرحله آخر فرد متقاضی باید به شعبه مراجعه 
کرده با ارائه مــدارک لازم پرونده خود را تکمیل و 

وام ازدواج خود را دریافت کند.شــایان ذکر است 
این فرآیند نباید بیشــتر از یک ماه زمان ببرد، در 
غیر این صورت فرد متقاضی باید مجددا ثبت نام 

کند.
همچنین بانک کارآفرین با ابلاغ بخشــنامه بانک 
مرکزی در خصوص ارائه تســهیلات فرزندآوری، 
در پنج ماهه ســال ۱۴۰۱ ،۱۷۲ فقره تسهیلات  

پرداخت کرد.
بــر ایــن اســاس و به منظــور ترویــج فرهنگ 
فرزنــدآوری، از ابتدای ســال ۱۴۰۱ تــا پنجم 
شــهریورماه ســال جاری، ۱۷۲ فقره تسهیلات 
فرزندآوری معادل ۵میلیارد و ۷۴۰میلیون ریال 
به متقاضیان توســط بانــک کارآفرین پرداخت 

شده است.
بر اســاس این گزارش، در حــال حاضر ۵۱۵ نفر 
متقاضی در صف انتظار جهت معرفی به شــعب 
عامل بانک و۵۷نفر متقاضــی در حال طی کردن 
مراحــل جهت اخذ تســهیلات قرض الحســنه 

فرزندآوری در شعب عامل هستند.
بر اساس بخشنامه ابلاغی بانک مرکزی به بانکها، 
ارائه تســهیلات قرض الحســنه فرزندآوری در 

دستور کار بانک کارآفرین قرار گرفته است.
به ایــن ترتیــب ،بانک هــا مکلفنــد مبتنی بر 

اعتبارسنجی متقاضیان،با أخذ سفته از متقاضی 
و یا یک ضامن معتبر، اقدام به پرداخت تسهیلات 

موصوف به شرح توضیحات ذیل کنند.
بر اساس قانون، برای فرزندانی که از سال ۱۴۰۰ 
به بعد در خاک کشــور ایران به دنیــا آمده اند و 
پدرانشــان نیزدارای تابعیت کشــور جمهوری 
اســلامی ایران دارند، تســهیلات قرض الحسنه 
فرزنــدآوری، بــه ازای فرزنــد اول  ۲۰ میلیون 
تومان، به ازای فرزنــد دوم ۴۰ میلیون تومان، به 
ازای فرزند سوم ۶۰ میلیون تومان، به ازای فرزند 
چهارم ۸۰ میلیون تومان و بــه ازای فرزند پنجم 
به بعــد ۱۰۰ میلیون تومان پرداخت می شــود. 
همچنین تســهیلات فرزندآوری به افرادی تعلق 
می گیرد که نرخ باروری شهرســتان محل زادگاه 

پدر یا فرزند بالای ۲.۵ نباشد.
وام فرزنــدآوری صرفا بــرای اشــخاصی که در 
سامانه تسهیلات قرض الحسنه فرزندآوری بانک 
مرکزی که همان ســامانه مربوط به تســهیلات 
قرض الحسنه ازدواج اســت، ثبت نام می کنند، 
تخصیص می یابــد و روال آن همانند وام ازدواج، 
بعد از ثبت نــام و تأییــد بانک مرکــزی به طور 
مستقیم به یکی از شعب بانک کارآفرین ابلاغ می 
شــود و قابل پرداخت توسط شعبه مذکور خواهد 

بود.
متقاضیان )پدران( واجد شــرایط برای متولدین 
از یکــم فروردیــن ۱۴۰۰ به بعــد و حداکثر تا ۲ 
ســال پس از تولد فرزند، می توانند نسبت به ثبت 
درخواست خود در ســامانه مربوطه اقدام نمایند 
و در صورتی که حین دوره بازپرداخت تسهیلات 
تولد فرزند، فرزند دیگری از متقاضی به دنیا آمد، 
پرداخت تســهیلات مذکور طبــق ضوابط این 

دستورالعمل به کودک بعدی امکان پذیر است.

سپه

بانــک ســپه در دومیــن دوره 
جشــنواره روابــط عمومــی و 
مســئولیت اجتماعــی موفق به 
دریافت نشــان عالی ۶ ســتاره و 
نشان ســفیر و مروج مسئولیت 
اجتماعی شــد.به گزارش پایگاه 
اطلاع رســانی بانک ســپه؛ در 
مراســم پایانی دومین جشنواره 
روابــط عمومــی و مســئولیت 
اجتماعی که ۳۱ مرداد ماه ســال 
جــاری در مرکــز همایشــهای 
سازمان صدا و ســیما برگزار شد، 
نشان ســفیر و مروج مسئولیت 
اجتماعــی بــه پــاس فعالیت 
گســترده بانــک ســپه در این 

حــوزه، به دکتــر آیت 
الــه ابراهیمــی مدیر 
عامل بانک ســپه اهدا 
شــد. همچنین از اداره 
کل روابــط عمومی و 
مدیریــت برنــد بانک 
ســپه نیــز بــا اهدای 

نشان عالی ۶ ســتاره مسئولیت 
اجتماعی تجلیل به عمل آمد.

در بخشی از نشــان عالی ۶ ستاره 
مســئولیت اجتماعــی کــه به 
امضای هوشمند سفیدی رئیس 
دومین جشنواره روابط عمومی و 
مسئولیت اجتماعی رسیده،آمده 
است: هیئت داوران دومین دوره 

جشنواره روابط عمومی 
و مسئولیت اجتماعی  با 
درک بایسته از اهمیت 
مســئولیت اجتماعی و 
لزوم تقویت این رویکرد 
در بین ســازمان ها به 
این ضرورت توجه دارد 
و بر این اســاس، به پاس توجه، تأ 
کید، برنامه ریزی، استقرار و اقدام 
در زمینه مســئولیت اجتماعی 
توســط آن مدیریــت محتــرم، 
نشان عالی مســئولیت اجتماعی 
۶ ســتاره را به آن بانــک تقدیم 
می کند.دومین دوره جشــنواره 
روابــط عمومــی و مســئولیت 

اجتماعی با هدف کمک به اعتلای 
فعالیتهای مســئولیت اجتماعی 
در ســازمانها و بهینه سازی آنها، 
با انجــام ممیزی،ارزیابی و تقدیر 
از ســازمان های فعال در زمینه 
مســئولیتهای اجتماعی در سه 
ســطح درحال رشد،رشــدیافته 
کارگاه  دو  پیشــرو،برگزاری  و 
آموزشــی مجــازی در حــوزه 
هــای درون و برون ســازمانی و 
انتشــارویژه نامه روابط عمومی و 
مسئولیت اجتماعی طی روزهای 
۳۰ و ۳۱ مردادماه سال ۱۴۰۱ در 
مرکز همایشــهای صدا و ســیما 

برگزار شد.

وج برتر مسئولیت اجتماعی را کسب کرد بانک سپه نشان عالی و لوح سفیر ومر

ارتباطاتبانک

تجارت نو

کارآفرین ، پنج ماهه ۴۹۰ میلیارد ریال تسهیلات ازدواج داد


